
Kallelse till kommunfullmäktige den 18 september

2024 , klockan 13.00
Som ledamot i kommunfullmäktige kallas du till sammanträde.

Har du förhinder var vänlig kontakta kommun@stromsund.se i god tid, så
sekreteraren kan kalla ersättare.

Valberedningen sammanträder klockan 08.45. Se separat kallelse.

Sammanträdets plats
Virveln, Folkets hus i Strömsund.

Samanträdet inleds med allmänhetens frågestund för kommunmedlemmar.

Då har kommunmedlemmarna möjlighet att ställa frågor till de politiska

partierna. Frågor lämnas in skriftligt till kansliet senast två dagar före

sammanträdet.

Utsändningsdag

11 september 2024

Gruppmöten

Följande lokaler är bokade för gruppsammanträden från klockan 09.00:

Socialdemokraterna: Virveln, Folkets hus

Centerpartiet: Jonsgård, Folkets hus

Moderaterna: Grelsgård, Folkets hus

Sverigedemokraterna: Berge, Folkets hus

Vänsterpartiet: Gärde, Folkets hus

Välkommen

Elisabeth Lindholm, ordförande

Malin Åbbel Fjell, sekreterare

0670-161 06 eller malin.abbel.fjell@stromsund.se

mailto:kommun@stromsu.se
mailto:malin.abbel.fjell@stromsund.se


Föredragningslista
1 Allmänhetens frågestund för kommunmedlemmar

2 Fastställande av föredragningslistan

3 Presentation av kommundirektören

4 Information från vård- och socialförvaltningen till kommunfullmäktige

5 Information från kommunrevisionen

6 Rekommendationsbeslut om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och
service

7 Ägardirektiv Jämtlands Räddningstjänst Förbund 2025

8 Motion om energiplan

9 Medborgarförslag om översyn av grönytor i Rossön

10 Medborgarförslag om samordning av skolverksamheter i Strömsund

11 Medborgarförslag om isvak och bastu för vinterbad

12 Medborgarförslag om gemensam komposttunna

13 Medborgarförslag om återvinningsstation vid östra infarten till Strömsund

14 Medborgarförslag om fortsatt snöröjning och underhåll av Brattlivägen i
Gäddede

15 Medborgarförslag om underhåll av Brattlivägen i Gäddede

16 Redovisning av partistöd 2023

17 Avsägelse som ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott,
krisledningsnämnden, näringslivsutskott och socialnämndens arbetsutskott
Veronica Berglund (SD)

18 Avsägelse som ordförande i kommunala pensionärsrådet, ledamot i
kommunfullmäktige och kommunstyrelsen, krisledningsnämnden samt ersättare
i kommunstyrelsens arbetsutskott och näringslivsutskott - Roger Kristofersson
(S)

19 Val av ny ersättare i socialnämndens arbetsutskott efter Veronica Berglund (SD)

20 Val av ny ersättare i näringslivsutskottet efter Veronica Berglund (SD)



21 Val av ersättare i krisledningsnämnden efter Veronica Berglund (SD)

22 Val av ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott efter Veronica Berglund (SD)

23 Val av ny ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott efter Roger Kristofersson
(S)

24 Val av ny ledamot i kommunstyrelsen efter Roger Kristofersson (S)

25 Val av ny ersättare i krisledningsnämnden efter Roger Krostofersson (S)

26 Val av ny ledamot i kommunfullmäktige efter Roger Kristofersson (S)

27 Val av ny ersättare i näringslivsutskottet efter Roger Kristofersson (S)

28 Val av ny ordförande i kommunala pensionärsrådet efter Roger Kristofersson (S)

29 Motion om att redovisa orsaker till personalomsättning i KF

30 Medborgarförslag förbättring av campingplatsanläggningar och tömning av
husbilstoaletter

31 Medborgarförslag Lucka på containers vid återvinningsstationerna

32 Medborgarförslag om att upprätta spellokal

33 Medborgarförslag om att begränsa spridningen av invasiva arter

34 Medborgarförslag - Mjölkfritt smörgåsmargarin till kommunens skolbarn

35 Medborgarförslag om gratis busskort

36 Medborgarförslag Gratis busskort till ungdomar

37 Medborgarförslag om app för marknadsföring av aktiviteter i kommunen

38 Medborgarförslag - Outnyttjade lokaler Strömbacka

39 Delgivningar - Kommunfullmäktige 2024



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

2024-05-27

Diarienummer KS.2024.324

Rekommendationsbeslut om Gemensam nämnd

för samverkan inom drift och service

Regionens samverkansråd beslutade den 22 april, § 26, att rekommendera

Region Jämtland Härjedalen och länets kommuner att fatta beslut om att

avveckla Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service,

utveckling samt specialistfunktioner (GNS).

Beslutet grundar sig i den utredning som regiondirektören genomfört efter

uppdrag av regionstyrelsen. Utredningen gör gällande att då GNS för

närvarande inte är aktiv bör vidare diskussioner och eventuell beredning av

ärende för avveckling av nämnden hanteras av Regionens samverkansråd,

där samtliga parter är representerade. Utifrån utredningen bedöms inga

juridiska hinder för att avveckling föreligga.

Förslag till beslut
Kommunfullmäktiges beslut.

1. Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling

samt specialistfunktioner (GNS) avvecklas från och med den 1

januari 2025.

2. Reglemente och avtal (samarbetsöverenskommelse) för GNS upphör

att gälla den 1 januari 2025.

3. Ledamöter och ersättare i nämnden entledigas från och med den 1

januari 2025.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Kommunledningsförvaltningen, Elin-Maria Eriksson, Verksamhetscontroller

Bilagor

RSR § 26/2024

Utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service

Beslut skickas till

Regionens samverkansråd
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Regionens samverkansråd   2024-04-22 
 
 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§26 

Utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, 
utveckling samt specialistfunktioner (RS/412/2023) 
Sammanfattning 
Regionstyrelsen gav i oktober 2023 regiondirektören följande uppdrag: 

1. Att hålla samman en utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift 
och service, utveckling samt specialistfunktioner (GNS) och dess nuvarande 
verksamhet. Inriktningen ska vara att GNS avvecklas. Förslag på hur den 
verksamhet som nämnden i dagsläget ansvarar för, liksom eventuella nya 
samverkansområden, bör organiseras ska inkluderas i utredningen, 

2. Regiondirektören ska inom ramen för uppdraget föra en dialog med länets 
kommuner om GNS framtid och diskutera utredningens förslag med kommunerna. 

3. Utredningen ska slutredovisas senast vid regionstyrelsens sammanträde 26-27 
mars 2024 och förslag presenteras till framtida hantering av centrala frågor. 

 
GNS inrättades 2017 mellan Region Jämtland Härjedalen och Åre kommun. GNS ingår i 
Regionens organisation. Samverkan i nämnden utökades 2018 till att även omfatta länets 
övriga kommuner. I samband med att GNS utökades anställdes även en särskild strateg i 
Region Jämtland Härjedalen för att arbeta med utvecklingsfrågor inom nämndens 
verksamhetsområde (men sedan ca två år tillbaka finns tjänsten inte kvar). 
 
Den rättsliga reglering som är relevant återfinns främst i 3, 5 och 9 kap. Kommunallagen 
(2017:725, KL), liksom i lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och 
omsorgsområdet respektive lagen (2016:1145) om offentlig upphandling (LOU). 
 
Genom avtalssamverkan kan en kommun eller en region överlåta utförandet av uppgifter till 
en annan kommun eller en annan region. Att förenkla möjligheterna till kommunal 
samverkan och extern delegering är ett viktigt led i att ge kommuner och regioner goda 
förutsättningar att möta dagens och framtida utmaningar. Sådan samverkan kan även 
organiseras inom ramen för bl.a. en gemensam nämnd. Från och med den 1 juli 2018 finns 
en generell rätt till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. Härigenom har möjligheter 
till samverkan för kommuner och regioner förändrats. Upphandlingslagstiftningen har dock 
inte ändrats, vilket innebär att eventuell upphandlingsskyldighet gäller på samma sätt som 
före lagändringen. 
 
Utifrån den utredning som har genomförts bedöms att några juridiska hinder för att avveckla 
GNS inte föreligger.  
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Framtidsutmaningar har identifierats, exempelvis avseende kompetensförsörjning. Sådana 
frågor bör på ett rättvisande sätt övervägas och diskuteras. Med tanke på den allvarliga 
ekonomiska situation parterna i nuläget befinner sig i, liksom i övrigt ansträngda läge, kan 
sådana diskussioner dock komma att dra ut på tiden. Utfallet av sådana diskussioner är 
dessutom svåra att förutse. Mot ovan givna bakgrund bör GNS avvecklas. 
 
Då gemensamma nämnden för samverkan inom drift och service, utveckling samt 
specialistfunktioner för närvarande inte är aktiv bör vidare diskussioner och ev. beredning av 
ärende för avveckling av nämnden hanteras av Regionens samverkansråd, där samtliga 
parter är representerade. 
 
Regionstyrelsen beslutade den 27 mars 2024 följande: 
1. Utredningen om GNS framtid godkänns, 
2. Regionstyrelsen ställer sig bakom utredningens förslag och föreslår länets kommuner att 
GNS avvecklas, 
3. Utredningen överlämnas till Regionens samverkansråd (RSR), som får i uppdrag att 
behandla utredningen och rekommendera en väg framåt i frågan. 
 
 

Förslag till beslut 
1. Regionens samverkansråd ställer sig bakom utredningens förslag. 
2. Regionens samverkansråd rekommenderar Region Jämtland Härjedalen och länets 
kommuner att besluta enligt följande: 
a) Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling samt 
specialistfunktioner avvecklas från och med den 1 januari 2025, 
b) Reglemente och avtal (samarbetsöverenskommelse) för Gemensam nämnd för samverkan 
inom drift och service, utveckling samt specialistfunktioner upphör att gälla den 1 januari 
2025, 
c) Ledamöter och ersättare i nämnden entledigas från och med den 1 januari 2025. 
3. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut 
1. Regionens samverkansråd ställer sig bakom utredningens förslag. 
2. Regionens samverkansråd rekommenderar Region Jämtland Härjedalen och länets 
kommuner att besluta enligt följande: 
a) Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling samt 
specialistfunktioner avvecklas från och med den 1 januari 2025, 
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b) Reglemente och avtal (samarbetsöverenskommelse) för Gemensam nämnd för samverkan 
inom drift och service, utveckling samt specialistfunktioner upphör att gälla den 1 januari 
2025, 
c) Ledamöter och ersättare i nämnden entledigas från och med den 1 januari 2025. 
3. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Expedieras till  
Regionfullmäktige, Kommunfullmäktige i länets kommuner, Kommunchefsnätverket, 
Regionens revisorer 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänstekrivelse - Utredning om GNS framtid 
• Utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling 

samt specialistfunktioner (GNS) 
 

Paragrafen är justerad 
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TJÄNSTESKRIVELSE  

1 
 

Utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom 
drift och service, utveckling samt specialistfunktioner 
Ärendebeskrivning 

Regionstyrelsen gav i oktober 2023 regiondirektören följande uppdrag: 

1. Att hålla samman en utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift 
och service, utveckling samt specialistfunktioner (GNS) och dess nuvarande 
verksamhet. Inriktningen ska vara att GNS avvecklas. Förslag på hur den 
verksamhet som nämnden i dagsläget ansvarar för, liksom eventuella nya 
samverkansområden, bör organiseras ska inkluderas i utredningen, 

2. Regiondirektören ska inom ramen för uppdraget föra en dialog med länets 
kommuner om GNS framtid och diskutera utredningens förslag med 
kommunerna. 

3. Utredningen ska slutredovisas senast vid regionstyrelsens sammanträde 26-27 
mars 2024 och förslag presenteras till framtida hantering av centrala frågor. 

 

GNS inrättades 2017 mellan Region Jämtland Härjedalen och Åre kommun. GNS ingår i 
Regionens organisation. Samverkan i nämnden utökades 2018 till att även omfatta länets 
övriga kommuner. I samband med att GNS utökades anställdes även en särskild strateg i 
Region Jämtland Härjedalen för att arbeta med utvecklingsfrågor inom nämndens 
verksamhetsområde (men sedan ca två år tillbaka finns tjänsten inte kvar). 

 

Den rättsliga reglering som är relevant återfinns främst i 3, 5 och 9 kap. Kommunallagen 
(2017:725, KL), liksom i lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och 
omsorgsområdet respektive lagen (2016:1145) om offentlig upphandling (LOU). 

 

Genom avtalssamverkan kan en kommun eller en region överlåta utförandet av uppgifter 
till en annan kommun eller en annan region. Att förenkla möjligheterna till kommunal 
samverkan och extern delegering är ett viktigt led i att ge kommuner och regioner goda 
förutsättningar att möta dagens och framtida utmaningar. Sådan samverkan kan även 
organiseras inom ramen för bl.a. en gemensam nämnd. Från och med den 1 juli 2018 finns 
en generell rätt till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. Härigenom har 
möjligheter till samverkan för kommuner och regioner förändrats. 
Upphandlingslagstiftningen har dock inte ändrats, vilket innebär att eventuell 
upphandlingsskyldighet gäller på samma sätt som före lagändringen. 

 

Utifrån den utredning som har genomförts bedöms att några juridiska hinder för att 
avveckla GNS inte föreligger.  

Sekretariatet Regionens  samverkansråd (RSR) 
Christian Åhrén RS/412/2023 
christian.ahren@regionjh.se 2024-04-12 
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Framtidsutmaningar har identifierats, exempelvis avseende kompetensförsörjning. 
Sådana frågor bör på ett rättvisande sätt övervägas och diskuteras. Med tanke på den 
allvarliga ekonomiska situation parterna i nuläget befinner sig i, liksom i övrigt 
ansträngda läge, kan sådana diskussioner dock komma att dra ut på tiden. Utfallet av 
sådana diskussioner är dessutom svåra att förutse. Mot ovan givna bakgrund bör GNS 
avvecklas. 

 

Då gemensamma nämnden för samverkan inom drift och service, utveckling samt 
specialistfunktioner för närvarande inte är aktiv bör vidare diskussioner och ev. beredning 
av ärende för avveckling av nämnden hanteras av Regionens samverkansråd, där samtliga 
parter är representerade. 

 

Regionstyrelsen beslutade den 27 mars 2024 följande: 

1. Utredningen om GNS framtid godkänns, 

2. Regionstyrelsen ställer sig bakom utredningens förslag och föreslår länets kommuner 
att GNS avvecklas, 

3. Utredningen överlämnas till Regionens samverkansråd (RSR), som får i uppdrag att 
behandla utredningen och rekommendera en väg framåt i frågan. 

 

Regiondirektörens förslag 

1. Regionens samverkansråd ställer sig bakom utredningens förslag. 
 
2. Regionens samverkansråd rekommenderar Region Jämtland Härjedalen och länets 
kommuner att besluta enligt följande: 
 
a) Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling samt 
specialistfunktioner avvecklas från och med den 1 januari 2025, 
 
b) Reglemente och avtal (samarbetsöverenskommelse) för Gemensam nämnd för 
samverkan inom drift och service, utveckling samt specialistfunktioner upphör att 
gälla den 1 januari 2025, 
 
c) Ledamöter och ersättare i nämnden entledigas från och med den 1 januari 2025. 

 

I tjänsten 

Sara Lewerentz   
Regiondirektör 

 
Mikael Ferm 
Regionstabschef 
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Utdrag till 

Regionfullmäktige, Kommunfullmäktige i länets kommuner, Kommunchefsnätverket, 
Regionens revisorer 
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Godkänd  2024-03-26—27 § 39 av: Regionstyrelsen  
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Utredning om GNS framtid 2(25) 

 

 

Sammanfattning 
Regionstyrelsen gav i oktober 2023 följande uppdrag till regiondirektören: 
1) Att hålla samman en utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och 

service, utveckling samt specialistfunktioner (GNS) och dess nuvarande verksamhet. 
Inriktningen ska vara att GNS avvecklas. Förslag på hur den verksamhet som nämnden i 
dagsläget ansvarar för, liksom eventuella nya samverkansområden, bör organiseras ska 
inkluderas i utredningen, 

2) Regiondirektören ska inom ramen för uppdraget föra en dialog med länets kommuner 
om GNS framtid och diskutera utredningens förslag med kommunerna. 

3) Utredningen ska slutredovisas senast vid regionstyrelsens sammanträde 26-27 mars 
2024 och förslag presenteras till framtida hantering av centrala frågor. 

 
Regiondirektören har delegerat till Christian Åhrén vid Sekretariatet att genomföra 
utredningsuppdraget. 
 
GNS inrättades 2017 mellan Region Jämtland Härjedalen och Åre kommun. GNS ingår i 
Regionens organisation. Samverkan i nämnden utökades 2018 till att även omfatta länets 
övriga kommuner. I samband med att GNS utökades anställdes även en särskild strateg i 
Region Jämtland Härjedalen för att arbeta med utvecklingsfrågor inom nämndens 
verksamhetsområde (men sedan ca två år tillbaka finns tjänsten inte kvar). 
 
Den rättsliga reglering som är relevant återfinns främst i 3, 5 och 9 kap. Kommunallagen 
(2017:725, KL), liksom i lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och 
omsorgsområdet respektive lagen (2016:1145) om offentlig upphandling (LOU). 
 
Genom avtalssamverkan kan en kommun eller en region överlåta utförandet av uppgifter till 
en annan kommun eller en annan region. Att förenkla möjligheterna till kommunal 
samverkan och extern delegering är ett viktigt led i att ge kommuner och regioner goda 
förutsättningar att möta dagens och framtida utmaningar. Sådan samverkan kan även 
organiseras inom ramen för bl.a. en gemensam nämnd. Från och med den 1 juli 2018 finns  
en generell rätt till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. Härigenom har möjligheter 
till samverkan för kommuner och regioner förändrats. Upphandlingslagstiftningen har dock 
inte ändrats, vilket innebär att eventuell upphandlingsskyldighet gäller på samma sätt som 
före lagändringen. 
 
Utifrån den utredning som har genomförts bedöms att några juridiska hinder för att 
avveckla GNS inte föreligger.  
 
Framtidsutmaningar har identifierats, exempelvis avseende kompetensförsörjning. Sådana 
frågor bör på ett rättvisande sätt övervägas och diskuteras. Med tanke på den allvarliga 
ekonomiska situation parterna i nuläget befinner sig i, liksom i övrigt ansträngda läge, kan 
sådana diskussioner dock komma att dra ut på tiden. Utfallet av sådana diskussioner är 
dessutom svåra att förutse.  
 
Mot ovan givna bakgrund bör GNS avvecklas.   

9 / 32



  
Utredning om GNS framtid 3(25) 

 

 

INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
 

SAMMANFATTNING ......................................................................................................................2 

1 INLEDNING ....................................................................................................................6 

1.1 Bakgrund ........................................................................................................................6 

1.2 Metod, material och avgränsning ...................................................................................6 

2 RÄTTSLIG REGLERING AV BETYDELSE ....................................................................6 

2.1 Avtalssamverkan i praktiken – möjligheter och begränsningar ......................................7 

3 ÖVRIGA FÖRUTSÄTTNINGAR AV RELEVANS ...........................................................8 

4 GNS – ÄNDAMÅL OCH STYRANDE DOKUMENT .......................................................9 

4.1 Initialt ändamål med samverkan i en gemensam nämnd 2017 ......................................9 

4.1.1 Budget och bidrag till nämndens verksamhet 2017 .......................................................9 

4.2 Ändamål med samverkan i en utökad gemensam nämnd 2018 ..................................10 

4.2.1 Budget och bidrag till nämndens verksamhet ..............................................................11 

4.3 Styrande dokument ......................................................................................................11 

4.4 Ansvarsområden ..........................................................................................................11 

4.4.1 Avtalet om server, lagring och applikationsdrift mellan Regionen och Åre kommun ....11 

4.4.1.1 Definiering av samarbetet kring serverdrift mellan Regionen och åre kommun ..................12 

4.4.2 JAMT-NÄT ....................................................................................................................12 

4.4.2.1 Bakgrund, syfte och mål ......................................................................................................12 

4.4.2.2 Definiering av samarbetet i JAMT-NÄT ...............................................................................12 

4.4.3 Cosmic Link ..................................................................................................................13 

4.4.3.1 Bakgrund, syfte och mål ......................................................................................................13 

4.4.3.2 Definiering av samarbetet i Cosmic Link ..............................................................................13 

5 ANDRA BEHOV OCH FRÅGOR SOM BEHÖVER ÖVERVÄGAS INFÖR FRAMTIDEN
 14 

5.1 Samarbete om kostproduktion .....................................................................................14 

5.2 Samarbete om kompetensförsörjning ..........................................................................14 

10 / 32



  
Utredning om GNS framtid 4(25) 

 

 

5.2.1 Bakgrund ......................................................................................................................14 

5.2.2 Aktuellt ..........................................................................................................................14 

6 BEDÖMNING, SLUTSATSER OCH FÖRSLAG ..........................................................15 

6.1 Bedömning ...................................................................................................................15 

6.1.1 Avtalet om server, lagring och applikationstjänster mellan Regionen och Åre kommun
 15 

6.1.2 JAMT-NÄT ....................................................................................................................15 

6.1.3 Cosmic Link ..................................................................................................................15 

6.2 Slutsatser .....................................................................................................................16 

6.2.1 Avveckling av GNS är en juridisk möjlighet ..................................................................16 

6.2.2 Framtidsutmaningar .....................................................................................................16 

6.3 Förslag .........................................................................................................................16 

BILAGA 1 – RÄTTSLIG REGLERING AV BETYDELSE ..............................................................17 

Kommunallagen (2017:725) ..........................................................................................................17 

Fullmäktige ....................................................................................................................................17 

Fullmäktiges uppgifter ...........................................................................................................................17 

Gemensam nämnd ........................................................................................................................17 

Uppgifter för gemensamma nämnder ....................................................................................................18 

Ledamöter och ersättare .......................................................................................................................18 

Budget ...................................................................................................................................................18 

Rätt till upplysningar och närvarorätt för personalföreträdare ...............................................................18 

Interpellationer och frågor ......................................................................................................................18 

Delegering av ärenden ..........................................................................................................................18 

Tillkännagivande av protokoll ................................................................................................................19 

Reglemente ...........................................................................................................................................19 

Revision .................................................................................................................................................19 

Ansvarsfrihet och anmärkning ...............................................................................................................19 

Gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet ...........................................................................19 

11 / 32



  
Utredning om GNS framtid 5(25) 

 

 

Avtalssamverkan ...........................................................................................................................19 

Lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet ................................19 

6.3.1 Lagen (2016:1145) om offentlig upphandling ...............................................................21 

lagens innehåll .......................................................................................................................................21 

Undantag från lagens tillämpningsområde ............................................................................................21 

BILAGA 2 – KOMMUNALA (OCH REGIONALA) SAMVERKANSFORMER ................................22 

Fördelar och nackdelar med aktuella samverkansformer .............................................................22 

Gemensam nämnd ........................................................................................................................22 

Avtalssamverkan ...........................................................................................................................23 

Summering av skillnader mellan de aktuella samverkansformerna ..............................................24 
 
  

12 / 32



  
Utredning om GNS framtid 6(25) 

 

 

1 Inledning 

1.1 Bakgrund1 
Den 30 maj 2023 (§83, p. 6) gav regionstyrelsen regiondirektören följande uppdrag: 
  
Regiondirektören ges i uppdrag att till regionstyrelsens möte 5-6 oktober återkomma med 
ett förslag till hantering av frågan om Gemensam nämnd för samverkan, drift och utveckling 
av specialistfunktioner ska finnas kvar eller avvecklas. 
 
Under sommaren och ledningen av hösten 2023 genomförde regiondirektören en dialog 
med länets kommuner, respektive andra utredande åtgärder. 
  
Den den 6 oktober 2023 (§157, p. 1-3) gav regionstyrelsen regiondirektören ett uppföljande 
uppdrag: 

1. Regiondirektören ges i uppdrag att hålla samman en utredning om GNS och dess 
nuvarande verksamhet. Inriktningen ska vara att GNS avvecklas. Förslag på hur den 
verksamhet som nämnden i dagsläget ansvarar för, liksom eventuella nya  
samverkansområden, bör organiseras ska inkluderas i utredningen. 

2. Regiondirektören ska inom ramen för uppdraget föra en dialog med länets 
kommuner om GNS framtid och diskutera utredningens förslag med kommunerna. 

3. Utredningen ska slutredovisas senast vid regionstyrelsens sammanträde 26-27 mars 
2024 och förslag presenteras till framtida hantering av centrala frågor. 

1.2 Metod, material och avgränsning 
Främst kvalitativ metod har använts. Intervjuer har genomförts med centrala personer inom 
Region Jämtland Härjedalen, Åre kommun och Sveriges kommuner och regioner (SKR).  
Även litteraturstudier och granskning av relevant författningsreglering m.m. har 
genomförts.   
 
De samverkansformer som är möjliga och aktuella är gemensam nämnd respektive ren 
avtalssamverkan. Andra samverkansformer redovisas därför inte.  

2 Rättslig reglering av betydelse 
Den rättsliga regleringen av betydelse återfinns främst i 3, 5 och 9 kap. KL, liksom i lagen 
(2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet. Vidare även i LOU. Se 
bilaga 2 för utförlig information om gällande regelverk. 
 
Från och med den 1 juli 2018 finns det en generell rätt till kommunal avtalssamverkan, 9 
kap. 37 § KL. Härigenom har möjligheter till samverkan för kommuner och regioner 

 
1 För en mer detaljerad bakgrund se dnr. RS/412/2023, liksom Regionens samverkansråd 
2023 (RSR) § 45 och regionstyrelsen 2023 §§ 83;157.  
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förändrats. Upphandlingslagstiftning har dock inte ändrats. Det innebär att eventuell 
upphandlingsskyldighet gäller på samma sätt som före lagändringen.2 

2.1 Avtalssamverkan i praktiken – möjligheter och begränsningar 
Genom avtalssamverkan kan en kommun eller en region överlåta utförandet av sina 
uppgifter till en annan kommun eller en annan region. Att förenkla möjligheterna till 
kommunal samverkan och extern delegering är ett viktigt led i att ge kommuner och 
regioner goda förutsättningar att möta dagens och framtida utmaningar. Avtalssamverkan 
är främst avsedd för verksamheter där offentlig makt utövas, dvs. myndighetsutövning. 
 
Advokatbyrå Lindahl ger följande vägledning om kommunala samverkansavtal:  
”Förutsättningarna för att kommunala samverkansavtal ska vara undantagna 
annonseringsskyldigheten är – och samtliga måste vara uppfyllda –  följande. 

• Avtalet ska ingås endast mellan upphandlande myndigheter. Det kan avse 
kommuner, landsting och kommunalförbund. 

• Avtalet ska avse ett samarbete. Det får inte vara ett köp av tjänst. 
• Avtalet ska upprätta eller reglera formerna (till exempel avtalstid, ersättning, 

ansvarsfördelning, uppföljning, tillsyn m m) för detta samarbete. 
• Samarbetet ska avse offentliga tjänster. 
• Samarbetet ska avse samtliga deltagande kommuners gemensamma mål. Om det 

ingås för att uppnå olika mål är avtalet troligen inte undantaget 
upphandlingsreglerna. 

• Samarbetet ska endast styras av överväganden som hänger samman med 
allmänintresset. Här påverkar frågan om någon av parterna gör vinst på grund av 
avtalet, varför i huvudsak ersättning bör inskränkas till att avse kostnadstäckning. 

• Myndigheterna ska slutligen uppfylla ett verksamhetskriterium. Det innebär att 
endast en mindre del (max 20 procent) av den verksamhet som bedrivs med stöd av 
avtalet får utföras till någon annan än de myndigheter som är parter i avtalet. 

 
Sannolikheten för att de nämnda förutsättningarna är uppfyllda är stora när uppgiften som 
avtalssamverkan avser innehåller myndighetsutövning. På områden som inte omfattar 
myndighetsövning kommer en viktig nöt vid bedömningen av undantagets tillämplighet att 
knäcka vara vad begreppet ’offentlig tjänst’ avser. 
 
Enligt EU-domstolen avses med offentlig tjänst ”allmännyttiga tjänster” och ”allmännyttiga 
uppdrag”. Enligt Upphandlingsmyndigheten kan inte samverkan enligt hamburgundantaget 
avse sådan stödverksamhet som endast indirekt avser fullgörandet av en offentlig tjänst. 
EU-domstolen har i domar underkänt städtjänst och ekonomitjänst. Åtskillnad bör göras 
mellan å ena sidan samverkan mellan upphandlande myndigheter för att utföra deras 
offentliga uppdrag som ingår i deras rätt att själva organisera sitt arbete och å andra sidan 
upphandlingsverksamhet som bör dra nytta av öppen konkurrens mellan ekonomiska 
aktörer. 
 

 
2 
https://skr.se/skr/demokratiledningstyrning/styrningledning/driftformer/avtalssamverkan.1718
6.html 
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Samverkan sker kring administrativa tjänster (som många kommuner sett ett behov att 
samverka kring) kommer sannolikt som huvudregel även fortsättningsvis förutsätta 
konkurrensutsättning enligt upphandlingslagstiftningen, eftersom det inte anses vara 
allmännyttig tjänst i sig. Det finns dock en hel del frågeställningar för praxis att reda ut i 
denna del.” 
 
[…] 
 
Huvudregeln är att ett samverkansavtal mellan två kommuner innebär att kommunerna 
byter eller köper tjänster av varandra måste upphandlas i enlighet med 
upphandlingslagstiftningen. Tillåtligheten av samarbetet måste alltså även fortsättningsvis 
bedömas enligt upphandlingslagstiftningen. Att samarbetet ska avse en offentlig tjänst och 
att det ska syfta till att uppfylla ett mål som är gemensamt för de samverkande kommunerna 
är två bedömningar som blir särskilt viktiga att göra vid frågan om avtalet behöver 
upphandlas eller inte.3 
 
Enligt SKR:s upphandlingsjurist, Robin Andersson Boström, behöver avtalssamverkan 
användas vid samverkan mot ett gemensamt mål; inte ett köp av tjänst. Att sälja en 
överkapacitet kan vidare endast ske tillfälligtvis, enligt Robin Andersson Boström.4  

3 Övriga förutsättningar av relevans  
Region Jämtland Härjedalen respektive kommunernas ekonomiska situation är mycket 
ansträngd med stora underskott. Fokus ligger på att minska kostnader, öka intäkter för att 
på så sätt begränsa upplåningen och ytterligare större underskott. Det är viktigt att 
Regionen och kommunerna kan samarbeta i olika frågor av både praktiska och ekonomiska 
skäl. 
 
Förutom GNS finns även en annan gemensam nämnd mellan Region Jämtland Härjedalen 
och länets kommuner, Gemensam nämnd avseende samordnad upphandling, lagerhållning 
och distribution av sjukvårdsprodukter samt hjälpmedel (GNUS). Kommunerna har även 
sinsemellan en upphandlingsnämnd för produkter som ligger enbart inom kommunernas 
kompetens (GNU). 
 
Vidare finns ett flertal samverkansarenor mellan Regionen och kommunerna. En översyn 
pågår av strukturen för samverkan mellan Region Jämtland Härjedalen och länets 
kommuner avseende hälso- och sjukvård, socialtjänst och skola.5 Översynen har sin grund i 
att kommunerna har sagt upp samverkansavtalet med Regionen och i stället bildat ett 
kommunförbund.  

 
3 En generell kommunal avtalssamverkan? | Advokatfirman Lindahl 
4 Intervju under 2022 med Region Jämtland Härjedalens utredare, Ingela Jönsson.  
5 RSR 2023, § 77. 
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4 GNS – Ändamål och styrande 
dokument 

GNS inrättades 2017 mellan Region Jämtland Härjedalen och Åre kommun.6 Nämnden har 
hela tiden ingått i Regionens organisation. Regionen ansvarar för beredning och 
verkställighet av nämndens beslut, liksom ombesörjer administration och ansvarar för 
nämndens handlingar. 

4.1 Initialt ändamål med samverkan i en gemensam nämnd 2017 
GNS bildades initialt i syfte att leverera definierad ändamålsenlig IT-infrastruktur 
för att samutnyttja och samfinansiera nödvändiga investeringar i IT-verksamheten och att 
leverera nödvändiga driftstjänster. Uppgiften innefattade tre gemensamma datahallar 
belägna på Östersunds sjukhus med tillträdesskydd, avbrottsfrikraft, reservkraft drivna av 
dieselmotorer. Vidare innefattades drift av servrar dedikerade för nämndmedlemmarna 
samt drift av lagringsnätverk, så kallade SAN, med dedikerade diskar per nämndmedlem.7 

4.1.1 Budget och bidrag till nämndens verksamhet 2017 
Region Jämtland Härjedalen fastställer budget för den gemensamma nämnden efter samråd 
med kommunen. Förslaget till budget för den gemensamma nämnden ska lämnas till 
kommunen i god tid före budgetens slutliga behandling. 
 
Nämndens kostnader för verksamhet och administration ska fördelas mellan parterna enligt 
följande:8 
 
Datahallar benämnda Plan1, Plan3 samt Murmansk 
Avskrivningar för befintliga investeringar i Datahallarna är för närvarande 821 500 kronor 
per år. 

• Åre kommuns andel ska vara 5 % av avskrivningarna (schablon.) 
Tillkommande investeringar i datahallarna beräknas efter samma fördelningsnyckel. 
 
Rörliga kostnader för energi, städ och åtkomstkontroll till Datahallarna 

• Åre kommuns andel ska vara 10 000 kronor per år (schablon). 
 
Serverhårdvara för virtuella servrar inklusive vmwarelicenser 
Anslutning till befintligt serverbladshassi 

• Åre kommuns uppskattade andel av investeringen 80 000. 
Den här tekniken är avvecklad. Ny hårdvara helt dedikerad för Åre kommun har köpts in, 
som ligger under avskrivning i anreg; licenserna kvarstår dock. 

 
Nyinköp av bladservrar för Åre kommuns behov 

 
6 RS/1514/2016 
7 RS/1514:4 /2016  
8 Det nuvarande avtalet är giltigt under perioden 2021-11-01-2025-10-31 med möjlighet till 
förlängning ett år i taget i upp till fyra år. De ändringar som har gjorts från det initiala avtalet 
fram till nutid markeras i röd text och kursivt. 
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• Åre kommun betalar anskaffningen i form av ett årligt belopp motsvarande 
avskrivningen fördelat över lämpligt antal år. 

Den här tekniken är avvecklad. 
 
Komplettering av VMware licenser för Åre kommuns behov 

• Åre kommuns betalar inköpspris samt årlig underhållskostnad. 
 
Datalagringsnätverk s.k. SAN 
Avskrivningar för befintligt SAN (övergripande kostnader för hårdvara, programvaruinköp, 
serviceavtal, programvaruunderhåll exklusive kostnader för lagringsmedia). 

• Åre kommuns andel beräknas utifrån Åres diskmängd gentemot den totala 
diskmängden i SAN:et (nu beräknat till 10 %). 

Den här tekniken är avvecklad. 
 

Utrustning och programvara till SAN:et samt underhållskostnader utvecklas 
löpande och behöver bytas ut eller kompletteras några gånger per år. Kostnader för 
detta vilket fördelas mellan medlemmarna efter samma andel. 

 
Nyinköp av lagrings samt backuputrymme (disk) för Åre kommuns behov 

• Åre kommun betalar anskaffningen i form av ett årligt belopp motsvarande 
avskrivningen fördelat över lämpligt antal år. 

 
Övriga kostnader för datakommunikation 

• Åre kommun bekostar sina egna kostnader till externa kommunikationsoperatörer. 
• Åre kommun bekostar även andel (portkostnad) för anslutning till Regionens 

överlämningspunkt. 
 
Kostnader för ledningsadministration och externa drifttjänster 

• Åre kommun betalar för motsvarande 8,5 % av en heltidstjänst. 
• Åre kommun betalar för externa drifttjänster en andel om 15 % initialt beräknat till  

1 061 760 kr per år. 
 
Kostnader för förtroendevalda 
Ledamot och ersättare i den gemensamma nämnden ska få ersättning för uppdraget från 
den som valt ledamoten och ersättaren. 

4.2 Ändamål med samverkan i en utökad gemensam nämnd 
2018 

Den gemensamma nämndens uppgift är att för de samverkande parterna utföra sådana 
särskilda, specificerade uppdrag bestående av intern service och stöd, utvecklingsinsatser 
samt specialistfunktioner till de samverkande parternas verksamheter för vilka uppdrag 
lämnats till nämnden av två eller flera samverkande parter och som nämnden accepterat 
genom särskilt beslut.9 
 

 
9 RS/2104:30/2017 
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I samband med att GNS utökades anställdes även en särskild strateg i Region Jämtland 
Härjedalen för att arbeta med utvecklingsfrågor inom nämndens verksamhetsområde. 
Sedan ca två år tillbaka finns dock tjänsten inte kvar. 

4.2.1 Budget och bidrag till nämndens verksamhet 
Region Jämtland Härjedalen fastställer budget för den gemensamma nämnden efter samråd 
med övriga samverkande parter. Förslaget till budget för den gemensamma nämnden ska 
lämnas till de samverkande parterna i god tid före budgetens slutliga behandling. 
 
Varje samverkande part ansvarar själv för samtliga kostnader för de förtroendevalda i den 
gemensamma nämnden som parten utsett, enligt partens arvodesregler.  
 
Nämndens kostnader för verksamhet och administration ska fördelas mellan parterna enligt 
följande: 
 
De samverkande parterna ska lämna ett årligt bidrag till nämndens verksamhet med belopp 
som motsvarar administrativa, allmänna eller övergripande kostnader som föranleds av 
nämndens verksamhet. Bidraget ska betalas av de samverkande parterna i lika delar och 
betalas i förskott baserat på nämndens budget. Betalning av bidraget ska ske i januari 
månad varje år.  
 
Kostnader som är direkt hänförliga till särskilt uppdrag ska belasta de samverkande parter 
som lämnat uppdraget enligt den fördelningsnyckel som dessa parter kommer överens om. 
Den principiella utgångspunkten för parternas fördelningsnyckel bör vara att kostnaderna 
fördelas mellan de samverkande parterna i proportion till vilken nytta de har av tjänsten. 
 
Bidrag för särskilda uppdrag ska betalas på det sätt som Region Jämtland Härjedalen och 
samverkande parter kommer överens om i varje enskilt fall. 
 
Uppkomna över- och underskott balanseras inom nämnden till efterföljande år. 
 
Nämnden har själv rätt att besluta om förändringar av betalningsperioder.10  

4.3 Styrande dokument 
Verksamheten styrs av ett samarbetsavtal11 respektive ett reglemente12. 

4.4 Ansvarsområden 
I dagsläget bedrivs följande samarbeten inom ramen för GNS ansvarsområde: 

• Avtal om server, lagring och applikationsdrift mellan Regionen och Åre kommun, 
• JAMT-NÄT, 
• Cosmic Link-avtal mellan Regionen och länets kommuner. 

 
10 Ibid. 
11 Ibid. 
12 RS/2104:29/2017. 
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4.4.1 Avtalet om server, lagring och applikationsdrift mellan 
Regionen och Åre kommun 

Avtalet mellan Regionen och Åre kommun fanns reglerat i nämndens inledande avtal med 
en uppsägningstid om ett år (se avsnitt 4.1 ovan). Då nuvarande GNS bildades finns ingen 
text om detta avtal mellan Regionen och Åre kommun med.13 Vare sig Regionen eller Åre 
kommun har dock sagt upp det initiala avtalet, vilket heller inte är aktuellt i dagsläget. Det 
tidigare avtalet är ännu giltigt och verksamheten bedrivs i enlighet med avtalet. 

4.4.1.1 DEFINIERING AV SAMARBETET KRING SERVERDRIFT MELLAN REGIONEN 
OCH ÅRE KOMMUN 

GNS bildades initialt i syfte att leverera definierad ändamålsenlig IT-infrastruktur 
för att samutnyttja och samfinansiera nödvändiga investeringar i IT-verksamheten och att 
leverera nödvändiga driftstjänster. Serverdriften var och är fortfarande en viktig del av 
verksamheten. 
 
I avtalet om server, lagring och applikationsdrift är Regionen och Åre kommun parter. 
Avtalet är upphandlat i enlighet med LOU och Atea levererar tjänsterna.14 Det är dock 
Regionen som fysiskt har aktuella servrar i sina lokaler, liksom har haft huvudansvaret för 
upphandlingen och sköter faktureringen från Atea m.m. På så sätt har Åre kommun delvis 
överlämnat uppgifter till Regionen, vilka den annars skulle ha ansvarat för på egen hand 
eller annat sätt. Samarbetet bedöms vara förenligt med den generella rätten till kommunal 
avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se avsnitt 2.1 ovan). 

4.4.2 JAMT-NÄT15 

4.4.2.1 BAKGRUND, SYFTE OCH MÅL 
JAMT-NÄT är en sammanslutning av huvudmän, som har funnits under lång tid, omkring 
30 år. Den femte versionen av JAMT-NÄT är i drift sedan 2019, där Region Jämtland 
Härjedalen och länets samtliga kommuner deltar i samarbetet. Syftet är tillgång till 
gemensamma tjänster inom telefoni och datakommunikation. Det omfattar exempelvis 
telefonväxel, distansmonitorering, trygghetslarm för patienter i hemtjänsten, mobil 
närvårdsgrupp osv. Målet är att upprätthålla effektiva arbetssätt, liksom service och trygghet 
för såväl medborgare som personal. Detta utifrån Jämtlands läns geografi och demografi, 
som medför särskilda utmaningar inom området. 

4.4.2.2 DEFINIERING AV SAMARBETET I JAMT-NÄT 
Inom ramen för JAMT-NÄT samarbetar Region Jämtland Härjedalen och länets samtliga 
kommuner som jämlika parter. Avtalet är upphandlat i enlighet med LOU och Telia AB 
levererar tjänsterna. Det var dock Regionen som tillsammans med Krokoms kommun (för 
kommunerna) hade huvudansvaret för upphandlingen. På så sätt har övriga kommuner 
delvis överlämnat uppgifter till Regionen och Krokoms kommun, vilka de annars skulle ha 

 
13 Intervju med Thomas Nesterud (Regionen/IT) och Jessica Hådell 
(/Regionen/Sekretariatet), november 2023. 
14 Informationen är hämtad från RS/223/2019. 
15 Informationen är hämtad från RS/1086/2018. Vidare har informationen kompletterats 
genom Intervju och mejlväxling med Thomas Nesterud (IT) i november-januari 2023.  
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ansvarat för på egen hand eller annat sätt. Samarbetet bedöms vara förenligt med den 
generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se avsnitt 2.1 ovan). 

4.4.3 Cosmic Link16 

4.4.3.1 BAKGRUND, SYFTE OCH MÅL 
Utskrivningsprocessen för hälso- och sjukvårdens slutenvård styrs av lagen (2017:612) om 
samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Personer som inte längre har 
behov av den slutna vårdens resurser ska så snart som möjligt kunna lämna slutenvården 
med trygg och säker utskrivningsplanering. En trygg och säker utskrivningsplanering kräver 
en god samverkan mellan berörda huvudmän och personalkategorier.  
 
Samordnad individuell plan (SIP) ska erbjudas personer som har behov av samordnade 
insatser från både socialtjänst och hälso- och sjukvården. Huvudmännens skyldighet att 
erbjuda SIP finns inskriven i hälso- och sjukvårdslagen, (HSL), socialtjänstlagen, (SoL) och 
LOSUS. 
 
För att hantera dessa skyldigheter fanns tidigare ett IT-stöd gemensamt för Regionen och 
kommunerna, som behövde utvecklas pga. ny lagstiftning och avtalskonsekvenser. 
Vid GNS:s sammanträde den 24 augusti 2018, § 19, godkändes projektdirektiv för införande 
av nytt IT-stöd, Cosmic Link. Som ersättning för det tidigare systemet erbjöd Region 
Jämtland Härjedalen kommunerna i Jämtlands län fri tillgång till Cosmic Link, som är en 
modul i Regionens vårdinformationssystem. Region Jämtland Härjedalen och länets 
samtliga kommuner är parter i det avtal som reglerar samarbetet. Avtalets syfte är att 
reglera ansvar, förutsättningar och villkor gällande användandet av Cosmic Link. 
 
Cosmic består av flera moduler, varav Link är en. Kommunerna har haft separata avtal, som 
har tecknats direkt med leverantören, Cambio Healthcare Systems AB, avseende utökad 
tillgång till fler moduler i Cosmic utöver Link. Från och med den 1 januari 2024 har 
Regionens driftsavtal med Cambio uppdaterats, vilket innebär att kommunerna ska teckna 
avtal med Regionen i stället för med Cambio om de vill ha fortsatt tillgång till dessa moduler 
i Cosmic. Vid Fredagsgruppen den 18 december 2023, § 148, diskuterades ett förslag till 
övergångsavtal för tre månader. En arbetsgrupp med bred verksamhetskompetens har 
tillsatts, i syfte att arbeta fram förslag till gemensamt avtal för fortsatt åtkomst till moduler 
och utveckling i Cosmic. Detta berör dock inte Link. 

4.4.3.2 DEFINIERING AV SAMARBETET I COSMIC LINK 
Region Jämtland Härjedalen ger kommunerna i Jämtlands län fri tillgång till Cosmic Link. 
Regionen och länets kommuner är parter i det avtal som reglerar samarbetet, vilket har sin 
grund i lagstiftning. Avtalet är upphandlat med Cambio, som levererar tjänsterna. Det är 
dock Regionen som har avtalet med systemleverantören Cambio och ansvarar för 
upphandling, drift, backup, liksom versions-, och licenshantering. Regionen tillhandahåller 
således den tekniska lösningen som används i samverkan, vilken finns i Regionens IT-miljö. 
På så sätt har kommunerna delvis överlämnat uppgifter till Regionen, vilka de annars skulle 

 
16 Informationen är hämtad från HSN/119/2021. Vidare har informationen kompletterats 
genom Intervju och mejlväxling med Elsy Bäckström (HOSPA) i november-januari 2023. 

20 / 32



  
Utredning om GNS framtid 14(25) 

 

 

ha ansvarat för på egen hand eller annat sätt. Samarbetet krävs för att kunna uppfylla 
lagstiftningen och gemensamma mål, liksom bedöms vara förenligt med den generella 
rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se avsnitt 2.1 ovan). 

5 Andra behov och frågor som behöver 
övervägas inför framtiden 

5.1 Samarbete om kostproduktion 
Ragunda kommun har ställt en fråga till Region Jämtland Härjedalen angående möjlighet 
att köpa mat från Regionens kostproduktionskök. Detta utifrån att ett av produktionsköken i 
Ragunda under 2024 ska renoveras, vilket medför ett behov av att komplettera 
matproduktionen med extern hjälp. En dialog pågår i nuläget mellan Ragunda kommun och 
Regionen. 
 
Det Region Jämtland Härjedalen skulle komma att göra är de facto att sälja en tjänst till 
Ragunda kommun, dvs. överkapacitet avseende kostproduktion. Den typen av verksamhet 
omfattas varken av den generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se 
avsnitt 2.1 ovan), eller de möjligheter som ryms inom ramen för en gemensam nämnd (se 
Bilaga 1 nedan). LOU måste beaktas och upphandling ske i enlighet med gällande regelverk. 
Först om Regionen vinner en sådan upphandling kan ett samarbete bli möjligt.17 

5.2 Samarbete om kompetensförsörjning 

5.2.1 Bakgrund 
Regionen och länets kommuner har gemensamma utmaningar inom kompetensförsörjning. 
I nuläget anser många bedömare, bl.a. SKR, att arbetskraften framöver inte kommer att 
räcka till inom många yrkesområden.18    

5.2.2 Aktuellt 
Utan samverkan finns risk för en hårdnande konkurrenssituation, i synnerhet gällande 
personal i vård och omsorg, vilket i så fall hotar möjligheterna att uppnå intentionerna med 
God och Nära Vård. Länssamverkan kan även sägas ha koppling till Agenda 2030 och målen 
för omställning till ett hållbart samhälle för människorna, planeten och välståndet Agenda 

 
17 Umeå kommun och Skellefteå kommun dömdes till att vardera betala 140 000 kronor i 
böter/upphandlingsskadeavgift för att inte ha följt reglerna för offentlig upphandling i 
samband med att de två kommunerna inrättande en gemensam nämnd för vissa IT-tjänster. 
Förvaltningsrätten i Umeå, målnummer 471-15 (Umeå kommun) och 439-15 (Skellefteå 
kommun); https://news.cision.com/se/konkurrensverket/r/umea-och-skelleftea-kravs-pa-
upphandlingsboter,c9743159 
18 Stöd för detta finns i bl.a. Välfärdens kompetensutmaning kräver en palett av åtgärder | 
SKR samt i Ekonomirapporten, december 2022 (skr.se) under rubriken ”Arbetskraften 
räcker inte till”.    
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https://skr.se/download/18.2c94532618505289fbc13a74/1672152232932/Ekonomirapporten-december-2022.pdf


  
Utredning om GNS framtid 15(25) 

 

 

2030:s mål och delmål är integrerade och odelbara och omfattar samtliga tre dimensioner 
av hållbar utveckling: den ekonomiska, den sociala och den miljömässiga.19 
Områden som kan lämpa sig för länssamverkan: 

• Transport, städ och service, 
• Kliniskt träningscenter (KTC) som nav för färdighetsträning och digital mognad, 

säker arbetsmiljö för medarbetare samt patientsäkerhet och vårdhygien, men också 
förändringskunskap, 

• Gemensamma befattningar, exempelvis: 
o Cancersjuksköterskor,  
o Psykiatrisjuksköterskor, 
o Paramedicinsk personal (inklusive audionom, syn- och 

hörselpedagog), 
o Kuratorstöd, 
o HR, 
o Ordnat införande av samtliga hjälpmedel i länet (bedömning och 

utprovning i enlighet med God och Nära vård), 
o Missbruksvård- och omsorg. 

6 Bedömning, slutsatser och förslag  

6.1 Bedömning 

6.1.1 Avtalet om server, lagring och applikationstjänster mellan 
Regionen och Åre kommun 

Nuvarande avtal löper fram till och med 2025-10-31 med möjlighet till förlängning i upp till 
fyra år. Samarbetet är gynnsamt för såväl Regionen som Åre kommun och dess medborgare. 
Det är i dagsläget inte aktuellt att avsluta samarbetet. Samarbetet bedöms vara förenligt 
med den generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. Avseende avtalet 
om server, lagring och applikationstjänster mellan Regionen och Åre kommun spelar det 
således ingen roll om GNS finns kvar eller inte. 

6.1.2 JAMT-NÄT 
Inom ramen för JAMT-NÄT samarbetar Region Jämtland Härjedalen och länets samtliga 
kommuner, som jämlika parter. Avtalet är upphandlat och Telia AB levererar tjänsterna. 
Samarbetet bedöms vara förenligt med den generella rätten till kommunal avtalssamverkan 
i 9 kap. 37 § KL. Avseende JAMT-NÄT spelar det således ingen roll om GNS finns kvar eller 
inte. 

6.1.3 Cosmic Link 
Region Jämtland Härjedalen ger kommunerna i Jämtlands län fri tillgång till Cosmic Link. 
Samarbetet krävs för att kunna uppfylla lagstiftning och gemensamma mål, liksom bedöms 

 
19 Agenda 2030 för hållbar utveckling - Regeringen.se 
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vara förenligt med den generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. 
Avseende Cosmic Link spelar det således ingen roll om GNS finns kvar eller inte. 

6.2 Slutsatser  

6.2.1 Avveckling av GNS är en juridisk möjlighet 
Utifrån den utredning som har genomförts föreligger inga juridiska hinder för att avveckla 
GNS. 

6.2.2 Framtidsutmaningar 
Utifrån den problematik som beskrivs i avsnitt 5.2 ovan finns det skäl att mellan Regionen 
och kommunerna diskutera samarbete om t.ex. personal (kompetensförsörjning) inom 
områden som omfattas av såväl Regionens som kommunernas överlappande kompetenser. 
Mot bakgrund av den tidsram som getts för det här utredningsuppdraget har sådana frågor 
och möjligheter dock inte kunnat övervägas på ett rättvisande sätt.  

6.3 Förslag 
Mot bakgrund av utgångspunkterna för uppdraget och utifrån den utredning som har 
genomförts bedöms att några juridiska hinder för att avveckla GNS inte föreligger.  
 
Framtidsutmaningar har identifierats, exempelvis avseende kompetensförsörjning. Sådana 
frågor bör på ett rättvisande sätt övervägas och diskuteras. Med tanke på den allvarliga 
ekonomiska situation som Regionen och kommunerna i nuläget befinner sig i, liksom i 
övrigt ansträngda läge, kan sådana diskussioner dock komma att dra ut på tiden. Utfallet av 
sådana diskussioner är dessutom svåra att förutse.  
 
Mot ovan givna bakgrund bör GNS avvecklas.   
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Bilaga 1 – Rättslig reglering av betydelse 

Kommunallagen (2017:725)20 

Fullmäktige 

FULLMÄKTIGES UPPGIFTER  
 
I 5 kap. 1 § KL föreskrivs att fullmäktige beslutar i ärenden av principiell beskaffenhet eller 
annars av större vikt för kommunen eller landstinget, främst  
    1. mål och riktlinjer för verksamheten,  
    2. budget, skatt och andra viktiga ekonomiska frågor,  
    3. nämndernas organisation och verksamhetsformer,  
    4. val av ledamöter och ersättare i nämnder och beredningar,  
    5. val av revisorer,  
    6. grunderna för ekonomiska förmåner till förtroendevalda,  
    7. årsredovisning och ansvarsfrihet,  
    8. folkomröstning i kommunen eller landstinget, och  
    9. extra val till fullmäktige.  
 
Fullmäktige beslutar också i andra ärenden som anges i KL eller i andra författningar.  
 
Av 2 § samma kapitel följer att fullmäktige får uppdra åt en nämnd att i fullmäktiges ställe 
besluta i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. Ärenden som anges i 1 § första 
stycket eller som enligt lag eller annan författning ska avgöras av fullmäktige får dock inte 
delegeras till nämnderna. 
 
I 4 § anges att fullmäktige i samband med att budgeten fastställs eller anslag annars beviljas 
får uppdra åt en nämnd att genomföra en viss verksamhet inom ramen för de riktlinjer om 
verksamheten som fullmäktige har fastställt, om inte något annat följer av lag eller annan 
författning. 

Gemensam nämnd 
I 3 kap. 4 § KL stadgas att fullmäktige ska tillsätta de nämnder som utöver styrelsen behövs 
för att fullgöra kommunens eller landstingets uppgifter enligt lag eller annan författning och 
för övrig verksamhet. Vidare föreskrivs i 9 kap. 9 § att kommuner och landsting får besluta 
att en nämnd ska vara gemensam med en annan kommun eller ett annat landsting. Av 19 § 
samma kapitel framgår att det är fullmäktige som får besluta att en nämnd ska vara 
gemensam med en annan kommun eller ett annat landsting. I 20 § stadgas att en gemensam 
nämnd tillsätts i någon av de samverkande kommunerna eller landstingen och ingår i denna 
kommuns eller detta landstings organisation.  

 
20 https://www.riksdagen.se/sv/dokument-lagar/dokument/svensk-
forfattningssamling/kommunallag-2017725_sfs-2017-725 
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UPPGIFTER FÖR GEMENSAMMA NÄMNDER 
Av 9 kap. 21 § KL framgår att kommuner och landsting genom en gemensam nämnd får 
fullgöra uppgifter enligt 3 kap. 4 §. En gemensam nämnd får fullgöra uppgifter för vilka det 
enligt lag eller annan författning ska finnas en eller flera nämnder i varje kommun eller 
landsting. Uppgifter som kommun- eller landstingsstyrelsen har vid höjd beredskap enligt 
lagen (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära 
händelser i fredstid och höjd beredskap får dock inte fullgöras av en gemensam nämnd. I 22 
§ anges att en gemensam nämnds uppgifter närmare ska preciseras i en överenskommelse 
mellan de berörda kommunerna och landstingen. Det som gäller för en nämnd enligt 
kommunallagen ska, om inget annat sägs, i enlighet med 23 § även tillämpas för en 
gemensam nämnd.  

LEDAMÖTER OCH ERSÄTTARE  
I 24 § stadgas att ledamöter och ersättare väljs av fullmäktige i de samverkande 
kommunerna och landstingen. Var och en av de samverkande kommunerna och landstingen 
ska vara representerade i den gemensamma nämnden med minst en ledamot och en 
ersättare. Antalet ersättare ska vara lika många som antalet ledamöter. I enlighet med 25 § 
har förtroendevalda i en gemensam nämnd rätt till ersättning av den kommun eller det 
landsting som har valt dem.  

BUDGET 
Av 26 § framgår att budgeten upprättas av den kommun eller det landsting som har tillsatt 
nämnden. Budgeten ska upprättas efter samråd med de övriga samverkande kommunerna 
och landstingen. 

RÄTT TILL UPPLYSNINGAR OCH NÄRVARORÄTT FÖR PERSONALFÖRETRÄDARE 
I 27 § anges fullmäktige i en kommun eller ett landsting som bildat en gemensam nämnd 
har rätt att begära upplysningar från nämnden. Ordföranden och vice ordföranden i 
nämnden samt de anställda i de samverkande kommunerna och landstingen är skyldiga att 
lämna upplysningar vid fullmäktiges sammanträden, om det inte finns något hinder mot det 
på grund av sekretess.  
 
I enlighet med 28 § får företrädare för anställda i kommuner eller landsting som samverkar i 
en gemensam nämnd i den omfattning som anges i 7 kap. 13-16 §§ närvara vid 
sammanträden med den gemensamma nämnden. 

INTERPELLATIONER OCH FRÅGOR 
I 29 § stadgas att ledamöter i fullmäktige i kommuner eller landsting som bildat en 
gemensam nämnd får ställa interpellationer om nämndens handläggning. För att hämta in 
upplysningar får ledamöterna ställa frågor. Interpellationer och frågor ska riktas till 
nämndens ordförande.  

DELEGERING AV ÄRENDEN  
Av 30 § följer att en gemensam nämnd får, utöver vad som anges i 7 kap. 5 §, även under 
samma förutsättningar uppdra åt en anställd i någon av de samverkande kommunerna eller 
landstingen att besluta på nämndens vägnar. Om en gemensam nämnd med stöd av 7 kap. 5 
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§ uppdrar åt en förvaltningschef inom nämndens verksamhetsområde att fatta beslut, får 
nämnden i enlighet med 31 § överlåta åt förvaltningschefen att i sin tur uppdra åt en annan 
anställd inom kommunen eller landstinget eller i någon av de samverkande kommunerna 
eller landstingen att fatta beslutet.  

TILLKÄNNAGIVANDE AV PROTOKOLL 
I 32 § anges att justeringen av en gemensam nämnds protokoll ska tillkännages på var och 
en av de samverkande kommunernas och landstingens anslagstavlor. 

REGLEMENTE 
I 33 § stadgas att reglementet för en gemensam nämnd ska antas av fullmäktige i var och en 
av de samverkande kommunerna eller landstingen. 

REVISION 
I 34 § anges att en gemensam nämnd ska granskas av revisorerna i var och en av de 
samverkande kommunerna eller landstingen. 

ANSVARSFRIHET OCH ANMÄRKNING 
Av 35 § framgår att fråga om ansvarsfrihet och om anmärkning för en gemensam nämnd ska 
prövas av fullmäktige i var och en av de samverkande kommunerna eller landstingen. 

GEMENSAM NÄMND INOM VÅRD- OCH OMSORGSOMRÅDET 
Enligt 36 § finns särskilda bestämmelser om gemensam nämnd i lagen (2003:192) om 
gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet (se nedan).  

Avtalssamverkan 
I 9 kap. 37 § KL föreskrivs att en kommun eller ett landsting får ingå avtal om att någon av 
dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun eller ett annat landsting 
(avtalssamverkan). Sådan avtalssamverkan hindras inte av kravet i 2 kap. 1 § på anknytning 
till kommunens eller landstingets område eller dess medlemmar.  
 
Kommuner och landsting får inom ramen för avtalssamverkan, med de begränsningar som 
följer av 6 kap. 38 §, komma överens om att uppdra åt en anställd i den andra kommunen 
eller i det andra landstinget att besluta på kommunens eller landstingets vägnar i ett visst 
ärende eller en viss grupp av ärenden. I så fall tillämpas 7 kap. 4-8 §§.  
 
Om det i annan lag eller författning finns bestämmelser som avviker från denna paragraf, 
tillämpas de bestämmelserna. 
 
I 9 kap. 38 § stadgas att styrelsen årligen till fullmäktige ska rapportera om kommunens 
eller landstingets avtalssamverkan enligt 37 § eller enligt annan lag eller författning.  
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Lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och 
omsorgsområdet 

I 1 § stadgas att ett landsting och en eller flera kommuner som ingår i landstinget genom 
samverkan i en gemensam nämnd gemensamt får fullgöra  
    1. landstingets uppgifter  
    - enligt hälso- och sjukvårdslagen (2017:30),  
    - enligt tandvårdslagen (1985:125), 
    - enligt lagen (1991:1128) om psykiatrisk tvångsvård, 
    - enligt lagen (1991:1129) om rättspsykiatrisk vård, 
    - enligt lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade, 
    - enligt lagen (2017:372) om stöd vid klagomål mot hälso- och sjukvården, 
    - enligt smittskyddslagen (2004:168), eller 
    - som i annat fall enligt lag ska skötas av en sådan nämnd som avses i 7 kap. 1 § hälso- och 
sjukvårdslagen, och 
    2. kommunens uppgifter 
    - enligt socialtjänstlagen (2001:453), 
    - enligt hälso- och sjukvårdslagen, 
    - enligt lagen (1988:870) om vård av missbrukare i vissa fall, 
    - enligt lagen (1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga, 
    - enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade, 
    - enligt lagen om stöd vid klagomål mot hälso- och sjukvården, eller 
    - som i annat fall enligt lag ska skötas av socialnämnd. 
 
I 2 § föreskrivs att landstinget och kommunen eller kommunerna får samverka enligt denna 
lag endast om uppgifter från såväl landstinget som kommunen eller kommunerna ingår i 
den gemensamma nämndens ansvarsområde. 
 
Av 3 § följer att bestämmelserna i kommunallagen om gemensam nämnd gäller i övrigt. 
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6.3.1 Lagen (2016:1145) om offentlig upphandling 

LAGENS INNEHÅLL 
I 1 kap. 2 § föreskrivs att lagen gäller för upphandling som genomförs av en upphandlande 
myndighet (offentlig upphandling). Med upphandling avses de åtgärder som vidtas i syfte 
att anskaffa varor, tjänster eller byggentreprenader genom tilldelning av kontrakt. 
 
Lagen gäller även när en upphandlande myndighet anordnar en projekttävling. Vad som 
avses med projekttävling anges i 1 kap. 19 §. 
 
I 21 § stadgas att med tjänstekontrakt avses ett kontrakt som gäller tillhandahållande av 
andra tjänster än de som avses i 9 §. 
 
Av 22 § framgår att med upphandlande myndighet avses en statlig eller kommunal 
myndighet. 
 
Vid tillämpning av lagen ska med myndighet jämställas 
   1. beslutande församling i en kommun eller en region, 
   2. offentligt styrt organ som avses i 18 §, och 
   3. sammanslutning av 
      a) en eller flera myndigheter enligt första stycket eller församlingar enligt 1, eller 
      b) ett eller flera organ enligt 2. 

UNDANTAG FRÅN LAGENS TILLÄMPNINGSOMRÅDE 
I 3 kap. 17 § föreskrivs att lagen inte gäller för upphandling mellan två eller flera 
upphandlande myndigheter, om 
   1. upphandlingen syftar till att upprätta eller reglera formerna för ett samarbete mellan 
myndigheterna som ska säkerställa att de offentliga tjänster som myndigheterna ska utföra 
tillhandahålls för att uppnå myndigheternas gemensamma mål, 
   2. samarbetet styrs endast av överväganden som hänger samman med allmänintresset, och 
   3. myndigheterna på den öppna marknaden utövar mindre än 20 procent av den 
verksamhet som berörs av samarbetet. 
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Bilaga 2 – Kommunala (och regionala) 
Samverkansformer  

I kommunallagen (2017:725) finns både offentligrättsliga och privaträttsliga former för 
kommunal samverkan i en särskild organisation. De offentligrättsliga formerna är 
kommunalförbund och gemensam nämnd. Privaträttsliga former är företag, stiftelser och 
föreningar. Samverkan kan även ske i mer informella konstellationer, t.ex. nätverk.21 Det 
som rättsligt styr kommunal samverkan gäller i huvudsak även för samverkan mellan 
kommuner och regioner.22 
 
Samverkan mellan kommuner (och regioner) om en viss uppgift kan också ske genom avtal, 
vilket är en gammal företeelse. Fram till den 1 juli 2018 saknades dock en särskild 
lagreglering i kommunallagen (KL) om avtalssamverkan, varför kompetensfrågorna fram till 
dess i första hand fick bedömas utifrån bestämmelsen om kommunernas allmänna 
befogenheter (2 kap. 1 § i den föregående KL). Av vikt var att det skulle finnas ett ömsesidigt 
kommunalt intresse av samarbetet och varje kommuns deltagande borde stå i proportion till 
det egna kommunintresset. Vissa specialförfattningar har dock även före 2018 innehållit 
uttryckligt stöd för att använda interkommunala avtal.23 Sedan den 1 juli 2018 finns en 
generell möjlighet till avtalssamverkan i KL. Det innebär att en kommun eller en region får 
ingå avtal om att dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun eller 
region. Genom ett sådant avtal får en kommun eller region utföra uppgifter åt en annan 
kommun eller region, utan att lokaliseringsprincipen hindrar det.24  
 
Som har nämnts under avsnittet 1.3 Metod, material och avgränsning ovan är de rättsliga 
förutsättningar för samverkan som är aktuella och redovisas mer ingående gemensam 
nämnd respektive avtalssamverkan.  

Fördelar och nackdelar med aktuella samverkansformer 
Det finns många faktorer som kan påverka valet av samverkansform, t.ex. verksamhetens 
volym, art (frivillig/obligatorisk verksamhet, myndighetsutövning eller affärsverksamhet), 
liksom synen på demokratifrågor, ansvarsutkrävande och medborgarinsyn.25  

Gemensam nämnd 
En gemensam nämnd anses svara mot ett behov att kunna samverka över 
kommungränserna i ett offentligrättsligt organ, i vilket de samverkande parterna behåller ett 
reellt politiskt inflytande över den verksamhet som nämnden bedriver. En gemensam 
nämnd är inte en egen juridisk person, utan ingår i en av de samverkande kommunerna eller 
regionen (värdkommunen). Den gemensamma nämnden bör ses som vilken nämnd som 
helst, som har samma möjlighet att ingå avtal och anställa personal m.m. som nämnder. 
Främst praktiska skäl talar för en samordning av personalresurserna, vilket lämpligen kan 

 
21 Prop. 2016/17:171, s. 148. 
22 Sveriges kommuner och regioner (2009). Kommunala samverkansformer, s. 12. 
23 Ibid., s. 32. 
24 Prop. 2017/18:151, 26 ff. 
25 Sveriges kommuner och regioner (2009). Kommunala samverkansformer, s. 12.  
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ske genom att värdkommunen anställer all berörd personal. Det är vidare naturligt att 
värdkommunen eller värdregionen äger de tillgångar som nyttjas gemensamt, till exempel 
hjälpmedel.26 
 
Det främsta argumentet för gemensam nämnd är att den utgör en beslutsmässig enhet, men 
är mindre administrativt betungande än t.ex. ett kommunalförbund. Det finns goda 
erfarenheter av att inrätta en gemensam nämnd för bl.a. myndighetsutövning, kring 
administrativa funktioner eller kring kompetensförsörjning och rekrytering. En gemensam 
nämnd förefaller mest lämpligt för färre antal parter, eftersom den ekonomiskt sorterar in 
under värdkommunen. Detta innebär att värdkommunen ansvarar för all ekonomisk 
redovisning. En nackdel är därför att en gemensam nämnd inte lämpar sig för 
investeringstunga verksamheter.27 

Avtalssamverkan 
Kompetensfrågor, dvs. vad samverkan kan omfatta, får bedömas med utgångspunkt från KL. 
Genom ren avtalssamverkan skapas inte något gemensamt förvaltningsorgan. Inflytande för 
de samverkande parterna regleras enbart i avtal. Samverkansavtal kan innehålla regler om 
samråds- och referensgrupper, men de utgör inga gemensamma beslutsorgan. Den juridiska 
tolkningen är att LOU är tillämplig. Det bör innebära att såväl verksamheten som tjänster 
och hjälpmedel ska upphandlas. Samverkan med stöd endast av avtal är dock svårbedömt 
upphandlingsrättsligt. Frågan har aktualiserats i EU-domstolen, som kom fram till att det 
finns ett utrymme för kommuner att samverka genom avtal utan att upphandlingsdirektiven 
och LOU aktualiseras. Exakt var gränsen går är inte klarlagt. Det är dock viktigt att 
samarbetet inte innebär att en privat aktör får en fördel i förhållande till eventuella 
konkurrenter. Ren avtalssamverkan lämpar sig främst för frivillig verksamhet eller sådan 
obligatorisk verksamhet där utrymme ges för andra alternativa lösningar än egen regi, 
exempelvis avtal om gemensamt utnyttjande av reningsverk eller laboratorium för 
livsmedelskontroll.28 Avtalssamverkan lämpar sig således bättre för mer statiska 
verksamheter.  
 
Fördelen med avtalssamverkan är att beslutsprocessen blir kortare. Det behövs heller inte 
samma omfattande administration som kommunalförbund eller en gemensam nämnd 
kräver. Avtalssamverkan innebär även andra fördelar, till exempel möjlighet att få tillgång 
till specialistkompetens via avtal mellan kommuner och regionen. En nackdel med 
avtalssamverkan är att mer dynamiska verksamheter där det sker omfattande utveckling på 
kort tid, riskerar att ”låsas fast” i avtal.. En annan nackdel är att möjligheterna att påverka 
verksamheten under avtalsperioden är mer begränsad, alternativt att det blir en större 
procedur att ändra förutsättningarna i gällande avtal. 

 
26 Hjälpmedelsinstitutet (2013). Samverkansformer mellan kommuner och landsting på 
hjälpmedelsområdet, s. 12. 
27 Mattisson, Ola & Thomasson, Anna, Lunds universitet (2019). Interkommunal samverkan 
– en kunskapsöversikt, s. 16 f. 
28 Hjälpmedelsinstitutet (2013). Samverkansformer mellan kommuner och landsting på 
hjälpmedelsområdet, s. 10 f. 
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Summering av skillnader mellan de aktuella samverkansformerna 
Gemensam nämnd är en lämplig samverkansform om parterna vill ha full insyn, kontroll 
och beslutsfunktion. Det finns även goda möjligheter att långsiktigt driva och utveckla 
verksamheten. Gemensam nämnd inrättas hos en av de samverkande parterna och 
respektive part behåller ansvaret för uppgiften. Det främsta argumentet för gemensam 
nämnd är att den utgör en beslutsmässig enhet. 
 
Genom ren avtalssamverkan skapas inte något gemensamt förvaltningsorgan, vilket är 
fördel sett till att beslutsprocessen blir kortare och administrationen mindre. En annan 
fördel är möjligheten att få tillgång till specialistkompetens. Nackdelarna är dock att de 
samverkande parternas inflytande enbart regleras i avtal och att möjligheterna att påverka 
verksamheten under avtalsperioden är mer begränsad, alternativt att det blir en större 
procedur att ändra förutsättningarna under den period som avtal löper. Det medför att 
verksamheter riskerar att högre grad ”låsas fast” i avtal. Vidare kan avtalssamverkan endast 
användas vid samverkan mot ett gemensamt mål; inte vid köp av en tjänst. Detta eftersom 
en kommun eller region inte får bedriva konkurrerande verksamhet på öppna marknaden.  
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Sammanfattning 
Regionstyrelsen gav i oktober 2023 följande uppdrag till regiondirektören: 

1) Att hålla samman en utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och 

service, utveckling samt specialistfunktioner (GNS) och dess nuvarande verksamhet. 

Inriktningen ska vara att GNS avvecklas. Förslag på hur den verksamhet som nämnden i 

dagsläget ansvarar för, liksom eventuella nya samverkansområden, bör organiseras ska 

inkluderas i utredningen, 

2) Regiondirektören ska inom ramen för uppdraget föra en dialog med länets kommuner 

om GNS framtid och diskutera utredningens förslag med kommunerna. 

3) Utredningen ska slutredovisas senast vid regionstyrelsens sammanträde 26-27 mars 

2024 och förslag presenteras till framtida hantering av centrala frågor. 

 

Regiondirektören har delegerat till Christian Åhrén vid Sekretariatet att genomföra 

utredningsuppdraget. 

 

GNS inrättades 2017 mellan Region Jämtland Härjedalen och Åre kommun. GNS ingår i 

Regionens organisation. Samverkan i nämnden utökades 2018 till att även omfatta länets 

övriga kommuner. I samband med att GNS utökades anställdes även en särskild strateg i 

Region Jämtland Härjedalen för att arbeta med utvecklingsfrågor inom nämndens 

verksamhetsområde (men sedan ca två år tillbaka finns tjänsten inte kvar). 

 

Den rättsliga reglering som är relevant återfinns främst i 3, 5 och 9 kap. Kommunallagen 

(2017:725, KL), liksom i lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och 

omsorgsområdet respektive lagen (2016:1145) om offentlig upphandling (LOU). 

 

Genom avtalssamverkan kan en kommun eller en region överlåta utförandet av uppgifter till 

en annan kommun eller en annan region. Att förenkla möjligheterna till kommunal 

samverkan och extern delegering är ett viktigt led i att ge kommuner och regioner goda 

förutsättningar att möta dagens och framtida utmaningar. Sådan samverkan kan även 

organiseras inom ramen för bl.a. en gemensam nämnd. Från och med den 1 juli 2018 finns  

en generell rätt till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. Härigenom har möjligheter 

till samverkan för kommuner och regioner förändrats. Upphandlingslagstiftningen har dock 

inte ändrats, vilket innebär att eventuell upphandlingsskyldighet gäller på samma sätt som 

före lagändringen. 

 

Utifrån den utredning som har genomförts bedöms att några juridiska hinder för att 

avveckla GNS inte föreligger.  

 

Framtidsutmaningar har identifierats, exempelvis avseende kompetensförsörjning. Sådana 

frågor bör på ett rättvisande sätt övervägas och diskuteras. Med tanke på den allvarliga 

ekonomiska situation parterna i nuläget befinner sig i, liksom i övrigt ansträngda läge, kan 

sådana diskussioner dock komma att dra ut på tiden. Utfallet av sådana diskussioner är 

dessutom svåra att förutse.  

 

Mot ovan givna bakgrund bör GNS avvecklas.   
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1 Inledning 

1.1 Bakgrund1 
Den 30 maj 2023 (§83, p. 6) gav regionstyrelsen regiondirektören följande uppdrag: 

  

Regiondirektören ges i uppdrag att till regionstyrelsens möte 5-6 oktober återkomma med 

ett förslag till hantering av frågan om Gemensam nämnd för samverkan, drift och utveckling 

av specialistfunktioner ska finnas kvar eller avvecklas. 

 

Under sommaren och ledningen av hösten 2023 genomförde regiondirektören en dialog 

med länets kommuner, respektive andra utredande åtgärder. 

  

Den den 6 oktober 2023 (§157, p. 1-3) gav regionstyrelsen regiondirektören ett uppföljande 

uppdrag: 

1. Regiondirektören ges i uppdrag att hålla samman en utredning om GNS och dess 

nuvarande verksamhet. Inriktningen ska vara att GNS avvecklas. Förslag på hur den 

verksamhet som nämnden i dagsläget ansvarar för, liksom eventuella nya  

samverkansområden, bör organiseras ska inkluderas i utredningen. 

2. Regiondirektören ska inom ramen för uppdraget föra en dialog med länets 

kommuner om GNS framtid och diskutera utredningens förslag med kommunerna. 

3. Utredningen ska slutredovisas senast vid regionstyrelsens sammanträde 26-27 mars 

2024 och förslag presenteras till framtida hantering av centrala frågor. 

1.2 Metod, material och avgränsning 
Främst kvalitativ metod har använts. Intervjuer har genomförts med centrala personer inom 

Region Jämtland Härjedalen, Åre kommun och Sveriges kommuner och regioner (SKR).  

Även litteraturstudier och granskning av relevant författningsreglering m.m. har 

genomförts.   

 

De samverkansformer som är möjliga och aktuella är gemensam nämnd respektive ren 

avtalssamverkan. Andra samverkansformer redovisas därför inte.  

2 Rättslig reglering av betydelse 
Den rättsliga regleringen av betydelse återfinns främst i 3, 5 och 9 kap. KL, liksom i lagen 

(2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet. Vidare även i LOU. Se 

bilaga 2 för utförlig information om gällande regelverk. 

 

Från och med den 1 juli 2018 finns det en generell rätt till kommunal avtalssamverkan, 9 

kap. 37 § KL. Härigenom har möjligheter till samverkan för kommuner och regioner 

 
1 För en mer detaljerad bakgrund se dnr. RS/412/2023, liksom Regionens samverkansråd 2023 (RSR) § 45 och 
regionstyrelsen 2023 §§ 83;157.  
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förändrats. Upphandlingslagstiftning har dock inte ändrats. Det innebär att eventuell 

upphandlingsskyldighet gäller på samma sätt som före lagändringen.2 

2.1 Avtalssamverkan i praktiken – möjligheter och begränsningar 
Genom avtalssamverkan kan en kommun eller en region överlåta utförandet av sina 

uppgifter till en annan kommun eller en annan region. Att förenkla möjligheterna till 

kommunal samverkan och extern delegering är ett viktigt led i att ge kommuner och 

regioner goda förutsättningar att möta dagens och framtida utmaningar. Avtalssamverkan 

är främst avsedd för verksamheter där offentlig makt utövas, dvs. myndighetsutövning. 

 

Advokatbyrå Lindahl ger följande vägledning om kommunala samverkansavtal:  

”Förutsättningarna för att kommunala samverkansavtal ska vara undantagna 

annonseringsskyldigheten är – och samtliga måste vara uppfyllda –  följande. 

• Avtalet ska ingås endast mellan upphandlande myndigheter. Det kan avse 

kommuner, landsting och kommunalförbund. 

• Avtalet ska avse ett samarbete. Det får inte vara ett köp av tjänst. 

• Avtalet ska upprätta eller reglera formerna (till exempel avtalstid, ersättning, 

ansvarsfördelning, uppföljning, tillsyn m m) för detta samarbete. 

• Samarbetet ska avse offentliga tjänster. 

• Samarbetet ska avse samtliga deltagande kommuners gemensamma mål. Om det 

ingås för att uppnå olika mål är avtalet troligen inte undantaget 

upphandlingsreglerna. 

• Samarbetet ska endast styras av överväganden som hänger samman med 

allmänintresset. Här påverkar frågan om någon av parterna gör vinst på grund av 

avtalet, varför i huvudsak ersättning bör inskränkas till att avse kostnadstäckning. 

• Myndigheterna ska slutligen uppfylla ett verksamhetskriterium. Det innebär att 

endast en mindre del (max 20 procent) av den verksamhet som bedrivs med stöd av 

avtalet får utföras till någon annan än de myndigheter som är parter i avtalet. 

 

Sannolikheten för att de nämnda förutsättningarna är uppfyllda är stora när uppgiften som 

avtalssamverkan avser innehåller myndighetsutövning. På områden som inte omfattar 

myndighetsövning kommer en viktig nöt vid bedömningen av undantagets tillämplighet att 

knäcka vara vad begreppet ’offentlig tjänst’ avser. 

 

Enligt EU-domstolen avses med offentlig tjänst ”allmännyttiga tjänster” och ”allmännyttiga 

uppdrag”. Enligt Upphandlingsmyndigheten kan inte samverkan enligt hamburgundantaget 

avse sådan stödverksamhet som endast indirekt avser fullgörandet av en offentlig tjänst. 

EU-domstolen har i domar underkänt städtjänst och ekonomitjänst. Åtskillnad bör göras 

mellan å ena sidan samverkan mellan upphandlande myndigheter för att utföra deras 

offentliga uppdrag som ingår i deras rätt att själva organisera sitt arbete och å andra sidan 

upphandlingsverksamhet som bör dra nytta av öppen konkurrens mellan ekonomiska 

aktörer. 

 

Samverkan sker kring administrativa tjänster (som många kommuner sett ett behov att 

samverka kring) kommer sannolikt som huvudregel även fortsättningsvis förutsätta 

 
2 https://skr.se/skr/demokratiledningstyrning/styrningledning/driftformer/avtalssamverkan.17186.html 
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konkurrensutsättning enligt upphandlingslagstiftningen, eftersom det inte anses vara 

allmännyttig tjänst i sig. Det finns dock en hel del frågeställningar för praxis att reda ut i 

denna del.” 

 

[…] 

 

Huvudregeln är att ett samverkansavtal mellan två kommuner innebär att kommunerna 

byter eller köper tjänster av varandra måste upphandlas i enlighet med 

upphandlingslagstiftningen. Tillåtligheten av samarbetet måste alltså även fortsättningsvis 

bedömas enligt upphandlingslagstiftningen. Att samarbetet ska avse en offentlig tjänst och 

att det ska syfta till att uppfylla ett mål som är gemensamt för de samverkande kommunerna 

är två bedömningar som blir särskilt viktiga att göra vid frågan om avtalet behöver 

upphandlas eller inte.3 

 

Enligt SKR:s upphandlingsjurist, Robin Andersson Boström, behöver avtalssamverkan 

användas vid samverkan mot ett gemensamt mål; inte ett köp av tjänst. Att sälja en 

överkapacitet kan vidare endast ske tillfälligtvis, enligt Robin Andersson Boström.4  

3 Övriga förutsättningar av relevans  
Region Jämtland Härjedalen respektive kommunernas ekonomiska situation är mycket 

ansträngd med stora underskott. Fokus ligger på att minska kostnader, öka intäkter för att 

på så sätt begränsa upplåningen och ytterligare större underskott. Det är viktigt att 

Regionen och kommunerna kan samarbeta i olika frågor av både praktiska och ekonomiska 

skäl. 

 

Förutom GNS finns även en annan gemensam nämnd mellan Region Jämtland Härjedalen 

och länets kommuner, Gemensam nämnd avseende samordnad upphandling, lagerhållning 

och distribution av sjukvårdsprodukter samt hjälpmedel (GNUS). Kommunerna har även 

sinsemellan en upphandlingsnämnd för produkter som ligger enbart inom kommunernas 

kompetens (GNU). 

 

Vidare finns ett flertal samverkansarenor mellan Regionen och kommunerna. En översyn 

pågår av strukturen för samverkan mellan Region Jämtland Härjedalen och länets 

kommuner avseende hälso- och sjukvård, socialtjänst och skola.5 Översynen har sin grund i 

att kommunerna har sagt upp samverkansavtalet med Regionen och i stället bildat ett 

kommunförbund.  

 
3 En generell kommunal avtalssamverkan? | Advokatfirman Lindahl 
4 Intervju under 2022 med Region Jämtland Härjedalens utredare, Ingela Jönsson.  
5 RSR 2023, § 77. 

https://www.lindahl.se/aktuellt/insikter/2017/en-generell-kommunal-avtalssamverkan/
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4 GNS – Ändamål och styrande dokument 
GNS inrättades 2017 mellan Region Jämtland Härjedalen och Åre kommun.6 Nämnden har 

hela tiden ingått i Regionens organisation. Regionen ansvarar för beredning och 

verkställighet av nämndens beslut, liksom ombesörjer administration och ansvarar för 

nämndens handlingar. 

4.1 Initialt ändamål med samverkan i en gemensam nämnd 2017 
GNS bildades initialt i syfte att leverera definierad ändamålsenlig IT-infrastruktur 

för att samutnyttja och samfinansiera nödvändiga investeringar i IT-verksamheten och att 

leverera nödvändiga driftstjänster. Uppgiften innefattade tre gemensamma datahallar 

belägna på Östersunds sjukhus med tillträdesskydd, avbrottsfrikraft, reservkraft drivna av 

dieselmotorer. Vidare innefattades drift av servrar dedikerade för nämndmedlemmarna 

samt drift av lagringsnätverk, så kallade SAN, med dedikerade diskar per nämndmedlem.7 

4.1.1 Budget och bidrag till nämndens verksamhet 2017 
Region Jämtland Härjedalen fastställer budget för den gemensamma nämnden efter samråd 

med kommunen. Förslaget till budget för den gemensamma nämnden ska lämnas till 

kommunen i god tid före budgetens slutliga behandling. 

 

Nämndens kostnader för verksamhet och administration ska fördelas mellan parterna enligt 

följande:8 

 

Datahallar benämnda Plan1, Plan3 samt Murmansk 

Avskrivningar för befintliga investeringar i Datahallarna är för närvarande 821 500 kronor 

per år. 

• Åre kommuns andel ska vara 5 % av avskrivningarna (schablon.) 

Tillkommande investeringar i datahallarna beräknas efter samma fördelningsnyckel. 

 

Rörliga kostnader för energi, städ och åtkomstkontroll till Datahallarna 

• Åre kommuns andel ska vara 10 000 kronor per år (schablon). 

 

Serverhårdvara för virtuella servrar inklusive vmwarelicenser 

Anslutning till befintligt serverbladshassi 

• Åre kommuns uppskattade andel av investeringen 80 000. 

Den här tekniken är avvecklad. Ny hårdvara helt dedikerad för Åre kommun har köpts in, 

som ligger under avskrivning i anreg; licenserna kvarstår dock. 

 

Nyinköp av bladservrar för Åre kommuns behov 

• Åre kommun betalar anskaffningen i form av ett årligt belopp motsvarande 

avskrivningen fördelat över lämpligt antal år. 

 
6 RS/1514/2016 
7 RS/1514:4 /2016  
8 Det nuvarande avtalet är giltigt under perioden 2021-11-01-2025-10-31 med möjlighet till förlängning ett år i 
taget i upp till fyra år. De ändringar som har gjorts från det initiala avtalet fram till nutid markeras i röd text och 
kursivt. 
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Den här tekniken är avvecklad. 

 

Komplettering av VMware licenser för Åre kommuns behov 

• Åre kommuns betalar inköpspris samt årlig underhållskostnad. 

 

Datalagringsnätverk s.k. SAN 

Avskrivningar för befintligt SAN (övergripande kostnader för hårdvara, programvaruinköp, 

serviceavtal, programvaruunderhåll exklusive kostnader för lagringsmedia). 

• Åre kommuns andel beräknas utifrån Åres diskmängd gentemot den totala 

diskmängden i SAN:et (nu beräknat till 10 %). 

Den här tekniken är avvecklad. 

 

Utrustning och programvara till SAN:et samt underhållskostnader utvecklas 

löpande och behöver bytas ut eller kompletteras några gånger per år. Kostnader för 

detta vilket fördelas mellan medlemmarna efter samma andel. 

 

Nyinköp av lagrings samt backuputrymme (disk) för Åre kommuns behov 

• Åre kommun betalar anskaffningen i form av ett årligt belopp motsvarande 

avskrivningen fördelat över lämpligt antal år. 

 

Övriga kostnader för datakommunikation 

• Åre kommun bekostar sina egna kostnader till externa kommunikationsoperatörer. 

• Åre kommun bekostar även andel (portkostnad) för anslutning till Regionens 

överlämningspunkt. 

 

Kostnader för ledningsadministration och externa drifttjänster 

• Åre kommun betalar för motsvarande 8,5 % av en heltidstjänst. 

• Åre kommun betalar för externa drifttjänster en andel om 15 % initialt beräknat till  

1 061 760 kr per år. 

 

Kostnader för förtroendevalda 

Ledamot och ersättare i den gemensamma nämnden ska få ersättning för uppdraget från 

den som valt ledamoten och ersättaren. 

4.2 Ändamål med samverkan i en utökad gemensam nämnd 2018 
Den gemensamma nämndens uppgift är att för de samverkande parterna utföra sådana 

särskilda, specificerade uppdrag bestående av intern service och stöd, utvecklingsinsatser 

samt specialistfunktioner till de samverkande parternas verksamheter för vilka uppdrag 

lämnats till nämnden av två eller flera samverkande parter och som nämnden accepterat 

genom särskilt beslut.9 

 

I samband med att GNS utökades anställdes även en särskild strateg i Region Jämtland 

Härjedalen för att arbeta med utvecklingsfrågor inom nämndens verksamhetsområde. 

Sedan ca två år tillbaka finns dock tjänsten inte kvar. 

 
9 RS/2104:30/2017 
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4.2.1 Budget och bidrag till nämndens verksamhet 
Region Jämtland Härjedalen fastställer budget för den gemensamma nämnden efter samråd 

med övriga samverkande parter. Förslaget till budget för den gemensamma nämnden ska 

lämnas till de samverkande parterna i god tid före budgetens slutliga behandling. 

 

Varje samverkande part ansvarar själv för samtliga kostnader för de förtroendevalda i den 

gemensamma nämnden som parten utsett, enligt partens arvodesregler.  

 

Nämndens kostnader för verksamhet och administration ska fördelas mellan parterna enligt 

följande: 

 

De samverkande parterna ska lämna ett årligt bidrag till nämndens verksamhet med belopp 

som motsvarar administrativa, allmänna eller övergripande kostnader som föranleds av 

nämndens verksamhet. Bidraget ska betalas av de samverkande parterna i lika delar och 

betalas i förskott baserat på nämndens budget. Betalning av bidraget ska ske i januari 

månad varje år.  

 

Kostnader som är direkt hänförliga till särskilt uppdrag ska belasta de samverkande parter 

som lämnat uppdraget enligt den fördelningsnyckel som dessa parter kommer överens om. 

Den principiella utgångspunkten för parternas fördelningsnyckel bör vara att kostnaderna 

fördelas mellan de samverkande parterna i proportion till vilken nytta de har av tjänsten. 

 

Bidrag för särskilda uppdrag ska betalas på det sätt som Region Jämtland Härjedalen och 

samverkande parter kommer överens om i varje enskilt fall. 

 

Uppkomna över- och underskott balanseras inom nämnden till efterföljande år. 

 

Nämnden har själv rätt att besluta om förändringar av betalningsperioder.10  

4.3 Styrande dokument 
Verksamheten styrs av ett samarbetsavtal11 respektive ett reglemente12. 

4.4 Ansvarsområden 
I dagsläget bedrivs följande samarbeten inom ramen för GNS ansvarsområde: 

• Avtal om server, lagring och applikationsdrift mellan Regionen och Åre kommun, 

• JAMT-NÄT, 

• Cosmic Link-avtal mellan Regionen och länets kommuner. 

4.4.1 Avtalet om server, lagring och applikationsdrift mellan Regionen och Åre 
kommun 

Avtalet mellan Regionen och Åre kommun fanns reglerat i nämndens inledande avtal med 

en uppsägningstid om ett år (se avsnitt 4.1 ovan). Då nuvarande GNS bildades finns ingen 

 
10 Ibid. 
11 Ibid. 
12 RS/2104:29/2017. 
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text om detta avtal mellan Regionen och Åre kommun med.13 Vare sig Regionen eller Åre 

kommun har dock sagt upp det initiala avtalet, vilket heller inte är aktuellt i dagsläget. Det 

tidigare avtalet är ännu giltigt och verksamheten bedrivs i enlighet med avtalet. 

4.4.1.1 DEFINIERING AV SAMARBETET KRING SERVERDRIFT MELLAN REGIONEN OCH ÅRE 
KOMMUN 

GNS bildades initialt i syfte att leverera definierad ändamålsenlig IT-infrastruktur 

för att samutnyttja och samfinansiera nödvändiga investeringar i IT-verksamheten och att 

leverera nödvändiga driftstjänster. Serverdriften var och är fortfarande en viktig del av 

verksamheten. 

 

I avtalet om server, lagring och applikationsdrift är Regionen och Åre kommun parter. 

Avtalet är upphandlat i enlighet med LOU och Atea levererar tjänsterna.14 Det är dock 

Regionen som fysiskt har aktuella servrar i sina lokaler, liksom har haft huvudansvaret för 

upphandlingen och sköter faktureringen från Atea m.m. På så sätt har Åre kommun delvis 

överlämnat uppgifter till Regionen, vilka den annars skulle ha ansvarat för på egen hand 

eller annat sätt. Samarbetet bedöms vara förenligt med den generella rätten till kommunal 

avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se avsnitt 2.1 ovan). 

4.4.2 JAMT-NÄT15 

4.4.2.1 BAKGRUND, SYFTE OCH MÅL 

JAMT-NÄT är en sammanslutning av huvudmän, som har funnits under lång tid, omkring 

30 år. Den femte versionen av JAMT-NÄT är i drift sedan 2019, där Region Jämtland 

Härjedalen och länets samtliga kommuner deltar i samarbetet. Syftet är tillgång till 

gemensamma tjänster inom telefoni och datakommunikation. Det omfattar exempelvis 

telefonväxel, distansmonitorering, trygghetslarm för patienter i hemtjänsten, mobil 

närvårdsgrupp osv. Målet är att upprätthålla effektiva arbetssätt, liksom service och trygghet 

för såväl medborgare som personal. Detta utifrån Jämtlands läns geografi och demografi, 

som medför särskilda utmaningar inom området. 

4.4.2.2 DEFINIERING AV SAMARBETET I JAMT-NÄT 

Inom ramen för JAMT-NÄT samarbetar Region Jämtland Härjedalen och länets samtliga 

kommuner som jämlika parter. Avtalet är upphandlat i enlighet med LOU och Telia AB 

levererar tjänsterna. Det var dock Regionen som tillsammans med Krokoms kommun (för 

kommunerna) hade huvudansvaret för upphandlingen. På så sätt har övriga kommuner 

delvis överlämnat uppgifter till Regionen och Krokoms kommun, vilka de annars skulle ha 

ansvarat för på egen hand eller annat sätt. Samarbetet bedöms vara förenligt med den 

generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se avsnitt 2.1 ovan). 

 
13 Intervju med Thomas Nesterud (Regionen/IT) och Jessica Hådell (/Regionen/Sekretariatet), november 2023. 
14 Informationen är hämtad från RS/223/2019. 
15 Informationen är hämtad från RS/1086/2018. Vidare har informationen kompletterats genom Intervju och 
mejlväxling med Thomas Nesterud (IT) i november-januari 2023.  
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4.4.3 Cosmic Link16 

4.4.3.1 BAKGRUND, SYFTE OCH MÅL 

Utskrivningsprocessen för hälso- och sjukvårdens slutenvård styrs av lagen (2017:612) om 

samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. Personer som inte längre har 

behov av den slutna vårdens resurser ska så snart som möjligt kunna lämna slutenvården 

med trygg och säker utskrivningsplanering. En trygg och säker utskrivningsplanering kräver 

en god samverkan mellan berörda huvudmän och personalkategorier.  

 

Samordnad individuell plan (SIP) ska erbjudas personer som har behov av samordnade 

insatser från både socialtjänst och hälso- och sjukvården. Huvudmännens skyldighet att 

erbjuda SIP finns inskriven i hälso- och sjukvårdslagen, (HSL), socialtjänstlagen, (SoL) och 

LOSUS. 

 

För att hantera dessa skyldigheter fanns tidigare ett IT-stöd gemensamt för Regionen och 

kommunerna, som behövde utvecklas pga. ny lagstiftning och avtalskonsekvenser. 

Vid GNS:s sammanträde den 24 augusti 2018, § 19, godkändes projektdirektiv för införande 

av nytt IT-stöd, Cosmic Link. Som ersättning för det tidigare systemet erbjöd Region 

Jämtland Härjedalen kommunerna i Jämtlands län fri tillgång till Cosmic Link, som är en 

modul i Regionens vårdinformationssystem. Region Jämtland Härjedalen och länets 

samtliga kommuner är parter i det avtal som reglerar samarbetet. Avtalets syfte är att 

reglera ansvar, förutsättningar och villkor gällande användandet av Cosmic Link. 

 

Cosmic består av flera moduler, varav Link är en. Kommunerna har haft separata avtal, som 

har tecknats direkt med leverantören, Cambio Healthcare Systems AB, avseende utökad 

tillgång till fler moduler i Cosmic utöver Link. Från och med den 1 januari 2024 har 

Regionens driftsavtal med Cambio uppdaterats, vilket innebär att kommunerna ska teckna 

avtal med Regionen i stället för med Cambio om de vill ha fortsatt tillgång till dessa moduler 

i Cosmic. Vid Fredagsgruppen den 18 december 2023, § 148, diskuterades ett förslag till 

övergångsavtal för tre månader. En arbetsgrupp med bred verksamhetskompetens har 

tillsatts, i syfte att arbeta fram förslag till gemensamt avtal för fortsatt åtkomst till moduler 

och utveckling i Cosmic. Detta berör dock inte Link. 

4.4.3.2 DEFINIERING AV SAMARBETET I COSMIC LINK 

Region Jämtland Härjedalen ger kommunerna i Jämtlands län fri tillgång till Cosmic Link. 

Regionen och länets kommuner är parter i det avtal som reglerar samarbetet, vilket har sin 

grund i lagstiftning. Avtalet är upphandlat med Cambio, som levererar tjänsterna. Det är 

dock Regionen som har avtalet med systemleverantören Cambio och ansvarar för 

upphandling, drift, backup, liksom versions-, och licenshantering. Regionen tillhandahåller 

således den tekniska lösningen som används i samverkan, vilken finns i Regionens IT-miljö. 

På så sätt har kommunerna delvis överlämnat uppgifter till Regionen, vilka de annars skulle 

ha ansvarat för på egen hand eller annat sätt. Samarbetet krävs för att kunna uppfylla 

lagstiftningen och gemensamma mål, liksom bedöms vara förenligt med den generella 

rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se avsnitt 2.1 ovan). 

 
16 Informationen är hämtad från HSN/119/2021. Vidare har informationen kompletterats genom Intervju och 
mejlväxling med Elsy Bäckström (HOSPA) i november-januari 2023. 
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5 Andra behov och frågor som behöver övervägas 
inför framtiden 

5.1 Samarbete om kostproduktion 
Ragunda kommun har ställt en fråga till Region Jämtland Härjedalen angående möjlighet 

att köpa mat från Regionens kostproduktionskök. Detta utifrån att ett av produktionsköken i 

Ragunda under 2024 ska renoveras, vilket medför ett behov av att komplettera 

matproduktionen med extern hjälp. En dialog pågår i nuläget mellan Ragunda kommun och 

Regionen. 

 

Det Region Jämtland Härjedalen skulle komma att göra är de facto att sälja en tjänst till 

Ragunda kommun, dvs. överkapacitet avseende kostproduktion. Den typen av verksamhet 

omfattas varken av den generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL (se 

avsnitt 2.1 ovan), eller de möjligheter som ryms inom ramen för en gemensam nämnd (se 

Bilaga 1 nedan). LOU måste beaktas och upphandling ske i enlighet med gällande regelverk. 

Först om Regionen vinner en sådan upphandling kan ett samarbete bli möjligt.17 

5.2 Samarbete om kompetensförsörjning 

5.2.1 Bakgrund 
Regionen och länets kommuner har gemensamma utmaningar inom kompetensförsörjning. 

I nuläget anser många bedömare, bl.a. SKR, att arbetskraften framöver inte kommer att 

räcka till inom många yrkesområden.18    

5.2.2 Aktuellt 
Utan samverkan finns risk för en hårdnande konkurrenssituation, i synnerhet gällande 

personal i vård och omsorg, vilket i så fall hotar möjligheterna att uppnå intentionerna med 

God och Nära Vård. Länssamverkan kan även sägas ha koppling till Agenda 2030 och målen 

för omställning till ett hållbart samhälle för människorna, planeten och välståndet Agenda 

2030:s mål och delmål är integrerade och odelbara och omfattar samtliga tre dimensioner 

av hållbar utveckling: den ekonomiska, den sociala och den miljömässiga.19 

Områden som kan lämpa sig för länssamverkan: 

• Transport, städ och service, 

 
17 Umeå kommun och Skellefteå kommun dömdes till att vardera betala 140 000 kronor i 
böter/upphandlingsskadeavgift för att inte ha följt reglerna för offentlig upphandling i samband med att de två 
kommunerna inrättande en gemensam nämnd för vissa IT-tjänster. Förvaltningsrätten i Umeå, målnummer 471-
15 (Umeå kommun) och 439-15 (Skellefteå kommun); https://news.cision.com/se/konkurrensverket/r/umea-och-
skelleftea-kravs-pa-upphandlingsboter,c9743159 
18 Stöd för detta finns i bl.a. Välfärdens kompetensutmaning kräver en palett av åtgärder | SKR samt i 
Ekonomirapporten, december 2022 (skr.se) under rubriken ”Arbetskraften räcker inte till”.    
19 Agenda 2030 för hållbar utveckling - Regeringen.se 

https://news.cision.com/se/konkurrensverket/r/umea-och-skelleftea-kravs-pa-upphandlingsboter,c9743159
https://news.cision.com/se/konkurrensverket/r/umea-och-skelleftea-kravs-pa-upphandlingsboter,c9743159
https://skr.se/5.24483ab51852998d0261c452.html
https://skr.se/download/18.2c94532618505289fbc13a74/1672152232932/Ekonomirapporten-december-2022.pdf
https://www.regeringen.se/regeringens-politik/globala-malen-och-agenda-2030/
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• Kliniskt träningscenter (KTC) som nav för färdighetsträning och digital mognad, 

säker arbetsmiljö för medarbetare samt patientsäkerhet och vårdhygien, men också 

förändringskunskap, 

• Gemensamma befattningar, exempelvis: 

o Cancersjuksköterskor,  

o Psykiatrisjuksköterskor, 

o Paramedicinsk personal (inklusive audionom, syn- och 

hörselpedagog), 

o Kuratorstöd, 

o HR, 

o Ordnat införande av samtliga hjälpmedel i länet (bedömning och 

utprovning i enlighet med God och Nära vård), 

o Missbruksvård- och omsorg. 

6 Bedömning, slutsatser och förslag  

6.1 Bedömning 

6.1.1 Avtalet om server, lagring och applikationstjänster mellan Regionen och 
Åre kommun 

Nuvarande avtal löper fram till och med 2025-10-31 med möjlighet till förlängning i upp till 

fyra år. Samarbetet är gynnsamt för såväl Regionen som Åre kommun och dess medborgare. 

Det är i dagsläget inte aktuellt att avsluta samarbetet. Samarbetet bedöms vara förenligt 

med den generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. Avseende avtalet 

om server, lagring och applikationstjänster mellan Regionen och Åre kommun spelar det 

således ingen roll om GNS finns kvar eller inte. 

6.1.2 JAMT-NÄT 
Inom ramen för JAMT-NÄT samarbetar Region Jämtland Härjedalen och länets samtliga 

kommuner, som jämlika parter. Avtalet är upphandlat och Telia AB levererar tjänsterna. 

Samarbetet bedöms vara förenligt med den generella rätten till kommunal avtalssamverkan 

i 9 kap. 37 § KL. Avseende JAMT-NÄT spelar det således ingen roll om GNS finns kvar eller 

inte. 

6.1.3 Cosmic Link 
Region Jämtland Härjedalen ger kommunerna i Jämtlands län fri tillgång till Cosmic Link. 

Samarbetet krävs för att kunna uppfylla lagstiftning och gemensamma mål, liksom bedöms 

vara förenligt med den generella rätten till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § KL. 

Avseende Cosmic Link spelar det således ingen roll om GNS finns kvar eller inte. 
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6.2 Slutsatser  

6.2.1 Avveckling av GNS är en juridisk möjlighet 
Utifrån den utredning som har genomförts föreligger inga juridiska hinder för att avveckla 

GNS. 

6.2.2 Framtidsutmaningar 
Utifrån den problematik som beskrivs i avsnitt 5.2 ovan finns det skäl att mellan Regionen 

och kommunerna diskutera samarbete om t.ex. personal (kompetensförsörjning) inom 

områden som omfattas av såväl Regionens som kommunernas överlappande kompetenser. 

Mot bakgrund av den tidsram som getts för det här utredningsuppdraget har sådana frågor 

och möjligheter dock inte kunnat övervägas på ett rättvisande sätt.  

6.3 Förslag 
Mot bakgrund av utgångspunkterna för uppdraget och utifrån den utredning som har 

genomförts bedöms att några juridiska hinder för att avveckla GNS inte föreligger.  

 

Framtidsutmaningar har identifierats, exempelvis avseende kompetensförsörjning. Sådana 

frågor bör på ett rättvisande sätt övervägas och diskuteras. Med tanke på den allvarliga 

ekonomiska situation som Regionen och kommunerna i nuläget befinner sig i, liksom i 

övrigt ansträngda läge, kan sådana diskussioner dock komma att dra ut på tiden. Utfallet av 

sådana diskussioner är dessutom svåra att förutse.  

 

Mot ovan givna bakgrund bör GNS avvecklas.   
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Bilaga 1 – Rättslig reglering av betydelse 

Kommunallagen (2017:725)20 

Fullmäktige 

FULLMÄKTIGES UPPGIFTER  

 

I 5 kap. 1 § KL föreskrivs att fullmäktige beslutar i ärenden av principiell beskaffenhet eller 

annars av större vikt för kommunen eller landstinget, främst  

    1. mål och riktlinjer för verksamheten,  

    2. budget, skatt och andra viktiga ekonomiska frågor,  

    3. nämndernas organisation och verksamhetsformer,  

    4. val av ledamöter och ersättare i nämnder och beredningar,  

    5. val av revisorer,  

    6. grunderna för ekonomiska förmåner till förtroendevalda,  

    7. årsredovisning och ansvarsfrihet,  

    8. folkomröstning i kommunen eller landstinget, och  

    9. extra val till fullmäktige.  

 

Fullmäktige beslutar också i andra ärenden som anges i KL eller i andra författningar.  

 

Av 2 § samma kapitel följer att fullmäktige får uppdra åt en nämnd att i fullmäktiges ställe 

besluta i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. Ärenden som anges i 1 § första 

stycket eller som enligt lag eller annan författning ska avgöras av fullmäktige får dock inte 

delegeras till nämnderna. 

 

I 4 § anges att fullmäktige i samband med att budgeten fastställs eller anslag annars beviljas 

får uppdra åt en nämnd att genomföra en viss verksamhet inom ramen för de riktlinjer om 

verksamheten som fullmäktige har fastställt, om inte något annat följer av lag eller annan 

författning. 

Gemensam nämnd 
I 3 kap. 4 § KL stadgas att fullmäktige ska tillsätta de nämnder som utöver styrelsen behövs 

för att fullgöra kommunens eller landstingets uppgifter enligt lag eller annan författning och 

för övrig verksamhet. Vidare föreskrivs i 9 kap. 9 § att kommuner och landsting får besluta 

att en nämnd ska vara gemensam med en annan kommun eller ett annat landsting. Av 19 § 

samma kapitel framgår att det är fullmäktige som får besluta att en nämnd ska vara 

gemensam med en annan kommun eller ett annat landsting. I 20 § stadgas att en gemensam 

nämnd tillsätts i någon av de samverkande kommunerna eller landstingen och ingår i denna 

kommuns eller detta landstings organisation.  

 
20 https://www.riksdagen.se/sv/dokument-lagar/dokument/svensk-forfattningssamling/kommunallag-
2017725_sfs-2017-725 
 

https://www.riksdagen.se/sv/dokument-lagar/dokument/svensk-forfattningssamling/kommunallag-2017725_sfs-2017-725
https://www.riksdagen.se/sv/dokument-lagar/dokument/svensk-forfattningssamling/kommunallag-2017725_sfs-2017-725
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UPPGIFTER FÖR GEMENSAMMA NÄMNDER 

Av 9 kap. 21 § KL framgår att kommuner och landsting genom en gemensam nämnd får 

fullgöra uppgifter enligt 3 kap. 4 §. En gemensam nämnd får fullgöra uppgifter för vilka det 

enligt lag eller annan författning ska finnas en eller flera nämnder i varje kommun eller 

landsting. Uppgifter som kommun- eller landstingsstyrelsen har vid höjd beredskap enligt 

lagen (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära 

händelser i fredstid och höjd beredskap får dock inte fullgöras av en gemensam nämnd. I 22 

§ anges att en gemensam nämnds uppgifter närmare ska preciseras i en överenskommelse 

mellan de berörda kommunerna och landstingen. Det som gäller för en nämnd enligt 

kommunallagen ska, om inget annat sägs, i enlighet med 23 § även tillämpas för en 

gemensam nämnd.  

LEDAMÖTER OCH ERSÄTTARE  

I 24 § stadgas att ledamöter och ersättare väljs av fullmäktige i de samverkande 

kommunerna och landstingen. Var och en av de samverkande kommunerna och landstingen 

ska vara representerade i den gemensamma nämnden med minst en ledamot och en 

ersättare. Antalet ersättare ska vara lika många som antalet ledamöter. I enlighet med 25 § 

har förtroendevalda i en gemensam nämnd rätt till ersättning av den kommun eller det 

landsting som har valt dem.  

BUDGET 

Av 26 § framgår att budgeten upprättas av den kommun eller det landsting som har tillsatt 

nämnden. Budgeten ska upprättas efter samråd med de övriga samverkande kommunerna 

och landstingen. 

RÄTT TILL UPPLYSNINGAR OCH NÄRVARORÄTT FÖR PERSONALFÖRETRÄDARE 

I 27 § anges fullmäktige i en kommun eller ett landsting som bildat en gemensam nämnd 

har rätt att begära upplysningar från nämnden. Ordföranden och vice ordföranden i 

nämnden samt de anställda i de samverkande kommunerna och landstingen är skyldiga att 

lämna upplysningar vid fullmäktiges sammanträden, om det inte finns något hinder mot det 

på grund av sekretess.  

 

I enlighet med 28 § får företrädare för anställda i kommuner eller landsting som samverkar i 

en gemensam nämnd i den omfattning som anges i 7 kap. 13-16 §§ närvara vid 

sammanträden med den gemensamma nämnden. 

INTERPELLATIONER OCH FRÅGOR 

I 29 § stadgas att ledamöter i fullmäktige i kommuner eller landsting som bildat en 

gemensam nämnd får ställa interpellationer om nämndens handläggning. För att hämta in 

upplysningar får ledamöterna ställa frågor. Interpellationer och frågor ska riktas till 

nämndens ordförande.  

DELEGERING AV ÄRENDEN  

Av 30 § följer att en gemensam nämnd får, utöver vad som anges i 7 kap. 5 §, även under 

samma förutsättningar uppdra åt en anställd i någon av de samverkande kommunerna eller 

landstingen att besluta på nämndens vägnar. Om en gemensam nämnd med stöd av 7 kap. 5 
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§ uppdrar åt en förvaltningschef inom nämndens verksamhetsområde att fatta beslut, får 

nämnden i enlighet med 31 § överlåta åt förvaltningschefen att i sin tur uppdra åt en annan 

anställd inom kommunen eller landstinget eller i någon av de samverkande kommunerna 

eller landstingen att fatta beslutet.  

TILLKÄNNAGIVANDE AV PROTOKOLL 

I 32 § anges att justeringen av en gemensam nämnds protokoll ska tillkännages på var och 

en av de samverkande kommunernas och landstingens anslagstavlor. 

REGLEMENTE 

I 33 § stadgas att reglementet för en gemensam nämnd ska antas av fullmäktige i var och en 

av de samverkande kommunerna eller landstingen. 

REVISION 

I 34 § anges att en gemensam nämnd ska granskas av revisorerna i var och en av de 

samverkande kommunerna eller landstingen. 

ANSVARSFRIHET OCH ANMÄRKNING 

Av 35 § framgår att fråga om ansvarsfrihet och om anmärkning för en gemensam nämnd ska 

prövas av fullmäktige i var och en av de samverkande kommunerna eller landstingen. 

GEMENSAM NÄMND INOM VÅRD- OCH OMSORGSOMRÅDET 

Enligt 36 § finns särskilda bestämmelser om gemensam nämnd i lagen (2003:192) om 

gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet (se nedan).  

Avtalssamverkan 
I 9 kap. 37 § KL föreskrivs att en kommun eller ett landsting får ingå avtal om att någon av 

dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun eller ett annat landsting 

(avtalssamverkan). Sådan avtalssamverkan hindras inte av kravet i 2 kap. 1 § på anknytning 

till kommunens eller landstingets område eller dess medlemmar.  

 

Kommuner och landsting får inom ramen för avtalssamverkan, med de begränsningar som 

följer av 6 kap. 38 §, komma överens om att uppdra åt en anställd i den andra kommunen 

eller i det andra landstinget att besluta på kommunens eller landstingets vägnar i ett visst 

ärende eller en viss grupp av ärenden. I så fall tillämpas 7 kap. 4-8 §§.  

 

Om det i annan lag eller författning finns bestämmelser som avviker från denna paragraf, 

tillämpas de bestämmelserna. 

 

I 9 kap. 38 § stadgas att styrelsen årligen till fullmäktige ska rapportera om kommunens 

eller landstingets avtalssamverkan enligt 37 § eller enligt annan lag eller författning.  

Lagen (2003:192) om gemensam nämnd inom vård- och omsorgsområdet 
I 1 § stadgas att ett landsting och en eller flera kommuner som ingår i landstinget genom 

samverkan i en gemensam nämnd gemensamt får fullgöra  
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    1. landstingets uppgifter  

    - enligt hälso- och sjukvårdslagen (2017:30),  

    - enligt tandvårdslagen (1985:125), 

    - enligt lagen (1991:1128) om psykiatrisk tvångsvård, 

    - enligt lagen (1991:1129) om rättspsykiatrisk vård, 

    - enligt lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade, 

    - enligt lagen (2017:372) om stöd vid klagomål mot hälso- och sjukvården, 

    - enligt smittskyddslagen (2004:168), eller 

    - som i annat fall enligt lag ska skötas av en sådan nämnd som avses i 7 kap. 1 § hälso- och 

sjukvårdslagen, och 

    2. kommunens uppgifter 

    - enligt socialtjänstlagen (2001:453), 

    - enligt hälso- och sjukvårdslagen, 

    - enligt lagen (1988:870) om vård av missbrukare i vissa fall, 

    - enligt lagen (1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga, 

    - enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade, 

    - enligt lagen om stöd vid klagomål mot hälso- och sjukvården, eller 

    - som i annat fall enligt lag ska skötas av socialnämnd. 

 

I 2 § föreskrivs att landstinget och kommunen eller kommunerna får samverka enligt denna 

lag endast om uppgifter från såväl landstinget som kommunen eller kommunerna ingår i 

den gemensamma nämndens ansvarsområde. 

 

Av 3 § följer att bestämmelserna i kommunallagen om gemensam nämnd gäller i övrigt. 
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6.3.1 Lagen (2016:1145) om offentlig upphandling 

LAGENS INNEHÅLL 

I 1 kap. 2 § föreskrivs att lagen gäller för upphandling som genomförs av en upphandlande 

myndighet (offentlig upphandling). Med upphandling avses de åtgärder som vidtas i syfte 

att anskaffa varor, tjänster eller byggentreprenader genom tilldelning av kontrakt. 

 

Lagen gäller även när en upphandlande myndighet anordnar en projekttävling. Vad som 

avses med projekttävling anges i 1 kap. 19 §. 

 

I 21 § stadgas att med tjänstekontrakt avses ett kontrakt som gäller tillhandahållande av 

andra tjänster än de som avses i 9 §. 

 

Av 22 § framgår att med upphandlande myndighet avses en statlig eller kommunal 

myndighet. 

 

Vid tillämpning av lagen ska med myndighet jämställas 

   1. beslutande församling i en kommun eller en region, 

   2. offentligt styrt organ som avses i 18 §, och 

   3. sammanslutning av 

      a) en eller flera myndigheter enligt första stycket eller församlingar enligt 1, eller 

      b) ett eller flera organ enligt 2. 

UNDANTAG FRÅN LAGENS TILLÄMPNINGSOMRÅDE 

I 3 kap. 17 § föreskrivs att lagen inte gäller för upphandling mellan två eller flera 

upphandlande myndigheter, om 

   1. upphandlingen syftar till att upprätta eller reglera formerna för ett samarbete mellan 

myndigheterna som ska säkerställa att de offentliga tjänster som myndigheterna ska utföra 

tillhandahålls för att uppnå myndigheternas gemensamma mål, 

   2. samarbetet styrs endast av överväganden som hänger samman med allmänintresset, och 

   3. myndigheterna på den öppna marknaden utövar mindre än 20 procent av den 

verksamhet som berörs av samarbetet. 
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Bilaga 2 – Kommunala (och regionala) 
Samverkansformer  

I kommunallagen (2017:725) finns både offentligrättsliga och privaträttsliga former för 

kommunal samverkan i en särskild organisation. De offentligrättsliga formerna är 

kommunalförbund och gemensam nämnd. Privaträttsliga former är företag, stiftelser och 

föreningar. Samverkan kan även ske i mer informella konstellationer, t.ex. nätverk.21 Det 

som rättsligt styr kommunal samverkan gäller i huvudsak även för samverkan mellan 

kommuner och regioner.22 

 

Samverkan mellan kommuner (och regioner) om en viss uppgift kan också ske genom avtal, 

vilket är en gammal företeelse. Fram till den 1 juli 2018 saknades dock en särskild 

lagreglering i kommunallagen (KL) om avtalssamverkan, varför kompetensfrågorna fram till 

dess i första hand fick bedömas utifrån bestämmelsen om kommunernas allmänna 

befogenheter (2 kap. 1 § i den föregående KL). Av vikt var att det skulle finnas ett ömsesidigt 

kommunalt intresse av samarbetet och varje kommuns deltagande borde stå i proportion till 

det egna kommunintresset. Vissa specialförfattningar har dock även före 2018 innehållit 

uttryckligt stöd för att använda interkommunala avtal.23 Sedan den 1 juli 2018 finns en 

generell möjlighet till avtalssamverkan i KL. Det innebär att en kommun eller en region får 

ingå avtal om att dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan kommun eller 

region. Genom ett sådant avtal får en kommun eller region utföra uppgifter åt en annan 

kommun eller region, utan att lokaliseringsprincipen hindrar det.24  

 

Som har nämnts under avsnittet 1.3 Metod, material och avgränsning ovan är de rättsliga 

förutsättningar för samverkan som är aktuella och redovisas mer ingående gemensam 

nämnd respektive avtalssamverkan.  

Fördelar och nackdelar med aktuella samverkansformer 
Det finns många faktorer som kan påverka valet av samverkansform, t.ex. verksamhetens 

volym, art (frivillig/obligatorisk verksamhet, myndighetsutövning eller affärsverksamhet), 

liksom synen på demokratifrågor, ansvarsutkrävande och medborgarinsyn.25  

Gemensam nämnd 
En gemensam nämnd anses svara mot ett behov att kunna samverka över 

kommungränserna i ett offentligrättsligt organ, i vilket de samverkande parterna behåller ett 

reellt politiskt inflytande över den verksamhet som nämnden bedriver. En gemensam 

nämnd är inte en egen juridisk person, utan ingår i en av de samverkande kommunerna eller 

regionen (värdkommunen). Den gemensamma nämnden bör ses som vilken nämnd som 

helst, som har samma möjlighet att ingå avtal och anställa personal m.m. som nämnder. 

Främst praktiska skäl talar för en samordning av personalresurserna, vilket lämpligen kan 

 
21 Prop. 2016/17:171, s. 148. 
22 Sveriges kommuner och regioner (2009). Kommunala samverkansformer, s. 12. 
23 Ibid., s. 32. 
24 Prop. 2017/18:151, 26 ff. 
25 Sveriges kommuner och regioner (2009). Kommunala samverkansformer, s. 12.  
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ske genom att värdkommunen anställer all berörd personal. Det är vidare naturligt att 

värdkommunen eller värdregionen äger de tillgångar som nyttjas gemensamt, till exempel 

hjälpmedel.26 

 

Det främsta argumentet för gemensam nämnd är att den utgör en beslutsmässig enhet, men 

är mindre administrativt betungande än t.ex. ett kommunalförbund. Det finns goda 

erfarenheter av att inrätta en gemensam nämnd för bl.a. myndighetsutövning, kring 

administrativa funktioner eller kring kompetensförsörjning och rekrytering. En gemensam 

nämnd förefaller mest lämpligt för färre antal parter, eftersom den ekonomiskt sorterar in 

under värdkommunen. Detta innebär att värdkommunen ansvarar för all ekonomisk 

redovisning. En nackdel är därför att en gemensam nämnd inte lämpar sig för 

investeringstunga verksamheter.27 

Avtalssamverkan 
Kompetensfrågor, dvs. vad samverkan kan omfatta, får bedömas med utgångspunkt från KL. 

Genom ren avtalssamverkan skapas inte något gemensamt förvaltningsorgan. Inflytande för 

de samverkande parterna regleras enbart i avtal. Samverkansavtal kan innehålla regler om 

samråds- och referensgrupper, men de utgör inga gemensamma beslutsorgan. Den juridiska 

tolkningen är att LOU är tillämplig. Det bör innebära att såväl verksamheten som tjänster 

och hjälpmedel ska upphandlas. Samverkan med stöd endast av avtal är dock svårbedömt 

upphandlingsrättsligt. Frågan har aktualiserats i EU-domstolen, som kom fram till att det 

finns ett utrymme för kommuner att samverka genom avtal utan att upphandlingsdirektiven 

och LOU aktualiseras. Exakt var gränsen går är inte klarlagt. Det är dock viktigt att 

samarbetet inte innebär att en privat aktör får en fördel i förhållande till eventuella 

konkurrenter. Ren avtalssamverkan lämpar sig främst för frivillig verksamhet eller sådan 

obligatorisk verksamhet där utrymme ges för andra alternativa lösningar än egen regi, 

exempelvis avtal om gemensamt utnyttjande av reningsverk eller laboratorium för 

livsmedelskontroll.28 Avtalssamverkan lämpar sig således bättre för mer statiska 

verksamheter.  

 

Fördelen med avtalssamverkan är att beslutsprocessen blir kortare. Det behövs heller inte 

samma omfattande administration som kommunalförbund eller en gemensam nämnd 

kräver. Avtalssamverkan innebär även andra fördelar, till exempel möjlighet att få tillgång 

till specialistkompetens via avtal mellan kommuner och regionen. En nackdel med 

avtalssamverkan är att mer dynamiska verksamheter där det sker omfattande utveckling på 

kort tid, riskerar att ”låsas fast” i avtal.. En annan nackdel är att möjligheterna att påverka 

verksamheten under avtalsperioden är mer begränsad, alternativt att det blir en större 

procedur att ändra förutsättningarna i gällande avtal. 

 
26 Hjälpmedelsinstitutet (2013). Samverkansformer mellan kommuner och landsting på hjälpmedelsområdet, s. 
12. 
27 Mattisson, Ola & Thomasson, Anna, Lunds universitet (2019). Interkommunal samverkan – en 
kunskapsöversikt, s. 16 f. 
28 Hjälpmedelsinstitutet (2013). Samverkansformer mellan kommuner och landsting på hjälpmedelsområdet, s. 
10 f. 
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Summering av skillnader mellan de aktuella samverkansformerna 
Gemensam nämnd är en lämplig samverkansform om parterna vill ha full insyn, kontroll 

och beslutsfunktion. Det finns även goda möjligheter att långsiktigt driva och utveckla 

verksamheten. Gemensam nämnd inrättas hos en av de samverkande parterna och 

respektive part behåller ansvaret för uppgiften. Det främsta argumentet för gemensam 

nämnd är att den utgör en beslutsmässig enhet. 

 

Genom ren avtalssamverkan skapas inte något gemensamt förvaltningsorgan, vilket är 

fördel sett till att beslutsprocessen blir kortare och administrationen mindre. En annan 

fördel är möjligheten att få tillgång till specialistkompetens. Nackdelarna är dock att de 

samverkande parternas inflytande enbart regleras i avtal och att möjligheterna att påverka 

verksamheten under avtalsperioden är mer begränsad, alternativt att det blir en större 

procedur att ändra förutsättningarna under den period som avtal löper. Det medför att 

verksamheter riskerar att högre grad ”låsas fast” i avtal. Vidare kan avtalssamverkan endast 

användas vid samverkan mot ett gemensamt mål; inte vid köp av en tjänst. Detta eftersom 

en kommun eller region inte får bedriva konkurrerande verksamhet på öppna marknaden.  
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Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 17 juni 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.324 106

§ 144 Rekommendationsbeslut om Gemensam nämnd

för samverkan inom drift och service
Regionens samverkansråd beslutade den 22 april, § 26, att rekommendera

Region Jämtland Härjedalen och länets kommuner att fatta beslut om att

avveckla Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service,

utveckling samt specialistfunktioner (GNS).

Beslutet grundar sig i den utredning som regiondirektören genomfört efter

uppdrag av regionstyrelsen. Utredningen gör gällande att då GNS för

närvarande inte är aktiv bör vidare diskussioner och eventuell beredning av

ärende för avveckling av nämnden hanteras av Regionens samverkansråd,

där samtliga parter är representerade. Utifrån utredningen bedöms inga

juridiska hinder för att avveckling föreligga.

Underlag till beslut

AU § 130/2024

Tjänsteskrivelse

RSR § 26/2024

Utredning om Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
1. Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling

samt specialistfunktioner (GNS) avvecklas från och med den 1

januari 2025.

2. Reglemente och avtal (samarbetsöverenskommelse) för GNS upphör

att gälla den 1 januari 2025.

3. Ledamöter och ersättare i nämnden entledigas från och med den 1

januari 2025.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2024.502

Ägardirektiv 2024 för Jämtlands

räddningstjänstförbund
Förslag till ägardirektiv 2025 för Jämtlands Räddningstjänstförbund har

upprättats. Förbundets budget har behandlats vid ägarsamråd den 24 juni

2024. Medlemsbidraget för Strömsunds kommun år 2025 uppgår till

20 397 000 kronor. För budgetåret 2025 uppgår förbundets totala

budgetram/medlemsbidrag 184 501 000 kronor. Personalkostnaderna har

räknats upp med 3,5 procent, övriga kostnader 0,4 procent samt intäkter

med 0 procent.

På ägarsamrådet den 24 juni 2024 beslutades även att förbundet får göra

avrop gällande tre fordon år 2026 till en kostnad av 15 miiljoner kronor

samt avrop motsvarande 10 miljoner kronor år 2027 som finansieras via

lån. Kapitaltjänstkostnader för lånet (avskrivning och räntekostnader) ska

finansieras av medlemskommunerna fördelat under 15 år.

Förslag till beslut
Kommunfullmäktiges beslut

Upprättat förslag till ägardirektiv 2025 för Jämtlands

Räddningstjänstförbund godkänns.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Kommunledningsförvaltningen, Linnea Fjellner



Ägardirektiv för JÄMTLANDS RÄDDNINGSTJÄNSTFÖRBUND

gällande 2025
Sida: 1 (5)

Förslag 2024-06-27
Beslutas av samtliga ägarkommuner senast 31 oktober 2024
enligt reviderat konsortialavtal § 3
Beslutad av KF

Reviderad den:

ÄGARDIREKTIV 2025 för Jämtlands
Räddningstjänstförbund

Adress: Fyrvallavägen 4, Östersund

Förbunds-
ordning: Upprättad av ägarna 2007-05-03, reviderad 2009-12-17, rev 2011-10-25, rev

2014-03-12, rev 2015-05-29, rev 2023-09-05

Konsortial-
avtal: Upprättat av ägarna 2009-12-17, rev 2011-10-25, rev 2014-03-12, rev 2015-

04-15, rev 2023-09-05

Ägar- Antagna av kommunfullmäktige i Bergs kommun, Bräcke kommun,
direktiv: Härjedalens kommun, Krokoms kommun, Ragunda kommun, Strömsunds

kommun, Åre kommun och Östersunds kommun

Gäller fr.o.m.: den 1 januari 2025 och tillsvidare eller senast den 31 december 2025 då nya
ägardirektiv skall vara fastställda.

Direktivens
innehåll: 1 Verksamhetens mål

 Syftet med förbundet är att optimera nyttjandet av resurserna för
kommunal räddningstjänst som återfinns i medlemskommunerna.
Verksamheten ska inriktas på att ge människors liv, hälsa och egendom
samt miljön med hänsyn till de lokala förhållandena ett tillfredställande
och likvärdigt skydd mot olyckor.

 Målet att leverera bra service och efterfrågade tjänster till alla som bor i
och besöker våra ägarkommuner. Jämtlands räddningstjänstförbund
arbetar därför ur ett helhetsperspektiv där all verksamhet ytterst syftar till
att bidra till medborgarnas och besökarnas trygghet och säkerhet. En
helhet som, förutom en god service, också ska borga för en god
ekonomisk hushållning med förbundets resurser.

2 Ekonomiska mål och riktlinjer

 Direktionen skall samråda med medlemskommunerna om förslaget till
budget för nästkommande år senast den 15 september 2024. Direktionen
skall senast under december månad året före budgetåret fastställa budget
för förbundet inom den ram som medlemmarna enats om.

 Inget överskridande av budget accepteras av direktionen. Det är fastställd
budget som gäller och direktionen har ansvar för att detta följs. Om



Ägardirektiv för JÄMTLANDS RÄDDNINGSTJÄNSTFÖRBUND

gällande 2025
Sida: 2 (5)

Förslag 2024-06-27
Beslutas av samtliga ägarkommuner senast 31 oktober 2024
enligt reviderat konsortialavtal § 3
Beslutad av KF

Reviderad den:

direktionen upptäcker att ett överskridande av budget är på väg att ske
skall direktionen omedelbart besluta om åtgärder för att minska
kostnaderna. Förbundet har rätt att disponera balanserat resultat. För
övrigt gäller vad som anges i förbundsordningen.

3 Ekonomiska förutsättningar budget 2025 och flerårsplan 2026-2027

 Budgetramen/medlemsbidraget för budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027 utgår från 2024 års budgetram/bidrag för Jämtlands
Räddningstjänstförbund och kostnadsfördelning mellan ägarkommunerna
Berg, Bräcke, Härjedalen, Krokom, Ragunda, Strömsund, Åre,
Östersund. Ny kostnadsfördelning mellan ägarkommunerna beslutad av
ägarsamråd 2019-04-29.
Kostnadsfördelningen 2024 års nivå är följande: Berg 14 307 tkr, Bräcke
11 429 tkr, Härjedalen 24 565 tkr, Krokom 21 258 tkr, Ragunda 10 948
tkr, Strömsund 19 317 tkr, Åre 24 640 och Östersund 50 565 tkr – totalt
177 030 tkr
År 2023 fick förbundet även ett 1 årigt investeringsbidrag på 3 mnkr
fördelat mellan medlemmarna enligt ägarandel.

 Indexuppräkningen från 2024-2025 års nivå uppgår till:
Personalkostnader 3,5%
Övriga kostnader 0,4 %
Intäkter 0 %.

 Under år 2024 kommer posten ökad pensionskostnad regleras som en
engångskostnad och fördelas på medlemmarna Östersund, Berg, Bräcke,
Strömsund, Ragunda, Krokom och Härjedalen. Separat debitering
kommer att ske från förbundet. I Åres budget 2024 finns redan denna
kostnad medräknad.

 För budgetåret 2025 uppgår förbundets totala budgetram/medlemsbidrag
och investeringsbidrag till 184 501 tkr- varav från:

 Förbundet erhåller medlemsbidrag från ägarkommunerna enligt fastställd
budget med en fjärdedel per kvartal i förskott.
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Förslag 2024-06-27
Beslutas av samtliga ägarkommuner senast 31 oktober 2024
enligt reviderat konsortialavtal § 3
Beslutad av KF

Reviderad den:

 Utöver medlemsbidragen så erhåller förbundet Statsbidrag kommunal
räddningstjänst 4 kr/invånare fördelat enligt nedan tabell.

 Vid ägarsamråd 2024-06-24 beslutades att förbundet får göra avrop
gällande tre fordon år 2026 till en kostnad av 15 mnkr samt avrop
motsvarande 10 mnkr år 2027 som finansieras via lån.
Kapitaltjänstkostnaderna för lånet (avskrivning och räntekostnader) ska
finansieras av medlemskommunerna fördelat under 15 år.

 Förbundet kan balansera årets resultat (förändring av eget kapital).

 Förbundet ska genomföra en verksamhets- och säkerhetsskyddsanalys
där nödvändiga åtgärder för säkerhetsskyddet ska redovisas. Förbundet
söker finansiering för drift- och investeringskostnader från
medlemskommunerna. Arbetet ska ske i samråd med
medlemskommunernas säkerhetsskyddschefer.

4 Informationskrav

 Årsredovisning
Förbundet ska lämna underlag för årsredovisning inklusive miljö- och
personalekonomiskt bokslut till medlemskommunerna senast den 15
februari året efter räkenskapsåret. Det reviderade bokslutet, inklusive
lekmannarevisorernas rapport, ska vara ägarna tillhanda senast den 15
mars. Redovisning av förhållanden som förbundet önskar påtala som
äskanden/behov inför kommande budgetår ska inlämnas till
medlemmarna senast den 31 januari året före budgetåret.

 Delårsrapporter
Förbundet skall redovisa delårsrapporter till ägarna per 30 april och 31
augusti. Rapporterna ska innehålla prognos för helårsresultat och vara
medlemmarna tillhanda ca 20 maj och ca 20 september. I
delårsrapporterna ska uppföljning av miljö- och personalmålen göras. I
delårsrapporten per 31 augusti skall även delårsbokslut redovisas.
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Förslag 2024-06-27
Beslutas av samtliga ägarkommuner senast 31 oktober 2024
enligt reviderat konsortialavtal § 3
Beslutad av KF

Reviderad den:

Rapporter och bokslut skall även tydligt redovisa uppnådda resultat i
relation till satta mål. Exakta tidpunkter meddelas i början av året.

 Statistikuppgifter
Förbundet ansvarar för erforderlig redovisning av verksamhetsstatistik
(uppgifter till SCB mfl, enkäter etc).

 Övrig information
Medlemmarna har rätt att under löpande år kalla förbundets direktion och
ledning för information om förbundets verksamhet och ekonomi.

 Nyckeltal – jämförelser med andra
Uppdras till direktionen att räkna fram/utarbeta nyckeltal – jämförelser
med andra räddningstjänster i syfte att ha underlag för
förbättringsåtgärder.

5 Speciella verksamhetskrav

 Principiella frågor
Förbundet ska tillse att kommunfullmäktige i respektive
medlemskommunfår tillfälle att ta ställning innan beslut i verksamheten
som är av principiell beskaffenhet eller större vikt fattas.

 Internkontroll
Direktionen har att verka för att en god internkontroll präglar
organisationen och förbundets löpande verksamhet. Direktionen ska
årligen värdera den interna kontrollen.

 Miljöarbete
Förbundet ska i all sin verksamhetsutövning verka för en ekologiskt
hållbar utveckling. Förbundet ska aktivt arbeta för att förbättra och
utveckla sitt miljöarbete genom att formulera egna målsättningar som
sammanställs i handlingsplaner på lokal nivå. Uppföljningen redovisas i
samband med delårsrapporter och årsbokslut. Förbundet ska genomföra
och kommunicera smarta miljölösningar på kort och lång sikt.

 Upphandling
Förbundet skall samordna sin upphandling med medlemskommunernas
gemensamma nämnd för upphandling och följa den fastställda
upphandlingspolicyn som fastlagts av länets gemensamma nämnd för
upphandling.
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Förslag 2024-06-27
Beslutas av samtliga ägarkommuner senast 31 oktober 2024
enligt reviderat konsortialavtal § 3
Beslutad av KF

Reviderad den:

 Förbundets IT-verksamhet
Förbundet ska ha en av direktionen fastställd policy med rutiner vad
gäller informationssäkerhet och IT-säkerhet, där även användarnas
ansvar för säkerhet och etik tydliggörs.

 Personalpolitik
Förbundet ska aktivt verka för att:

- arbetsmiljön på förbundets arbetsplatser är stimulerande samt främjar
hälsa, trivsel och arbetsglädje.

- förbundet uppfattas som en attraktiv arbetsgivare som erbjuder goda
arbets- och anställningsförhållanden.

- förbundet har jämställda arbetsplatser där kvinnor och män värderas lika
och ges samma möjligheter till goda arbets- och anställningsvillkor samt
karriärmöjligheter.

 Säkerhetsskydd
Förbundet ansvarar för att utifrån sitt verksamhetsansvar följa
säkerhetsskyddslagen. Förbundet ska ha en av direktionen fastställd
säkerhetsskyddsanalys. Det ska inom förbundet finnas en
säkerhetsskyddschef. Förbundet ska i de fall det krävs genomföra
säkerhetsprövning, registerkontroll och säkerhetssamtal med den
personal som omfattas av detta.

 Extraordinära händelser och höjd beredskap
Kommunfullmäktige i medlemskommunerna har fastställt Ledningsplan
för respektive kommun vid extra ordinära händelser. Av planen framgår
organisationen av krisledningsnämnd och att planen omfattar alla
verksamheter inom kommunkoncernen.

 Förbundet har skyldighet att ingå i kommunernas organisationer för
extraordinära händelser och att vidta de åtgärder som följer av
ledningsplanen. Således ska förbundet upprätta plan för extraordinära
händelser, revidera planerna årligen och se till att planerna bygger på
riskanalyser inom respektive verksamhet.

 Förbundet ska i samverkan med ägarkommunerna delta i planeringen för
det civila försvaret, planering för höjd beredskap, risk och
sårbarhetsanalyserna, RSA, samt krisberedskap.

Ägardirektiven gäller efter att samtliga ägarkommuners
fullmäktigeförsamlingar beslutat fastlägga dem.
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§ 156 Ägardirektiv Jämtlands Räddningstjänst Förbund

2025
Förslag till ägardirektiv 2025 för Jämtlands Räddningstjänstförbund har

upprättats. Förbundets budget har behandlats vid ägarsamråd den 24 juni

2024. Medlemsbidraget för Strömsunds kommun år 2025 uppgår till

20 397 000 kronor. För budgetåret 2025 uppgår förbundets totala

budgetram/medlemsbidrag 184 501 000 kronor. Personalkostnaderna har

räknats upp med 3,5 procent, övriga kostnader 0,4 procent samt intäkter

med 0 procent.

På ägarsamrådet den 24 juni 2024 beslutades även att förbundet får göra

avrop gällande tre fordon år 2026 till en kostnad av 15 miljoner kronor samt

avrop motsvarande 10 miljoner kronor år 2027 som finansieras via lån.

Kapitaltjänstkostnader för lånet (avskrivning och räntekostnader) ska

finansieras av medlemskommunerna fördelat under 15 år.

Underlag till beslut

AU § 147/2024

Tjänsteskrivelse

Tjänsteskrivelse Östersunds kommun

Utkast Ägardirektiv 2024

Yrkande

Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt upprättat förslag

till beslut med korrigering av medlemsbidrag från 19 317 000 kronor till

20 397 000 kronor.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktiges beslut.

Upprättat förslag till ägardirektiv 2025 för Jämtlands

Räddningstjänstförbund godkänns.
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§ 156 fortsättning

Beslutet skickas till

Jämtlands Räddningstjänstförbund



Handläggare

Helena Albinsson

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse
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Datum

2024-06-27
Diarienummer

KS-00692-2023

Tjänsteskrivelse

Sammanfattning av ärendet

Förslag till ägardirektiv 2025 för Jämtlands Räddningstjänstförbund har

upprättats. Förbundets budget har behandlats vid ägarsamråd 2024-06-24.

Medlemsbidraget för Östersunds kommun år 2025 uppgår till 52 594 tkr. För

budgetåret 2025 uppgår förbundets totala budgetram/medlemsbidrag till 184 501

tkr. Personalkostnaderna har räknats upp med 3,5 %, övriga kostnader 0,4 % samt

intäkter med 0 %.

På ägarsamrådet 2024-06-24 beslutades även att förbundet får göra avrop

gällande tre fordon år 2026 till en kostnad av 15 mnkr samt avrop motsvarande

10 mnkr år 2027 som finansieras via lån. Kapitaltjänstkostnaderna för lånet

(avskrivning och räntekostnader) ska finansieras av medlemskommunerna

fördelat under 15 år.

Förvaltningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktiges beslut

Förslag till ägardirektiv 2025 för Jämtlands Räddningstjänstförbund upprättade i

juni 2024, antas.

Underlag för beslut

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-06-27

 Förslag till Ägardirektiv 2025 för Jämtlands Räddningstjänstförbund

Beslutet skickas till

 Jämtlands Räddningstjänstförbund



Handläggare

Helena Albinsson

Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse
Sida
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Datum

2024-06-27
Diarienummer

KS-00692-2023

 Åre kommun

 Bergs kommun

 Ragunda kommun

 Strömsunds kommun

 Bräcke kommun

 Krokoms kommun

 Härjedalens kommun

Underskrifter

Anders Wennerberg

Kommundirektör

Mona Jonsson

Ekonomidirektör



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2023.804

Motion - Kommunal energiplan

Sammanfattning
En motion har inkommit från Kristina Ström (V) den 6 december 2023 med

förslag om att upprätta en energiplan i enlighet med lag (1977:439) om

kommunal energiplanering.

I lagstiftningen beskrivs uppdraget som följer: Kommun skall i sin planering

främja hushållningen med energi samt verka för en säker och tillräcklig

energitillförsel. Planeringen skall ske genom samverkan med annan

kommun eller betydande intressent på energiområdet såsom

processindustri eller kraftföretag. I varje kommun skall det finnas en aktuell

plan för tillförsel, distribution och användning av energi i kommunen.

Strömsunds kommun har inte en aktuell energiplan i dagsläget.

Länsstyrelsen i Jämtlands län tillsammans med region Jämtland Härjedalen

arbetar just nu med en ansökan till energimyndigheten med syfte att

tillsammans med länets kommuner dra igång ett arbete med att ta fram

aktuella energiplaner. Arbetet beräknas sätta igång hösten 2024.

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att Strömsunds kommun deltar i

det arbetet med syfte att upprätta en egen av fullmäktige beslutad

energiplan.

Hur arbetet med framtagandet av planen skall läggas upp lämnas till den

eller de som får uppdraget. Erfarenheter finns från andra regioner och

kommuner på hur arbetet kan läggas upp, bland annat från Region Skåne.

Förslag till beslut
1. Kommunstyrelsen ger teknik- och serviceförvaltningen i uppdrag att

samverka med länets kommuner för att arbeta fram en aktuell

energiplan.

2. I övrigt anses motionen besvarad.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Teknik- och serviceförvaltningen, Karin Stierna

Beslut skickas till

Teknik- och serviceförvaltningen, Richard Persson
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Är du ordinarie ledamot i kommunfullmäktige? 

Ja 

Motionens rubrik 

Observera att en motion bara får beröra ett ämne. Varje ämne blir en separat motion. 

 

Beskrivning av ärendet 
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Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer. 

 

 

Motion 

Inskickat av: Kristina Marie Ström (signerad) | 2023-12-06 10:38 
 
 
 

 
 

1. Motionen 
 

 

 

2. Flera motionärer 
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3. Kontaktuppgifter 
 

Kontaktuppgifter 

För- och efternamn 

Kristina Marie Ström 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

Ange partipolitisk tillhörighet 

Vänsterpartiet 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 

 
 
 

 

 

Är ni flera personer som lämnar in denna motion? 

Nej 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 
 

Namn: Kristina Marie Ström 

Person ID:  

Datum: 2023-12-06 10:38 

Signerad checksumma:  
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§ 164 Motion om energiplan - Kristina Ström,

Vänsterpartiet
En motion har inkommit från Kristina Ström (V) den 6 december 2023 med

förslag om att upprätta en energiplan i enlighet med lag (1977:439) om

kommunal energiplanering.

I lagstiftningen beskrivs uppdraget som följer: Kommun skall i sin planering

främja hushållningen med energi samt verka för en säker och tillräcklig

energitillförsel. Planeringen skall ske genom samverkan med annan

kommun eller betydande intressent på energiområdet såsom

processindustri eller kraftföretag. I varje kommun skall det finnas en aktuell

plan för tillförsel, distribution och användning av energi i kommunen.

Strömsunds kommun har inte en aktuell energiplan i dagsläget.

Länsstyrelsen i Jämtlands län tillsammans med region Jämtland Härjedalen

arbetar just nu med en ansökan till energimyndigheten med syfte att

tillsammans med länets kommuner dra igång ett arbete med att ta fram

aktuella energiplaner. Arbetet beräknas sätta igång hösten 2024.

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att Strömsunds kommun deltar i

det arbetet med syfte att upprätta en egen av fullmäktige beslutad

energiplan.

Hur arbetet med framtagandet av planen skall läggas upp lämnas till den

eller de som får uppdraget. Erfarenheter finns från andra regioner och

kommuner på hur arbetet kan läggas upp, bland annat från Region Skåne.

Underlag till beslut

AU § 150/2024

Tjänsteskrivelse

Motion - Bilaga

Motion om energiplan
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Justerare

§ 164 fortsättning

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta i enlighet med förslag

till beslut.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktiges beslut.

1. Kommunstyrelsen ger teknik- och serviceförvaltningen i uppdrag att

samverka med länets kommuner för att arbeta fram en aktuell

energiplan.

2. I övrigt anses motionen besvarad.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2024.296

Svar på medborgarförslag om kommunala

grönytor i Rossön

Ett medborgarförslag har inkommit från Per-Åke Bölander den 10 april 2024

om kommunala grönytor i Rossön. Förslaget anhängiggjordes på

kommunfullmäktiges sammanträde den 25 april 2024, § 61.

Förslagsläggaren föreslår att följande ytor åtgärdas:

1: Mellan lekparken och de nya bränslepumparna har större träd, mindre

träd, sly och gräs vuxit vilt så att växtligheten snart är inne i lekparken.

2: Vid området bakom bostadslängan Rossö Center är marken kraftigt

ojämn vilket gör det svårt att klippa gräset och då blir det inte utfört.

3: Den kommunala ytan mellan utfart mot Backe, Vangenvägen är flerårigt

eftersatt vilket har gjort att området vuxit igen.

4: På gräsytan där det nu rivna pensionärshemmet stod finns sly och

mindre tall som börjar ta över.

5: Vägrenen till höger efter Kulvägen har växt igen vilket innebär invuxen

vägbelysning och allmän förtätning.

6: Gräsytan till höger om Kulvägen har inte klippts. Här springer råttor i

gräset nära bebyggelsen.

7: Vid området Tjärnvägen där de rivna temporära husen stod börjar sly och

allmän vegetation att ta över.

8: Vägrenen vid Ringvägen har växt igen.

Sammanfattning
Strömsunds kommun arbetar efter en underhållsplan där man gör åtgärder

löpande varje år samt prioriterar var och när åtgärder skall göras. Flera av

dessa platser som nämns i medborgarförslaget har redan åtgärdats på

försommaren samt under sommaren. När det gäller större röjningsjobb är



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

flera åtgärder inplanerade i höst och på våren 2025 enligt

underhållsplanen.

Förslag till beslut
Kommunfullmäktiges beslut.

Medborgarförslaget anses besvarat.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Teknik och serviceförvaltning Mikael Ehrs

Bilagor

Bild från sommaren 2024 efter röjning mellan lekplats och pumpstation.

Beslut skickas till

Förslagsläggaren

Rossöns samhällsförening

Teknk- och serviceförvaltningen, Mikael Ehrs
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Rubrik på medborgarförslaget 

Rossöns kommunala gröna ytor 

 

Medborgarförslag 

Ärendenummer: #7245 | Inskickat av: PER ÅKE BÖLANDER (signerad) | 2024-04-10 16:50 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 

 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

PER ÅKE BÖLANDER 

Adress 

 

Telefon 

 

Mobiltelefon 

 

Notifieringar 
 

 
 
 
 

 
Postnummer och ort 

 

E-postadress 

 
2. Förslag 
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Förslag till beslut 

Att kommunen beslutar om en rejäl översyn och kommer med förslag till åtgärd. 

Önskemål om att Rossöns Samhällsförening informeras om beslutet. 

Bifogar några bilder för kännedom. 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 

Hej, 

jag har tidigare varit i kontakt med kommunala företrädare utan att nå något gehör. 

I Rossöns samhälle finns ett antal gröna ytor som är, enligt min ch flera andra, kraftigt eftersatta. 

Vi vill att kommunen ser över dessa och finner en lösning för dessa. 

Ytorna är: 

1. Mellan lekparken och de nya bränslepumparna; här har större träd, mindre träd, sly och gräs 

vuxit vilt så de nu snart är inne i lekparken. 

2. Område bakom bostadslängan bakom Rossön Center. Här är marken kraftigt ojämn vilket gör 

det svårt att hålla ner gräset och med det så blir det ogjort. Sly växer till sig och förtätar området. 

3. Kommunal yta mellan utfarten mot Backe och Vangenvägen. Flerårigt eftersatt som gjort att 

området vuxit igen. 

4. Gräsytan där det nu rivna Pensionärhemmet stod. Här börjar sly och mindre tall att ta över. 

5. Vägrenen, högra, efter Kulvägen. Förbuskat med invuxna vägbelysningar och allmän 

förtätning. 

6. Gräsytan höger om Lulvägen som inte klipps. Här springer råttorna i gräset helt nära 

bebyggelsen. 

7. Området vid Tjärnvägen där de rivna temporära husen stod. Sly och allmän vegitation börjar 

ta över. 

8. Vägrenarna vid Ringvägen. Förbuskade vägrenar som växer till sig. 
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Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 

Namn: PER ÅKE BÖLANDER 

Person ID:  

Datum: 2024-04-10 16:50 

Signerad checksumma:  

 

 
3. Medgivande 

 

 

 

 

Här kan du bifoga filer som komplement till ditt förslag. Det kan vara bilder eller ritningar t ex. 

 

 

 

 

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer. 
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§ 167 Medborgarförslag om översyn av grönytor i

Rossön
Ett medborgarförslag har inkommit från Per-Åke Bölander den 10 april 2024

om kommunala grönytor i Rossön. Förslaget anhängiggjordes på

kommunfullmäktiges sammanträde den 25 april 2024, § 61.

Förslagsläggaren föreslår att följande ytor åtgärdas:

1. Mellan lekparken och de nya bränslepumparna har större träd, mindre

träd, sly och gräs vuxit vilt så att växtligheten snart är inne i lekparken.

2. Vid området bakom bostadslängan Rossö Center är marken kraftigt

ojämn vilket gör det svårt att klippa gräset och då blir det inte utfört.

3. Den kommunala ytan mellan utfart mot Backe, Vangenvägen är flerårigt

eftersatt vilket har gjort att området vuxit igen.

4. På gräsytan där det nu rivna pensionärshemmet stod finns sly och

mindre tall som börjar ta över.

5. Vägrenen till höger efter Kulvägen har växt igen vilket innebär invuxen

vägbelysning och allmän förtätning.

6. Gräsytan till höger om Kulvägen har inte klippts. Här springer råttor i

gräset nära bebyggelsen.

7. Vid området Tjärnvägen där de rivna temporära husen stod börjar sly

och allmän vegetation att ta över.

8. Vägrenen vid Ringvägen har växt igen.

Strömsunds kommun arbetar efter en underhållsplan där man gör åtgärder

löpande varje år samt prioriterar var och när åtgärder skall göras. Flera av

dessa platser som nämns i medborgarförslaget har redan åtgärdats på

försommaren samt under sommaren. När det gäller större röjningsjobb är

flera åtgärder inplanerade i höst och på våren 2025 enligt

underhållsplanen.



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

§ 167 fortsättning

Underlag till beslut

AU § 151/2024

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag om grönytor i Rossön

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt upprättat förslag

till beslut.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktiges beslut.

Medborgarförslaget anses besvarat.



Sammanträdesprotokoll
Barn-, kultur- och utbildningsnämnden

den 15 februari 2024

Justerare

Diarienummer BUF.2023.259

§ 16 Medborgarförslag. Samordning av

skolverksamheten i Strömsund

Förslagsställaren föreslår att kommunen ska utreda möjligheten att flytta

Vattudalsskolan till Hjalmar Strömerskolan för att på så sätt frigöra lokalytor.

Förslagsställaren menar att då kan F-6 verksamheten på Hedenvind och

Bredgård samordnas i befintliga lokaler.

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen har under hösten 2023

presenterat en skolutredningen med fyra förslag till beslut för barn-, kultur-

och utbildningsnämnden, BKUN.2023.73. Frågeställningen i

medborgarförslaget finns inte med i utredning och det beror på en outtalad

professionell, branschspecifik kunskap, som handlar om två saker. Den

första är att stadier ska vara sammanhållna utifrån de krav som ställs i

lagstiftning, förordning och läroplan, vilket till exempel innefattar

kunskapskrav och måluppfyllelse. Den andra delen avser den sociala

aspekten där professionen vet om att vi inte ska/bör sammanföra

åldersgrupperna 13-19 år på samma skola.

Det finns dock inget som hindrar att gymnasieskola och högstadium

samarbetar i olika frågor, vilket redan sker.

Underlag till beslut

Au-protokoll § 16

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Kommunfullmäktige protokoll § 181/2023

Yrkande

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag.

Nämndens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget avslås.
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Sammanträdesprotokoll
Barn-, kultur- och utbildningsnämnden

den 15 februari 2024

Justerare

Fortsättning av § 16

Beslut skickas till

Förvaltningschef

Kommunfullmäktige
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Ärendenummer: #4954 | Inskickat av: (signerad) | Datum: 2023-10-03 18:57 Sida 1 av 2  

Rubrik på medborgarförslaget 

Utredning av 

 

 

Medborgarförslag 

Ärendenummer: #4954 | Inskickat av: (signerad) | 2023-10-03 18:57 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 
 
 
 
 

2. Förslag 
 



Ärendenummer: #4954 | Inskickat av: (signerad) | Datum: 2023-10-03 18:57 Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Att utreda möjligheten till samordning av skolverksamheten i Strömsund. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Nej , jag medger inte 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 
 

Namn:  

Person ID:  

Datum: 2023-10-03 18:57 

Signerad checksumma:  

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Att undersöka om Vattudalsskolan kan flytta in på Hjalmar Strömersskolan för att spara 

lokalytor. Det kan medföra en samordning av F-6 verksamheten på Hedenvind/Vartudalsskolan. 



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 17 juni 2024

Justerare

Diarienummer KS.2023.682 610

§ 138 Medborgarförslag om samordning av

skolverksamheter i Strömsund
3 oktober 2023 inkom ett medborgarförslag om samordning av

skolverksamheter i Strömsund. Förslagsläggaren föreslår en utredning av

möjligheten till samordning av Vattudalsskolan och Hjalmar Strömerskolan.

Detta menar förslagsläggaren kan frigöra lokalytor, vilket i sin tur kan

möjliggöra en samordning av verksamheten på Hedenvindskolan och

Vattudalsskolan. Förslaget anhängiggjordes på kommunfullmäktiges

sammanträde den 15 november 2023, § 181.

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltning beskriver att arbetet med

skolutredningen, vilken presenterades under hösten 2023, inte omfattade

medborgarförslagets frågeställning. Detta beror på att samordning av dessa

verksamheter inte lämpar sig med grund i kravställning utifrån lagstiftning,

förordning och läroplan samt med hänsyn till en social aspekt om att

åldersgrupperna mellan 13 till 19 år inte bör sammanföras samma skola.

Vattudalsskolan är en högstadieskola medan Hjalmar Strömerskolan är en

gymnasieskola. Förvaltningen framhäver dock att det inte finns något

hinder för samarbete mellan högstadium och gymnasium, vilket redan sker.

Utifrån skolutredningen pågår istället en samordning av Hedenvindskolan

och Bredgårdsskolan, vilket är två låg- och mellanstadieskolor (F-6).

Ärendet har hanterats på barn-, kultur- och utbildningsnämndens

sammanträde den 15 februari 2024, § 16.

Underlag till beslut

AU § 126/2024

BKUN § 16/2024

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 17 juni 2024

Justerare

§ 138 fortsättning

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Medborgarförslaget avslås.



Sammanträdesprotokoll
Barn-, kultur- och utbildningsnämnden

den 21 mars 2024

Justerare

Diarienummer KOF.2023.287

§ 38 Medborgarförslag om isvak och bastu för

vinterbad

Ett medborgarförslag har inlämnats av Katarina Åberg angående isvak och

bastu för vinterbad. Ärendet anhängiggjordes av kommunfullmäktige den 6

december 2023 § 203, i samband med detta gavs barn-, kultur- och

utbildningsnämnden i uppdrag att utreda detta.

Medborgarförslaget pekar på att det finns ett förhållandevis stort intresse

för vinterbad i Strömsund. Med anledning av detta önskar man att

Strömsunds kommun anlägger en isvak med tillhörande bastu.

Att anlägga en isvak är inte någon stor kostnad, att uppföra en bastu är

däremot mer kostsamt. Utöver uppförandet ska det också tillses att det

finns ved alternativt kostnad för el. Inga medel finns reserverade i budget

för dessa typer av kostnader. Kultur- och fritidsavdelningen har 2024 fått en

minskad budgetram vilket ger mindre ekonomiskt spelrum och utrymme för

nya satsningar.

En synnerligen viktig aspekt är det ansvar som Strömsunds kommun åtar sig

om man tillhandahåller en isvak för vinterbad till allmänheten. I alla

kommunala simhallar och på utebadet på Strömsunds camping finns alltid

badvärdar närvarande under de tider anläggningarna är öppna för

allmänheten. Kultur- och fritidsavdelningen anser att så borde även vara

fallet om kommunen tillhandahåller en isvak. Utrymme för att anställa

ytterligare badvärdar finns inte i kultur- och fritidsavdelningens budget.

Strömsunds kommun ser positivt initiativet med isvak och bastu men kan i

inte rymma kostnaderna inom nuvarande budgetramar.

En möjlighet skulle kunna vara att de som är intresserade av vinterbad

bildar en förening för detta. Då öppnas nya möjlighet att söka stöd till

verksamheten via exempelvis bygdemedel.

13(23)



Sammanträdesprotokoll
Barn-, kultur- och utbildningsnämnden

den 21 mars 2024

Justerare

Fortsättning av § 38

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Au-protokoll § 33/2024.

Medborgarförslag.

Protokoll KS § 203. Bilaga

Yrkande

Ordförande föreslår att nämnden beslutar enligt arbetsutskottets

förslag.

Nämndens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget avslås.

Beslut skickas till

Förvaltningschef

Kultur- och fritidschef

Kommunfullmäktige
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Ärendenummer: #5589 | Inskickat av: KATARINA ÅBERG (signerad) | Datum: 2023-12-05 19:50 Sida 1 av 3  

Rubrik på medborgarförslaget 

Förslag om isvak för vinterbad med bastu 

 

 

Medborgarförslag 

Ärendenummer: #5589 | Inskickat av: KATARINA ÅBERG (signerad) | 2023-12-05 19:50 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

KATARINA ÅBERG 

Adress 

Telefon 

 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 
 
 
 
 

 

2. Förslag 
 



Ärendenummer: #5589 | Inskickat av: KATARINA ÅBERG (signerad) | Datum: 2023-12-05 19:50 Sida 2 av 3  

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Ärende: Ansökan om isvak för vinterbad samt bastu 
 

Vi skriver till er för att framföra ett förslag på att kommunen skulle kunna anlägga en isvak för 

vinterbad i anslutning till bastu i Strömsund. 
 

I Strömsund finns ett stort antal personer som är intresserade av vinterbad. Vi har startat en 

Facebook-grupp som på bara några dagar har ökat till 25 personer. Intresset är mycket större än 

så, har vi fått höra. 
 

Det finns många erkända hälsoeffekter med att utsätta sig för kyla. Det kan bland annat stärka 

immunförsvaret, minska stress och förbättra sömnen. Vinterbad kan även skrivas ut på recept av 

läkare. 
 

Vinterbad är också populärt som "nöje" ihop med bastu. I Östersund finns till exempel en sådan 

plats, som är mycket populär. Vi tror att en sådan plats skulle kunna gynna intressenter i 

kommunen från olika områden. 
 

Vi har haft kontakt med Liza Silverhake 
 

Chef Arbetsmarknadsenheten AME som tyckte det lät som en intressant ide och skulle undersöka 

vem inom kommunen som kunde vara rätt person för oss att kontakta. Liza hade också en idé 

om eventuell plats vid bryggan intill AME. Vi har även fått ett annat tips om en annan möjlig plats 

vid virgokajen, vid den nya bryggan, bredvid flatafix. Det sägs finnas en stor fin lokal intill som 

står tom, som kommunen rår om. 
 

Vi vill därför be er att utreda möjligheten att anlägga en isvak för vinterbad med bastu i 

Strömsund. 
 

Med vänliga hälsningar, 
 

Katarina Åberg & Hannah Engström 

Tillägg 

* Typ av isvak: möjlig att rymma åtminstone en person. Tillgänglig för allmänheten. 
 

* Typ av bastu: utrymme tillräckligt stort att rymma åtminstone 5-6 personer. 
 

* Finansiering: Kan kommunen bidra med ekonomiskt stöd? Förslagsvis tas en avgift för att 

nyttja bastu och isvak. 
 

* Säkerhetsåtgärder: behöver ses över. Ska det finnas en badvakt på plats? Ska det finnas en 

livboj? 



Ärendenummer: #5589 | Inskickat av: KATARINA ÅBERG (signerad) | Datum: 2023-12-05 19:50 Sida 3 av 3  

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Ja, jag vill närvara 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 
 

Namn: KATARINA ÅBERG 

Person ID:  

Datum: 2023-12-05 19:50 

Signerad checksumma:  

 
 

 

3. Medgivande 
 

 

 

Förslag till beslut 

Se vinterbad i Östersund: 

https://visitostersund.se/vinterbada-i-ostersund/ 

https://vinterparken.se/vinterbadet/ 



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

Diarienummer KS.2023.802 811

§ 165 Medborgarförslag om isvak och bastu för

vinterbad
Den 5 december 2023 inkom medborgarförslag från Katarina Åberg om att

Strömsunds kommun skulle kunna anlägga en isvak för vinterbad i

anslutning till bastu i Strömsund. I Strömsund finns ett stort antal personer

som är intresserade av vinterbad och det finns många erkända

hälsoeffekter med att utsätta sig för kyla. Vinterbad kan även skrivas ut på

recept av läkare.

Ärendet har behandlats i barn-, kultur- och utbildningsnämnden den 21

mars 2024 § 38 med förslag att fullmäktige ska avslå medborgarförslaget.

Med hänvisning till att kostnad för byggande av bastu, el, ved samt

personalkostnad för badvärdar inte kan inrymmas i kultur- och

fritidsavdelningens budget.

Underlag till beslut

AU § 152/2024

Beslut BKUN § 38/2024

Medborgsförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt barn-, kultur- och

utbildningsnämndens förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktiges beslut.

Medborgarförslaget avslås.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

2024-04-15

Diarienummer KS.2023.689

Svar på medborgarförslag om gemensam

komposttunna i Alanäset

Beskrivning av ärendet
Medborgarförslag har kommit in från Eva Axelsson Winnberg om en

gemensam komposttunna i byn Alanäset. Detta för att de fastboende i byn

anser att de inte har speciellt mycket komposterbart och att nettovinsten

för naturen torde bli högre om bilen slipper starta och stanna vid varje hus i

byn.

Kravet avseende hämtning av mat- och restavfall är att hämtning ska ske

”från den fastighet där avfallet finns” (jfr. 15 kap. 20 a § miljöbalken). Det

system för insamling av matavfall som införts i Strömsunds kommun

innebär att matavfallet hämtas samtidigt som hämtning av restavfallet sker i

en tvåfackssopbil. Detta innebär att det inte blir fler stopp för att tömma

matavfallstunnan.

Möjlighet att dela det bruna matavfallskärlet för två fastigheter finns och då

ska ett medgivande skickas in till kommunen. I samband med att det blir ett

nytt lagkrav från 2027 om fastighetsnära insamling av förpackningar kan

andra gemensamma insamlingslösningar bli aktuella, men i dagsläget kan

inte fler än två fastigheter dela det bruna matavfallskärlet.

Förslag till beslut
Gemensam komposttunna för hela byn Alanäset kommer inte att införas i

dagsläget.

Teknik- och serviceförvaltningen, Helen Löfgren, VA-teknikchef

Beslut skickas till

Helen Löfgren-Larsson, Chef AVA-enheten, Teknik- och serviceförvaltningen

Eva Axelsson Winnberg, förslagslämnare



Ärendenummer: #4963 | Inskickat av: EVA AXELSSON WINNBERG (signerad) | Datum: 2023-10-05 14:51 Sida 1 av 2  

Rubrik på medborgarförslaget 

Komposthantering 

 

 

Medborgarförslag 

Ärendenummer: #4963 | Inskickat av: EVA AXELSSON WINNBERG (signerad) | 2023-10-05 14:51 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

EVA AXELSSON WINNBERG 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 
 
 
 
 

 

2. Förslag 
 



Ärendenummer: #4963 | Inskickat av: EVA AXELSSON WINNBERG (signerad) | Datum: 2023-10-05 14:51 Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

En gemensam tunna för byn. Eventuellt två sommartid med tanke på sommargästerna. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Ja, jag vill närvara 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 
 

Namn: EVA AXELSSON WINNBERG 

Person ID:  

Datum: 2023-10-05 14:51 

Signerad checksumma:  

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Jag har talat med flera fastboende här i Alanäset. Vi anser att vi borde ha en gemensam 

komposttunna i byn. Ingen av oss har speciellt mycket komposterbart. Det blir mest kaffefilter. 

Den tunnan kan stå centralt i byn, t.ex. vid brandstationen 
 

Nettovinsten för naturen torde bli högre om bilen slipper starta och stanna vid varje hus i byn. 

Jag vill ha återkoppling på detta förslag. 



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 17 juni 2024

Justerare

Diarienummer KS.2023.689 452

§ 139 Medborgarförslag om gemensam komposttunna
5 oktober 2023 inkom ett medborgarförslag, från Eva Axelsson Winnberg,

om en gemensam komposttunna i byn Alanäset. Förslagsläggaren menar att

det finns vinningsaspekter ur naturhänsyn med en bygemensam insamling.

Förslaget anhängiggjordes på kommunfullmäktiges sammanträde den 15

november 2023, § 183.

Teknik- och serviceförvaltningen beskriver att kravet avseende hämtning av

mat- och restavfall är att hämtning ska ske ”från den fastighet där avfallet

finns” (jfr. 15 kap. 20 a § miljöbalken). Det system för insamling som införts

i Strömsunds kommun innebär att matavfallet hämtas samtidigt som

restavfallet, i en tvåfackssopbil. Detta innebär att det inte blir fler stopp för

att tömma matavfallstunnan, och därigenom inga extra turer.

I samband med att det blir ett nytt lagkrav från 2027 om fastighetsnära

insamling av förpackningar kan andra gemensamma insamlingslösningar bli

aktuella, i dagsläget kan dock inte fler än två fastigheter dela det bruna

matavfallskärlet. För att dela det bruna matavfallskärlet för två fastigheter

ska ett medgivande skickas in till kommunen.

Underlag till beslut

AU § 127/2024

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Medborgarförslaget avslås.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2023.660

Svar på medborgarförslag om återvinningsstation

vid östra infarten till Strömsund

Beskrivning av ärendet
Sten Strömgren har inkommit med ett medborgarförslag den 22 september

2023 om att kommunen ska upprätta en återvinningsstation på tippen strax

nedanför Strömvallen, mitt emot infarten till bilskroten. En sådan placering

skulle vara tillgänglig för många.

Kommunen har ett pågående arbete med att hitta lämpliga platser för

placering av återvinningsstationer för insamling av förpackningsavfall och

andra platser för insamling av avfall med anledning av ny lagstiftning inom

området. AVA-enheten har sökt bygglov för en återvinningsstation på den

föreslagna platsen vid Strömvallen och inväntat besked på detta. Beslutet

om bygglov har nu vunnit laga kraft och arbetet med att ställa i ordning

platsen och placera ut containrar planeras att påbörjas i slutet av augusti.

Förslag till beslut
Medborgarförslaget anses besvarat.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Teknik- och serviceförvaltningen, Helen Löfgren-Larsson

Beslut skickas till

Sten Strömgren, förslagslämnare

Teknik- och serviceförvaltningen, Helen Löfgren-Larsson



Ärendenummer: #4856 | Inskickat av: STEN STRÖMGREN (signerad) | Datum: 2023-09-22 18:44 Sida 1 av 2  

Rubrik på medborgarförslaget 

Återvinningsstation östra infarten Strömsund 

 

 

Medborgarförslag 

Ärendenummer: #4856 | Inskickat av: STEN STRÖMGREN (signerad) | 2023-09-22 18:44 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

STEN STRÖMGREN 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 
 
 
 

2. Förslag 
 



Ärendenummer: #4856 | Inskickat av: STEN STRÖMGREN (signerad) | Datum: 2023-09-22 18:44 Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Se ovan 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 
 

Namn: STEN STRÖMGREN 

Person ID:  

Datum: 2023-09-22 18:44 

Signerad checksumma:  

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

 

 
 
  

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Jag föreslår att kommunen upprättar en återvinningsstation på tippen strax nedanför 

Strömsvallen, mitt emot infarten till bilskroten. En sådan placering skulle vara lättillgänglig för 

alla privatpersoner som bor och verkar i den östra delen av samhället, framförallt områdena 

kring Sjövik, Näset, Hökstigen, skolorna, hästskon, Grelsgård, etc. För boende från Strömsvallen 

och nedåt mot Ramsele, som Ulriksfors, Vågdalen, Täxan, med omnejd skulle en sådan placering 

av återvinning vara ypperlig, då man enkelt skulle kunna svänga in där när man ändå åker förbi 

med bilen. Inga avtag för någon, alla passerar Strömsvallen. Privatpersoner som arbetar på 

industricentrat eller i Ulriksfors svänger enkelt in med sina återvinningsartiklar när de åker till 

sitt arbete på morgonen. Även lättillgängligt för alla som nu nyttjar gång & cykelvägen. Med 

denna placering har vi sedan en återvinningsstation på alla våra infarter till samhället. 



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

Diarienummer KS.2023.660 456

§ 166 Medborgarförslag om återvinningsstation vid

östra infarten till Strömsund
Sten Strömgren har inkommit med ett medborgarförslag den 22 september

2023 om att kommunen ska upprätta en återvinningsstation på tippen strax

nedanför Strömvallen, mitt emot infarten till bilskroten. En sådan placering

skulle vara tillgänglig för många.

Kommunen har ett pågående arbete med att hitta lämpliga platser för

placering av återvinningsstationer för insamling av förpackningsavfall och

andra platser för insamling av avfall med anledning av ny lagstiftning inom

området. AVA-enheten har sökt bygglov för en återvinningsstation på den

föreslagna platsen vid Strömvallen och inväntat besked på detta. Beslutet

om bygglov har nu vunnit laga kraft och arbetet med att ställa i ordning

platsen och placera ut containrar planeras att påbörjas i slutet av augusti.

Underlag till beslut

AU § 155/2024

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottens

förslag till beslut.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunfullmäktiges beslut.

Medborgarförslaget bifalles.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2024.298

Svar till medborgarförslag om fortsatt snöröjning

och underhåll av Brattlivägen i Gäddede

Ett medborgarförslag har inkommit från Annie Andersson den 10 april 2024

om fortsatt snöröjning och underhåll av Brattlivägen i Gäddede.

Kommunstyrelsen beslutade den 20 februari 2024 § 32 att upphöra med

underhåll av Brattlivägen väg 33085.

Kommunen har tagit del av inskickat medborgarförslag att vägen underhålls

av Strömsunds kommun även i fortsättningen. Med hänvisning till tidigare

beslut så står det fast att vägen inte kommer att fortsätta underhållas av

Strömsunds kommun.

Förslag till beslut

Kommunfullmäktiges beslut.

Medborgarförslaget avslås.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Teknik- och serviceförvaltningen Mikael Ehrs

Beslut skickas till

Förslagsläggaren

Teknik- och serviceförvaltningen Mikael Ehrs
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Rubrik på medborgarförslaget 

Brattlivägen 

 

Medborgarförslag 

Ärendenummer: #7247 | Inskickat av: ANNIE ANDERSSON (signerad) | 2024-04-10 18:18 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 

 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

ANNIE ANDERSSON 

Adress 

 

Telefon 

 

Mobiltelefon 

 

Notifieringar 

 
 
 
 

 
Postnummer och ort 

 

E-postadress 

 

 
2. Förslag 

 



Ärendenummer: #7247 | Inskickat av: ANNIE ANDERSSON (signerad) | Datum: 2024-04-10 18:18 Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Att Strömsunds Kommun fortsätter snöröja och underhålla Brattlivägen. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

Signering 

Följande parter har signerat detta ärende. 

Namn: ANNIE ANDERSSON 

Person ID:  

Datum: 2024-04-10 18:18 

Signerad checksumma: 

 

 

 
3. Medgivande 

 

 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 

Jag vill att Strösunds Kommun fortsätter att snöröja och underhålla vägen från Gäddede och 

upp till Brattli. Vägen används varje dag året runt av både ortsbor och turister. Området kring 

Brattli har stor betydelse för folkhälsan för oss Gäddedebor. Däriftån utgår man på toppurer, 

bärplockning, skidåkning, fiske. För att inte tala om samerna som har sitt rengärde strax ovanför 

Brattliparkeringen. 



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.298 314

§ 169 Medborgarförslag om fortsatt snöröjning och

underhåll av Brattlivägen i Gäddede
Ett medborgarförslag har inkommit från Annie Andersson den 10 april 2024

om fortsatt snöröjning och underhåll av Brattlivägen i Gäddede.

Kommunstyrelsen beslutade den 20 februari 2024 § 32 att upphöra med

underhåll av Brattlivägen väg 33085.

Kommunen har tagit del av inskickat medborgarförslag att vägen underhålls

av Strömsunds kommun även i fortsättningen. Med hänvisning till tidigare

beslut så står det fast att vägen inte kommer att fortsätta underhållas av

Strömsunds kommun.

Underlag till beslut

AU § 154/2024

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Håkan Espmark (M) yrkar att avslå förslaget men till kommunstyrelsen den

24 september informera om arbetsläget av underhåll av Brattlivägen.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktiges beslut.

1. Medborgarförslaget avslås.

2. Kommunstyrelsen bjuder in Mikael Ehrs, teknik- och

serviceförvaltningen, till kommunstyrelsens sammanträde den 24

september, för att informera hur Strömsunds kommun har varit

behjälplig med att hitta lösning för underhåll av Brattlivägen.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2024.292

Svar på medborgarförslag om fortsatt snöröjning

och underhåll av Brattlivägen i Gäddede

Sammanfattning
Ett medborgarförslag har inkommit från Maria Åkerfeldt den 10 april 2024

om fortsatt snöröjning och underhåll av Brattlivägen i Gäddede.

Kommunstyrelsen beslutade den 20 februari 2024 § 32 (diarienummer

KS.2024.46 101) att upphöra med underhåll av Brattlivägen väg 33085.

Kommunen har tagit del av inskickat medborgarförslag att vägen underhålls

av Strömsunds kommun även i fortsättningen. Med hänvisning till tidigare

beslut så står det fast att vägen inte kommer att fortsätta underhållas av

Strömsunds kommun.

Förslag till beslut
Kommunfullmäktiges beslut.

Medborgarförslaget avslås.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Teknik- och serviceförvaltningen Mikael Ehrs

Beslut skickas till

Förslagsläggaren

Teknik- och serviceförvaltningen Mikael Ehrs



Ärendenummer: #7232 | Inskickat av: MARIA ÅKERFELDT (signerad) | Datum: 2024-04-10 12:20 Sida  av 1 2

Postnummer och ort 

E-postadress

Medborgarförslag
Ärendenummer: #7232 | Inskickat av: MARIA ÅKERFELDT (signerad) | 2024-04-10 12:20

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
MARIA ÅKERFELDT

Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 

Notifieringar 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Brattlivägen Gäddede



Ärendenummer: #7232 | Inskickat av: MARIA ÅKERFELDT (signerad) | Datum: 2024-04-10 12:20 Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Hej!

Jag vill lämna ett förslag på att kommunen ska underhålla och skotta vägen till Brattli. Området 
används mycket av både lokalbefolkningen och turister för att nå fjällvärlden på ett enkelt sätt, 
under alla årstider.

Förslag till beslut

Det kostar kommunen 75000 kr om året att hålla Brattlivägen farbar. Det är en billig 
friskvårdspeng för oss som vill utnyttja fjällvärlden.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: MARIA ÅKERFELDT
Person ID: 
Datum: 2024-04-10 12:20
Signerad checksumma: CDC1FB7D1CCB149BA49AA96143267351A4337824



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.292 318

§ 168 Medborgarförslag om underhåll av Brattlivägen i

Gäddede
Ett medborgarförslag har inkommit från Maria Åkerfeldt den 10 april 2024

om fortsatt snöröjning och underhåll av Brattlivägen i Gäddede.

Kommunstyrelsen beslutade den 20 februari 2024 § 32 att upphöra med

underhåll av Brattlivägen väg 33085.

Kommunen har tagit del av inskickat medborgarförslag att vägen underhålls

av Strömsunds kommun även i fortsättningen. Med hänvisning till tidigare

beslut så står det fast att vägen inte kommer att fortsätta underhållas av

Strömsunds kommun.

Underlag till beslut

AU § 153/2024

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Håkan Espmark (M) yrkar att avslå förslaget men till kommunstyrelsen den

24 september informera om arbetsläget av underhåll av Brattlivägen.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktiges beslut.

1. Medborgarförslaget avslås.

2. Kommunstyrelsen bjuder in Mikael Ehrs, teknik- och

serviceförvaltningen, till kommunstyrelsens sammanträde den 24

september, för att informera hur Strömsunds kommun har varit

behjälplig med att hitta lösning för underhåll av Brattlivägen.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2024.171

Redovisning av partistöd 2023

Kommunfullmäktige beslutade den 11 december 2014 § 126, att anta regler

för partistöd. Partistöd regleras även av kommunallagen (2017:725) 4 kap

29-32 §§.

En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning senast

den 30 juni efter räkenskapsårets utgång som visar att partistödet har

använts för det ändamål som anges i kommunallagen. I samband med

redovisningen undertecknas ett granskningsintyg.

Fullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av partistöd.

Fullmäktige får i enlighet med de antagna reglerna för partistöd besluta om

att neka utbetalning till ett parti som inte i tid lämnar in en redovisning.

Samtliga i kommunfullmäktige representerade partier inkom med

redovisning av partistöd för 2023 före den 30 juni 2024.

Partistödet är för närvarande 10 000 kronor till varje parti som är

representerat i kommunfullmäktige. Dessutom utgår ett stöd på 18 000

kronor per mandat.

Inkomna redovisningar

 Socialdemokraterna har 2023 erhållit 244 000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 244 000 kronor.

 Vänsterpartiet har 2023 erhållit 46 000 kronor i partistöd, redovisad

summa uppgår till 46 000 kronor.

 Centerpartiet har 2023 erhållit 100 000 kronor i partistöd, redovisad

summa uppgår till 100 000 kronor.

 Moderaterna har 2023 erhållit 154000 kronor i partistöd, redovisad

summa uppgår till 154 000 kronor.

 Sverigedemokraterna har 2023 erhållit 118 000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 118 000 kronor.

 Rättvis demokrati har 2023 erhållit 28 000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 28 000 kronor.



Tjänsteskrivelse

Kommunstyrelsen

Förslag till beslut
Kommunfullmäktiges beslut.

1. Redovisningarna från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet,

Centerpartiet, Moderaterna, Sverigedemokraterna och Rättvis

demokrati godkänns.

2. Partistödet för 2025 betalas ut i januari 2025 till partier med godkänd

redovisning.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Kommunledningsförvaltningen, Annika Eriksson

Bilagor

Redovisning av partistöd 2023 Centerpartiet

Redovisning av partistöd 2023 Sverigedemokraterna

Redovisning av partistöd 2023 Moderaterna

Redovisning av partistöd 2023 Vänsterpartiet

Redovisning av partistöd 2023 Socialdemokraterna

Redovisning av partistöd 2023 Rättvis demokrati

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen, kansli















Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.171 042

§ 159 Redovisning av partistöd 2023
Kommunfullmäktige beslutade den 11 december 2014 § 126, att anta regler

för partistöd. Partistöd regleras även av kommunallagen (2017:725) 4

kapitlet 29-32 §§.

En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning senast

den 30 juni efter räkenskapsårets utgång som visar att partistödet har

använts för det ändamål som anges i kommunallagen. I samband med

redovisningen undertecknas ett granskningsintyg.

Fullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av partistöd.

Fullmäktige får i enlighet med de antagna reglerna för partistöd besluta om

att neka utbetalning till ett parti som inte i tid lämnar in en redovisning.

Samtliga i kommunfullmäktige representerade partier inkom med

redovisning av partistöd för 2023 före den 30 juni 2024.

Partistödet är för närvarande 10 000 kronor till varje parti som är

representerat i kommunfullmäktige. Dessutom utgår ett stöd på 18 000

kronor per mandat.

Inkomna redovisningar

 Socialdemokraterna har 2023 erhållit 244 000 kronor i

partistöd, redovisad summa uppgår till 244 000 kronor.

 Vänsterpartiet har 2023 erhållit 46 000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 46 000 kronor.

 Centerpartiet har 2023 erhållit 100 000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 100 000 kronor.

 Moderaterna har 2023 erhållit 154000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 154 000 kronor.

 Sverigedemokraterna har 2023 erhållit 118 000 kronor i

partistöd, redovisad summa uppgår till 118 000 kronor.

 Rättvis demokrati har 2023 erhållit 28 000 kronor i partistöd,

redovisad summa uppgår till 28 000 kronor.



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 27 augusti 2024

Justerare

§ 159 fortsättning

Underlag till beslut

AU § 158/2024

Tjänsteskrivelse

Redovisning av partistöd 2023 Centerpartiet

Redovisning av partistöd 2023 Sverigedemokraterna

Redovisning av partistöd 2023 Moderaterna

Redovisning av partistöd 2023 Vänsterpartiet

Redovisning av partistöd 2023 Socialdemokraterna

Redovisning av partistöd 2023 Rättvis demokrati

Jäv

Simon Högberg (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen eller i

beslut.

Kristina Widborg Ahlstrand (C) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen

eller i beslut.

Robert Gjersvold (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen eller i

beslut.

Tomas Edin (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen eller i beslut.

Karin Näsmark (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen eller i

beslut.

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt förslag till beslut.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut.

 Redovisningarna från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet,

Centerpartiet, Moderaterna, Sverigedemokraterna och Rättvis

demokrati godkänns.

 Partistödet för 2025 betalas ut i januari 2025 till partier med

godkänd Redovisning.



Inskickat av: Kristina Marie Ström (signerad) | Datum: 2024-07-07 16:32 Sida  av 1 3

Motion
Inskickat av: Kristina Marie Ström (signerad) | 2024-07-07 16:32

1. Motionen

Är du ordinarie ledamot i kommunfullmäktige?

Ja

Motionens rubrik

Observera att en motion bara får beröra ett ämne. Varje ämne blir en separat motion.

Motion om att redovisa orsaker till personalomsättning i kommunfullmäktiges uppföljning av 
det systematiska arbetsmiljöarbetet

Beskrivning av ärendet

Här beskriver du ditt ärende.

Se bifogad motion ang. att redovisa orsaker till personalomsättning i kommunfullmäktiges 
uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet.



Inskickat av: Kristina Marie Ström (signerad) | Datum: 2024-07-07 16:32 Sida  av 2 3

Förslag till beslut

Vänsterpartiet föreslår kommunfullmäktige att besluta om att:

- Personalomsättning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige i form av hur många
personal som;

1. sagt upp sig

2. sagts upp av arbetsgivaren

3. blivit avskedade

4. gått i pension

5. blivit omplacerade

6. av annan anledning inte fortsatt arbeta med Strömsunds kommun som arbetsgivare

- En grundlig analys över orsakerna till uppsägning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige,
indelat i skilda verksamhetsområden per nämnd eller styrelse.

- Dessa punkter ska redovisas i kommunfullmäktiges årliga uppföljning av det systematiska
arbetsmiljöarbetet.

Bifoga dokument

Här kan du ladda upp och bifoga ett dokument.

    (25 KB)Motion om att redovisa personalomsättning.docx

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer.

2. Flera motionärer

Är ni flera personer som lämnar in denna motion?

Ja

Övriga motionärer

Namn Partipolitisk tillhörighet

Gert Norman Vänsterpartiet

3. Kontaktuppgifter



Inskickat av: Kristina Marie Ström (signerad) | Datum: 2024-07-07 16:32 Sida  av 3 3

Postnummer och ort 

Kontaktuppgifter

För- och efternamn 
Kristina Marie Ström

Ange partipolitisk tillhörighet

Vänsterpartiet

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: Kristina Marie Ström
Person ID: 
Datum: 2024-07-07 16:32
Signerad checksumma: SHA-1 2E2851C7AD9FDF0BD082AFD97A22693659661B0F



Ärendenummer: #8847 | Inskickat av: (signerad) | Datum: 2024-08-19 13:06 Sida  av 1 3

Medborgarförslag
Ärendenummer: #8847 | Inskickat av: (signerad) | 2024-08-19 13:06

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Förbättring av Campingplatsanläggningar



Ärendenummer: #8847 | Inskickat av:  (signerad) | Datum: 2024-08-19 13:06 Sida  av 2 3

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Ämne: Förslag om förbättring av Campingplatsanläggningar och tömning av husbils-Toaletter

Bästa medlemmar i Strömsunds kommun,

Jag hoppas att detta meddelande finner er väl. Mitt namn är  och jag skulle vilja framföra ett 
förslag för att förbättra Campingplatsanläggningarna i vår region, särskilt när det gäller tömning 
av husbils-toaletter.

För närvarande har många campare och husbilsförare sällan möjlighet att tömma sina toaletter 
på ett korrekt sätt. Detta leder tyvärr till att en del av dem slänger sina avfall i naturen, till 
exempel i skogen eller i vattendrag som ofta också är dricksvattenkällor för den lokala 
befolkningen. Dessa metoder utgör både en miljörisk och en hälsorisk och bör omedelbart 
åtgärdas.

Mitt förslag till lösning på detta problem är att införa en latrin på varje campingplats. Dessa 
latriner skulle kunna användas för tömning av husbils-toaletter och därmed minska den 
miljöpåverkan som orsakas av kemikalier som finns i många campingtoaletter. För att täcka 
kostnaderna för drift och underhåll kan en liten rengöringsavgift tas ut för användning av 
latrinen.

Det skulle vara till stor hjälp om den aktuella kommunen eller turistbyrån kunde säkerställa att 
campingplatser erbjuder denna nödvändiga service. Även om vi är medvetna om att 
husbilsförare kan stanna var som helst i Sverige, finns det fortfarande många campingplatser, 
som till exempel i Gubbhögen, som ännu inte har denna typ av anläggning.

Ett sådant erbjudande skulle inte bara vara till fördel för miljön, utan också bidra till att campare 
stannar längre på en plats, vilket skulle gynna den lokala turismen.

Jag är övertygad om att denna åtgärd skulle utgöra en betydande förbättring för vår region och 
hoppas att mitt förslag får ert stöd.

Tack för er uppmärksamhet och ert engagemang för en hållbar utveckling av vår region.

Med vänliga hälsningar,



Ärendenummer: #8847 | Inskickat av:  (signerad) | Datum: 2024-08-19 13:06 Sida  av 3 3

Förslag till beslut

Förbättring av campingplatsanläggningar och införande av latriner för husbils-toaletter

Förslag: För att förbättra miljön och hälsosituationen för både campare och lokalbefolkningen 
föreslår jag att kommunen inför latriner på alla campingplatser där husbils-toaletter kan 
tömmas. Detta skulle minska den negativa miljöpåverkan som uppstår när avfall slängs i 
naturen och säkerställa att campingplatserna erbjuder en nödvändig service för husbilsförare. 
En liten avgift för användning av latriner kan införas för att täcka kostnaderna för drift och 
underhåll. Det skulle också kunna leda till att campare stannar längre på en plats, vilket gynnar 
den lokala turismen.

Motivering: Genom att införa latriner på campingplatser kommer vi att minska den 
miljöpåverkan som orsakas av otillbörlig avfallshantering. Det kommer också att bidra till att 
skydda dricksvattenkällor och förbättra den allmänna standarden på campingplatserna. En 
sådan åtgärd skulle inte bara vara en fördel för miljön, utan också gynna turismen i vår region 
genom att uppmuntra längre vistelser.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Nej , jag medger inte

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: 
Person ID: 
Datum: 2024-08-19 13:06
Signerad checksumma: SHA-1 D57C4D258465EABE7F2B4D7CFE5566C7D8A44107



Ärendenummer: #8877 | Inskickat av: LENA SUNDIN (signerad) | Datum: 2024-08-19 18:15 Sida  av 1 2

Postnummer och ort 

Medborgarförslag
Ärendenummer: #8877 | Inskickat av: LENA SUNDIN (signerad) | 2024-08-19 18:15

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
LENA SUNDIN

Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 

Notifieringar 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Lucka på containers vid återvinningsstationerna



Ärendenummer: #8877 | Inskickat av: LENA SUNDIN (signerad) | Datum: 2024-08-19 18:15 Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

För att inte alla sopor ska spridas av fåglarna vore det inte smart att sätta dit luckor så att 
fåglarna inte kommer åt att hämta upp exempelvis kaviartuber och annat skräp som inte är 
ursköljt. Jag tror att fanns det luckor på containern så har man nog ganska snabbt minimerat 
spridningen av skräpet. Jag har sett att i många städer nu så är det luckor på de vanliga 
soptunnorna också, som man öppnar med fotpedal.

Förslag till beslut

Sätta luckor där man slänger ner plast, papp och metall. Tidningar tror jag inte är något problem.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: LENA SUNDIN
Person ID: 
Datum: 2024-08-19 18:15
Signerad checksumma: SHA-1 B739FBDE3386DF7EA131474F4769F401C04E82E4



Ärendenummer: #8550 | Inskickat av: Erik Mattias Skoglund (signerad) | Datum: 2024-07-29 07:06 Sida  av 1 3

Postnummer och ort
833 32 Strömsund

E-postadress
matte_underline8@hotmail.com

Medborgarförslag
Ärendenummer: #8550 | Inskickat av: Erik Mattias Skoglund (signerad) | 2024-07-29 07:06

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn
Erik Mattias Skoglund

Adress
VALLGATAN 9 B LGH 1001

Telefon
-

Mobiltelefon
-

Notifieringar
E-post

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Mötesplats för de med spelintresse



Ärendenummer: #8550 | Inskickat av: Erik Mattias Skoglund (signerad) | Datum: 2024-07-29 07:06 Sida  av 2 3

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

En lokal där man kan, ensam eller i grupp, spela spel. Först och främst brädspel och sedan visst 
utvalda dator spel. Undvik de vanliga "sällskapsspelen" som t.ex. "Monopol" och "Risk" osv.

Varför?

Det är dåliga spel som kan vara rolig, en eller två gånger men sällan mer än det.

Lite efterforskning lär vara nödvändigt men några snabba exempel på bra brädspel är "Ticket to 
ride", "Wingspan", "Lover letter" och "clue/cluedo" för att nämna några. Det finns också 
brädspel som är gjorda för att spelas ensam som t.ex. "Cartographers".

På dator-/TV-spelsfronten är det viktigt med att begränsa, om det ska finnas, vad man har
/tillåter.

Här skulle jag säga att spel som är "Co-op spel" och/eller "pusselspel" kan vara lämpliga genres. 
Exempel på spel som skulle funka är

"Biped" och "Drink more glurp". Mycket av andra datorspel som finns är ett stort fett NEJ enligt 
mig.

Viktigt att detta inte ses som något för endast barn/ungdomar utan är för alla! Lär vara mer för 
vuxna men ska vara öppet för alla som vill spela. De exempel på spel som har räknats upp hittills 
är inte lämpade för barn, utan är lämpade för vuxna och möjligtvis också ungdomar (15-17). 
Väldigt få spel är faktiskt lämpade eller gjorda för barn, de flesta är gjorda för ungdomar eller 
vuxna där vuxna är majoritet.

Varför skulle en lokal för att spela spel vara bra?

Alla är inte intresserade av att vara ute i naturen eller att dansa för att ge exempel.

Det skulle därmed ge, anser jag, många en plats där de kan vara, göra något roligt och samtidigt 
träffa andra människor som man kanske annars normalt inte skulle träffa.

Öppettider bör anpassas efter behov och förmåga men önskningsvärt borde lokalen vara öppen 
alla dagar i veckan från klockan 14:00 till 21:00 ungefär dvs. eftermiddagen och kvällen. Alltså 
anpassat efter skoltider/arbetstider där helger kan vara öppet längre om möjligt.

Det här skulle kunna ge många ungdomar (15-17), unga vuxna och vuxna ett ställe att vara på 
och göra något roligt istället för att drälla runt på byn eller sitta hemma inomhus. Något som kan 
börja i Strömsund och sedan spridas till övriga orter i kommunen efter ett visat och ökat intresse 
för en spellokal.

Det är därför viktigt att när det blir av att man annonserar/informerar högt, lågt och brett om att 
detta finns samt vad det är, i och utanför skolan!



Ärendenummer: #8550 | Inskickat av: Erik Mattias Skoglund (signerad) | Datum: 2024-07-29 07:06 Sida  av 3 3

Förslag till beslut

Att kommunen upprättar en lokal där man som enskild person, eller i grupp. Kan gå och spela 
spel ensam eller tillsammans med andra

oavsett om man kommer ensam eller med sällskap. Utan att det kostar att komma in och spela.

Att man kan gå dit alla dagar i veckan och spela spel för att komma ut och ha roligt.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: Erik Mattias Skoglund
Person ID: 199101203413
Datum: 2024-07-29 07:06
Signerad checksumma: SHA-1 0F848EFA9BDB82DE8EB10F6DA008D55E46345EF0



Ärendenummer: #8502 | Inskickat av: ERIKA REDELÖV (signerad) | Datum: 2024-07-23 19:34 Sida  av 1 3

Postnummer och ort 

Medborgarförslag
Ärendenummer: #8502 | Inskickat av: ERIKA REDELÖV (signerad) | 2024-07-23 19:34

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
ERIKA REDELÖV

Adress 

Notifieringar 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Begränsa spridningen av invasiva arter i Strömsunds kommun



Ärendenummer: #8502 | Inskickat av: ERIKA REDELÖV (signerad) | Datum: 2024-07-23 19:34 Sida  av 2 3

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Hej!

Jag önskar att Strömsunds kommun undersöker olika möjligheter för att begränsa spridningen 
av invasiva arter i vår kommun. Jag har även framfört förslag till Länsstyrelsen om att de 
samverkar med de olika kommunerna i länet. Vi kan konstatera att vissa arter; däribland lupiner 
och någon sorts loka (ev tromsöloka eller sibirisk björnloka) sprider sig. Även jättebjörnloka och 
balsamin växter i kommunen. Jag tror att det är många invånare i kommunen som inte känner 
till de här växterna och/eller inte tycker att det är "någon mening" att ta bort dem.

Kanske någon sorts informationskampanj skulle kunna vara en idé? Kanske låta information om 
invasiva arter finnas med på den digitala skärmen på Näsvikensidan av Strömsundsbron?

Vänliga hälsningar erika Redelöv

Förslag till beslut

Att Strömsunds kommun undersöker olika möjligheter för att begränsa spridningen av invasiva 
arter i kommunen - gärna i samarbete med Länsstyrelsen.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara



Ärendenummer: #8502 | Inskickat av: ERIKA REDELÖV (signerad) | Datum: 2024-07-23 19:34 Sida  av 3 3

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: ERIKA REDELÖV
Person ID: 
Datum: 2024-07-23 19:34
Signerad checksumma: SHA-1 6CBCBEDAEF12D522ABF112F07C85A037FF108D09



Ärendenummer: #9045 | Inskickat av: Anna Elisabeth Andrée (signerad) | Datum: 2024-08-27 16:12 Sida  av 1 3

Postnummer och ort 

E-postadress 

Medborgarförslag
Ärendenummer: #9045 | Inskickat av: Anna Elisabeth Andrée (signerad) | 2024-08-27 16:12

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
Anna Elisabeth Andrée

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Mjölkfritt smörgåsmargarin till kommunens skolbarn



Ärendenummer: #9045 | Inskickat av: Anna Elisabeth Andrée (signerad) | Datum: 2024-08-27 16:12 Sida  av 2 3

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Har nu under en längre tid av och till funderat på varför inte Strömsunds kommun serverar 
eleverna på skolan mjölkfritt smörgåsmargarin, i skolmatsalen samt på fritidsavdelningarna, de 
ställen som jag har en relation till, varför inte i hela kommunen ?

Det smörgåsmargarin som används vid fritids på Hedenvindskolan är Bregott och det kostar 97:-
/kg att jämföra med Mjölkfritt smörgåsmargarin tex Carlshamn Smörgås Mjölkfritt 57,38:-/kg.

Att välja ett mjölkfritt alternativ är således både billigare, bättre för hälsan (nyckelhålsmärkt bla. 
pga. mindre mängd mättat fett) samt bättre för klimat och miljö. Enligt Livsmedelsverkets 
broschyr Bra mat i skolan skall man i första hand välja nyckelhålsmärkta produkter.

Att välja ett mjölkfritt alternativ är också bra ur den synpunkten att detta kan ätas av alla även 
laktosintolleranta, mjölkproteinallergiker samt veganer. Väljer man att ha tex laktosfritt 
alternativ kan inte mjölkproteinallergiker äta.

Så för att slippa dessa återkommande problem är mitt förslag att välja det mjölkfria alternativet 
till våra skolbarn.

Förslag till beslut

Mitt förslag till beslut blir således att Strömsunds kommun köper och bjuder på Mjölkfritt 
smörgåsmargarin, bra för hälsan, plånboken och klimatet.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara



Ärendenummer: #9045 | Inskickat av: Anna Elisabeth Andrée (signerad) | Datum: 2024-08-27 16:12 Sida  av 3 3

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: Anna Elisabeth Andrée
Person ID: 
Datum: 2024-08-27 16:12
Signerad checksumma: SHA-1 B9DA8BF2D311CAE7876D1393D36027FCFAF20AFE



Ärendenummer: #8542 | Inskickat av: Jenny Maria Persson (signerad) | Datum: 2024-07-28 07:38 Sida  av 1 2

Postnummer och ort 883 
72 Backe

E-postadress 
larsadotter@hotmail.com

Medborgarförslag
Ärendenummer: #8542 | Inskickat av: Jenny Maria Persson (signerad) | 2024-07-28 07:38

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
Jenny Maria Persson

Adress 
LASARETTSVÄGEN 6

Telefon 0703581318

Mobiltelefon 
070-3581318

Notifieringar 
E-post
SMS

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Gratis busskort



Ärendenummer: #8542 | Inskickat av: Jenny Maria Persson (signerad) | Datum: 2024-07-28 07:38 Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Önskvärt att alla ungdomar i Strömsunds kommun får gratis busskort.

Förslag till beslut

Gratis busskort

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: Jenny Maria Persson
Person ID: 198102248229
Datum: 2024-07-28 07:38
Signerad checksumma: SHA-1 3CD96521304117A17030F43457B951DDE7DA16E9



Ärendenummer: #8879 | Inskickat av:  (signerad) | Datum: 2024-08-19 21:52 Sida  av 1 2

Postnummer och ort 

E-postadress

Medborgarförslag
Ärendenummer: #8879 | Inskickat av: (signerad) | 2024-08-19 21:52

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 

Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 

Notifieringar 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Gratis busskort till ungdomar i Strömsunds kommun



Ärendenummer: #8879 | Inskickat av: (signerad) | Datum: 2024-08-19 21:52 Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Jag har funderat denna sommaren över ett förslag till strömsunds kommun. Detta gäller gratis 
busskort till ungdomar under 18 år i kommunen så att vi kan ta oss runt i Jämtland. För att till 
exempel åka in till Östersund för att delta i diverse sporter och aktiviteter även för att kunna 
hälsa på släkt och vänner. Mina kusiner som är under 18 år bor i krokoms kommun och åker 
gratis i hela Jämtlands län. Vilket gör att dom kan åka med buss till mig gratis men jag kan inte 
åka till dom gratis. Jag tycker att det borde vara lika för alla ungdomar under 18 år i Jämtlands 
län. Tur och retur för en ungdom under 18 år kostar 198kr vilket kan vara rätt så mycket pengar 
för en ungdom som inte har någon inkomst. Mitt förslag är därför att alla ungdomar under 18 år i 
strömsunds kommun ska få gratis busskort så de kan resa runt i Jämtland gratis.

Förslag till beslut

Gratis busskort till alla ungdomar under 18 år i Strömsund kommun så att de kan ta sig runt i 
Jämtland gratis.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Minderårig

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: 
Person ID: 
Datum: 2024-08-19 21:52
Signerad checksumma: SHA-1 68C6F8055A796CF77FE2E7235A19D79602B74223



Ärendenummer: #9221 | Inskickat av: Carin Elin Marie Lidberg (signerad) | Datum: 2024-09-05 15:36 Sida  av 1 3

Medborgarförslag
Ärendenummer: #9221 | Inskickat av: Carin Elin Marie Lidberg (signerad) | 2024-09-05 15:36

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
Carin Elin Marie Lidberg

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Strömsunds kommuns app  samverkan mellan kommun, civilsamhälle och lokala handlare



Ärendenummer: #9221 | Inskickat av: Carin Elin Marie Lidberg (signerad) | Datum: 2024-09-05 15:36 Sida  av 2 3

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Strömsunds kommun ska vara en attraktiv kommun med olika mötesplatser, socialt kapital och 
ett gott företagsklimat. Idag sker en mängd olika aktiviteter för alla åldrar runt om i kommunen. 
Kommunen erbjuder också ett brett utbud av kostnadsfria aktiviteter och utöver detta får 
föreningar låna möteslokaler och anläggningar gratis. Lokala butiker annonserar ofta om 
specialerbjudanden och arrangerar olika typer av evenemang. Det finns många fördelar med att 
bo i Strömsunds kommun, men nås alla kommuninvånare och nyinflyttade av informationen 
som sprids via exempelvis sociala medier och olika hemsidor? Jag tror att fler skulle kunna nås 
via en kostnadsfri app för smartphones som rymmer både information och tips om aktiviteter 
som finns tillgängliga i hela kommunen. Appen ska vara fri att ladda ner för alla. Mitt förslag är 
att målet med appen ska vara att marknadsföra vad som sker i kommunen, göra den mer 
attraktiv och tillgänglig för flera. Fokus för innehållet ska vara delaktighet, socialt nätverk och 
lokal handel.

Förslag på innehåll i appen:

 Evenemang, aktiviteter

 Butiker - till exempel specialerbjudanden, rabattkoder och evenemang

 Skolor  till exempel matlådor finns att köpa, öppet hus och föräldramöten

 Avsnitt för äldre

 Nyinflyttad (ev. viss information översatt till andra språk)

 Besöksnäring

Nedan följer några namnförslag på appen

Hej Strömsund , Strömsund direkt eller liknande.

Kanske en namntävling kan vara aktuellt om kommunen väljer att gå vidare med förslaget.

Förslag till beslut

Att Strömsunds kommun utvecklar en app som är kostnadsfri att ladda ner. Appen ska 
marknadsföra aktiviteter i kommunen med fokus på delaktighet, inkludering och lokal handel. 
Appen utvecklas i samverkan med civilsamhälle och lokala handlare.

3. Medgivande



Ärendenummer: #9221 | Inskickat av: Carin Elin Marie Lidberg (signerad) | Datum: 2024-09-05 15:36 Sida  av 3 3

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara

Signering

Följande parter har signerat detta ärende.

Namn: Carin Elin Marie Lidberg
Person ID: 
Datum: 2024-09-05 15:36
Signerad checksumma: SHA-1 017C55033ED0A2E6EB95E2F0909B5E7B559D7316



Sida  av 1 2

Postnummer och ort 

E-postadress

Medborgarförslag
Signeringsunderlag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

För- och efternamn 
MATS ZETTERLUND

Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 

Notifieringar 

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Strömbacka

carwii
Överstruket



Sida  av 2 2

Ditt förslag

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

Efter besök på Strömbacka 1 har jag följande reflektioner att delge fullmäktige.

Det finns outnyttjade lokaler där det tidigare bedrevs verksamheter. Kan lokalerna nu användas 
till någon form av verksamhet för boende och anhöriga samt pensionärsförengar och andra 
frivilligorganisationer ?

Förslag till beslut

Tillsätt en samverkansgrupp med brukare, kommun och andra intresserade organisationer.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Ja, jag vill närvara



Diarienummer KF.2024.147

Tjänsteskrivelse

Kommunledningsförvaltningen

Delgivningar
1. Redovisning från kommunledningsförvaltningen över medel i

kommunfullmäktiges anslag för oförutsedda behov.

Budget 2024 1 000 000 kronor

Strömsunds Turism - justering bokslut 2023 -328 000 kronor

Återstår 672 000 kronor

2. Bergs kommun protokollsutdrag § 67 kommunfullmäktige 18 juni 2024

- Jämtlands räddningstjänstförbunds delårsrapport.

3. Länsstyrelsen i Jämtlands läns beslut om ny ersättare för ledamot i

kommunfullmäktige efter Jörgen Olofsson.

4. Länsstyrelsen i Jämtlands län - Bilaga med aktuella ledamöter och

ersättare.

5. Länsstyrelsen i Jämtlands län - Inbjudan studieresa - Hur kan jag bidra

till att stimulera livsmedelsproduktionen.

6. Jämtlands räddningstjänstförbund delårsrapport samt protokollsutdrag

§ 15, 17 maj 2024 - delårsrapport januari - april 2024.

7. Planeringsstrategi Krokoms kommun 2024-2028 antagen 12 juni 2024.

8. Region Jämtland Härjedalen protokollsutdrag § 77, 19 juni 2024 -

Avveckling av Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service,

utveckling samt specialistfunktioner (RS/412/2023).

9. Jämtlands räddningstjänstförbund protokollsutdrag § 21, 22 maj 2024

- Äskande för budget 2025.

10. Jämtlands räddningstjänstförbund protokollsutdrag § 22, 22 maj 2024

- Äskande för reinvesteringsbudget budget 2025.

Förslag till beslut
Delgivningarna läggs till handlingarna.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Kommunledningsförvaltningen, Linnea Fjellner
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 MIIDyDCCArACCQC8tQxZgv2WpTANBgkqhkiG9w0BAQUFADCBpTELMAkGA1UEBhMC  
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 Notifieringar
E-post


 Mobiltelefon
0702269821


 E-postadress
maria.frostviken@gmail.com


 Telefon
-


 Postnummer och ort
833 98 Gäddede


 Adress
STRÖMSVÄGEN 17


 För- och efternamn
MARIA ÅKERFELDT


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Brattlivägen Gäddede
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Hej!


Jag vill lämna ett förslag på att kommunen ska underhålla och skotta vägen till Brattli. Området 
används mycket av både lokalbefolkningen och turister för att nå fjällvärlden på ett enkelt sätt, 
under alla årstider.


Förslag till beslut


Det kostar kommunen 75000 kr om året att hålla Brattlivägen farbar. Det är en billig 
friskvårdspeng för oss som vill utnyttja fjällvärlden.


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Ja, jag vill närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara






[image: En bild som visar Grafik, röd, clipart, grafisk design

Automatiskt genererad beskrivning]2024-07-07



Motion om att redovisa orsaker till personalomsättning i kommunfullmäktiges uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet



I den av kommunfullmäktige antagna budgeten för 2024 samt 2025 anges mål om att Strömsunds kommun ska vara länets bästa arbetsgivare. För att detta ska vara möjligt ser Vänsterpartiet ett behov av att ta ett grepp om nuläget och analysera vart vi står. Vi vill bl.a. förbättra och utveckla kommunfullmäktiges årliga uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet. Revisionsrapporten Granskning av kompetensförsörjning (2023) visar på otillräcklig uppföljning av det personalpolitiska programmet och kompetensförsörjningsplanen samt att kommunfullmäktiges mål och styrdokument inte är styrande. Revisionsrapporten rekommenderar bl.a. kommunstyrelsen att se till att stärka uppföljningen av centrala nyckeltal samt att införa rutiner för avslutningssamtal för att säkerställa en god grund för analys av orsaker till personalomsättning. 

Vänsterpartiet menar att viktiga nyckeltal för hur god arbetsgivare kommunen är, bör redovisas till kommunfullmäktige. Detta eftersom högsta nivån av ansvar för arbetsmiljö gällande kommunen som arbetsgivare åligger kommunfullmäktige. Vänsterpartiet vill också att en analys av orsakerna till personalomsättning presenteras till kommunfullmäktige. Vi menar att detta (nyckeltal och analys) ska redovisas till kommunfullmäktige som en viktig del i den årliga återkoppling gällande arbetsmiljö från de nämnder och styrelser som kommunfullmäktige har delegerat ett arbetsmiljöansvar till. 

Vänsterpartiet föreslår därför kommunfullmäktige att besluta om att:

· Personalomsättning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige i form av hur många personal som;

1. sagt upp sig

2. sagts upp av arbetsgivaren

3. blivit avskedade

4. gått i pension

5. blivit omplacerade 

6. av annan anledning inte fortsatt arbeta med Strömsunds kommun som arbetsgivare

· En grundlig analys över orsakerna till uppsägning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige, indelat i skilda verksamhetsområden per nämnd eller styrelse. 

· Dessa punkter ska redovisas i kommunfullmäktiges årliga uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet.



För Vänsterpartiet,

Kristina Ström

Gert Norman
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Motion
Signeringsunderlag


1. Motionen


Är du ordinarie ledamot i kommunfullmäktige?


Ja


Motionens rubrik


Observera att en motion bara får beröra ett ämne. Varje ämne blir en separat motion.


Motion om att redovisa orsaker till personalomsättning i kommunfullmäktiges uppföljning av 
det systematiska arbetsmiljöarbetet


Beskrivning av ärendet


Här beskriver du ditt ärende.


Se bifogad motion ang. att redovisa orsaker till personalomsättning i kommunfullmäktiges 
uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet.
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Förslag till beslut


Vänsterpartiet föreslår kommunfullmäktige att besluta om att:


- Personalomsättning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige i form av hur många 
personal som;


1. sagt upp sig


2. sagts upp av arbetsgivaren


3. blivit avskedade


4. gått i pension


5. blivit omplacerade


6. av annan anledning inte fortsatt arbeta med Strömsunds kommun som arbetsgivare


- En grundlig analys över orsakerna till uppsägning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige, 
indelat i skilda verksamhetsområden per nämnd eller styrelse.


- Dessa punkter ska redovisas i kommunfullmäktiges årliga uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet.


Bifoga dokument


Här kan du ladda upp och bifoga ett dokument.


    (25 KB)Motion om att redovisa personalomsättning.docx


Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer.


2. Flera motionärer


Är ni flera personer som lämnar in denna motion?


Ja


Övriga motionärer


Namn Partipolitisk tillhörighet


Gert Norman Vänsterpartiet


3. Kontaktuppgifter
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 Notifieringar
E-post


 Mobiltelefon
0733647959


 E-postadress
kristina.marie.strom@gmail.com


 Telefon
0733647959


 Postnummer och ort
833 33 Strömsund


 Adress
STORGATAN 28 B


 För- och efternamn
Kristina Marie Ström


Kontaktuppgifter


Ange partipolitisk tillhörighet


Vänsterpartiet





		1. Motionen

		Är du ordinarie ledamot i kommunfullmäktige?

		Motionens rubrik

		Beskrivning av ärendet

		Förslag till beslut

		Bifoga dokument



		2. Flera motionärer

		Är ni flera personer som lämnar in denna motion?

		Övriga motionärer



		3. Kontaktuppgifter

		Kontaktuppgifter

		Ange partipolitisk tillhörighet
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Motion om att redovisa orsaker till personalomsättning i kommunfullmäktiges uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet





I den av kommunfullmäktige antagna budgeten för 2024 samt 2025 anges mål om att Strömsunds kommun ska vara länets bästa arbetsgivare. För att detta ska vara möjligt ser Vänsterpartiet ett behov av att ta ett grepp om nuläget och analysera vart vi står. Vi vill bl.a. förbättra och utveckla kommunfullmäktiges årliga uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet. Revisionsrapporten Granskning av kompetensförsörjning (2023) visar på otillräcklig uppföljning av det personalpolitiska programmet och kompetensförsörjningsplanen samt att kommunfullmäktiges mål och styrdokument inte är styrande. Revisionsrapporten rekommenderar bl.a. kommunstyrelsen att se till att stärka uppföljningen av centrala nyckeltal samt att införa rutiner för avslutningssamtal för att säkerställa en god grund för analys av orsaker till personalomsättning. 


Vänsterpartiet menar att viktiga nyckeltal för hur god arbetsgivare kommunen är, bör redovisas till kommunfullmäktige. Detta eftersom högsta nivån av ansvar för arbetsmiljö gällande kommunen som arbetsgivare åligger kommunfullmäktige. Vänsterpartiet vill också att en analys av orsakerna till personalomsättning presenteras till kommunfullmäktige. Vi menar att detta (nyckeltal och analys) ska redovisas till kommunfullmäktige som en viktig del i den årliga återkoppling gällande arbetsmiljö från de nämnder och styrelser som kommunfullmäktige har delegerat ett arbetsmiljöansvar till. 


Vänsterpartiet föreslår därför kommunfullmäktige att besluta om att:


· Personalomsättning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige i form av hur många personal som;


1. sagt upp sig


2. sagts upp av arbetsgivaren


3. blivit avskedade


4. gått i pension


5. blivit omplacerade 


6. av annan anledning inte fortsatt arbeta med Strömsunds kommun som arbetsgivare


· En grundlig analys över orsakerna till uppsägning årligen ska redovisas till kommunfullmäktige, indelat i skilda verksamhetsområden per nämnd eller styrelse. 


· Dessa punkter ska redovisas i kommunfullmäktiges årliga uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet.





För Vänsterpartiet,


Kristina Ström


Gert Norman
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 Notifieringar
E-post


 Mobiltelefon
0737719510


 E-postadress
salome.knapp@gmx.de


 Telefon
-


 Postnummer och ort
833 96 Strömsund


 Adress
GUBBHÖGEN 590


 För- och efternamn
SALOME KNAPP


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Förbättring av Campingplatsanläggningar
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Ämne: Förslag om förbättring av Campingplatsanläggningar och tömning av husbils-Toaletter


Bästa medlemmar i Strömsunds kommun,


Jag hoppas att detta meddelande finner er väl. Mitt namn är Salome, och jag skulle vilja 
framföra ett förslag för att förbättra Campingplatsanläggningarna i vår region, särskilt när det 
gäller tömning av husbils-toaletter.


För närvarande har många campare och husbilsförare sällan möjlighet att tömma sina toaletter 
på ett korrekt sätt. Detta leder tyvärr till att en del av dem slänger sina avfall i naturen, till 
exempel i skogen eller i vattendrag som ofta också är dricksvattenkällor för den lokala 
befolkningen. Dessa metoder utgör både en miljörisk och en hälsorisk och bör omedelbart 
åtgärdas.


Mitt förslag till lösning på detta problem är att införa en latrin på varje campingplats. Dessa 
latriner skulle kunna användas för tömning av husbils-toaletter och därmed minska den 
miljöpåverkan som orsakas av kemikalier som finns i många campingtoaletter. För att täcka 
kostnaderna för drift och underhåll kan en liten rengöringsavgift tas ut för användning av 
latrinen.


Det skulle vara till stor hjälp om den aktuella kommunen eller turistbyrån kunde säkerställa att 
campingplatser erbjuder denna nödvändiga service. Även om vi är medvetna om att 
husbilsförare kan stanna var som helst i Sverige, finns det fortfarande många campingplatser, 
som till exempel i Gubbhögen, som ännu inte har denna typ av anläggning.


Ett sådant erbjudande skulle inte bara vara till fördel för miljön, utan också bidra till att campare 
stannar längre på en plats, vilket skulle gynna den lokala turismen.


Jag är övertygad om att denna åtgärd skulle utgöra en betydande förbättring för vår region och 
hoppas att mitt förslag får ert stöd.


Tack för er uppmärksamhet och ert engagemang för en hållbar utveckling av vår region.


Med vänliga hälsningar,


Salome Knapp


salome.knapp@gmx.de
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Förslag till beslut


Förbättring av campingplatsanläggningar och införande av latriner för husbils-toaletter


Förslag: För att förbättra miljön och hälsosituationen för både campare och lokalbefolkningen 
föreslår jag att kommunen inför latriner på alla campingplatser där husbils-toaletter kan 
tömmas. Detta skulle minska den negativa miljöpåverkan som uppstår när avfall slängs i 
naturen och säkerställa att campingplatserna erbjuder en nödvändig service för husbilsförare. 
En liten avgift för användning av latriner kan införas för att täcka kostnaderna för drift och 
underhåll. Det skulle också kunna leda till att campare stannar längre på en plats, vilket gynnar 
den lokala turismen.


Motivering: Genom att införa latriner på campingplatser kommer vi att minska den 
miljöpåverkan som orsakas av otillbörlig avfallshantering. Det kommer också att bidra till att 
skydda dricksvattenkällor och förbättra den allmänna standarden på campingplatserna. En 
sådan åtgärd skulle inte bara vara en fördel för miljön, utan också gynna turismen i vår region 
genom att uppmuntra längre vistelser.


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Nej , jag medger inte


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Nej, jag vill inte närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara
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 Notifieringar
E-post


 Mobiltelefon
070-3574539


 E-postadress
lena@ottossonsakeri.com


 Telefon
-


 Postnummer och ort
833 35 Strömsund


 Adress
BJÖRKEBOSTIGEN 1


 För- och efternamn
LENA SUNDIN


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Lucka på containers vid återvinningsstationerna







Sida  av 2 2


Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


För att inte alla sopor ska spridas av fåglarna vore det inte smart att sätta dit luckor så att 
fåglarna inte kommer åt att hämta upp exempelvis kaviartuber och annat skräp som inte är 
ursköljt. Jag tror att fanns det luckor på containern så har man nog ganska snabbt minimerat 
spridningen av skräpet. Jag har sett att i många städer nu så är det luckor på de vanliga 
soptunnorna också, som man öppnar med fotpedal.


Förslag till beslut


Sätta luckor där man slänger ner plast, papp och metall. Tidningar tror jag inte är något problem.


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Nej, jag vill inte närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara
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 F5W9RFOPjp5/FSstLXaEHMCS9AX9XljTzUomoadjEGcPObj0dtGIlkto3I6yXjd5
jcYHU1PoTT+DJ3jDPlrCPodzV2jtox0oU6c3WlIVANsOMHdy55xBKWsRCYmmjFyS
aUCpKsMSi1iUD41vCKTiBvrpBAGYu8dFr54ivS2jyOAY9KeS9YjN7YgjfDU12S0s
Gzs/2xeSRIZhsZIcqf5qClZHm3ZV/A//FgEIv2Aw8UAxRLlvsLyI7TN2TzSOdyVG
EDQXs52Fc30MkX8yiGP799R8wAWUOE3dTtlrOUvTUcXsuplzP80KOBEUMiu0RrUe
9HPgt0pcvdTqHNNcJC3Waw==
 
 
 MIIDyDCCArACCQC8tQxZgv2WpTANBgkqhkiG9w0BAQUFADCBpTELMAkGA1UEBhMC  
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 Notifieringar
E-post


 Mobiltelefon
0738318238


 E-postadress
erika.redelov@gmail.com


 Telefon
+46738318238


 Postnummer och ort
833 93 Strömsund


 Adress
BERGEVÄGEN 21


 För- och efternamn
ERIKA REDELÖV


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Begränsa spridningen av invasiva arter i Strömsunds kommun
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Hej!


Jag önskar att Strömsunds kommun undersöker olika möjligheter för att begränsa spridningen 
av invasiva arter i vår kommun. Jag har även framfört förslag till Länsstyrelsen om att de 
samverkar med de olika kommunerna i länet. Vi kan konstatera att vissa arter; däribland lupiner 
och någon sorts loka (ev tromsöloka eller sibirisk björnloka) sprider sig. Även jättebjörnloka och 
balsamin växter i kommunen. Jag tror att det är många invånare i kommunen som inte känner 
till de här växterna och/eller inte tycker att det är "någon mening" att ta bort dem.


Kanske någon sorts informationskampanj skulle kunna vara en idé? Kanske låta information om 
invasiva arter finnas med på den digitala skärmen på Näsvikensidan av Strömsundsbron?


Vänliga hälsningar erika Redelöv


Förslag till beslut


Att Strömsunds kommun undersöker olika möjligheter för att begränsa spridningen av invasiva 
arter i kommunen - gärna i samarbete med Länsstyrelsen.


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Ja, jag vill närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara
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2qDl/pDwQrqF7wbBU4lWuVe23DibdR+w7dNMrPeZSCqItoJe6SeuUkwhqNWxVBGv
3wbQosdqepR+jgMxShVGadkCUz8h5+y9I+s1BIrcXDD2Tp5NmTchqZvMV7GxGVhF
Q/g6x6vaZnux9SODpfqh6asoseb+rmDw8CQbuLTYpAvlrK76ehXcHNrqRHpE1buk
hQIImxLhfmtYPPfVMk3k1wiYdM76SDKuJbmSAMKv6ovftVpxwHlJzYlm0o2T01bo
Te4oX0MA2yIGqJr/EnBNwg==
 
 
 MIIDyDCCArACCQC8tQxZgv2WpTANBgkqhkiG9w0BAQUFADCBpTELMAkGA1UEBhMC  
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 Notifieringar
E-post
SMS


 Mobiltelefon
070-3816669


 E-postadress
ananandree@gmail.com


 Telefon
0704127735


 Postnummer och ort
833 93 Strömsund


 Adress
GÄRDESBODA GÅRD, BERGEVÄGEN 16


 För- och efternamn
Anna Elisabeth Andrée


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Mjölkfritt smörgåsmargarin till kommunens skolbarn
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Har nu under en längre tid av och till funderat på varför inte Strömsunds kommun serverar 
eleverna på skolan mjölkfritt smörgåsmargarin, i skolmatsalen samt på fritidsavdelningarna, de 
ställen som jag har en relation till, varför inte i hela kommunen ?


Det smörgåsmargarin som används vid fritids på Hedenvindskolan är Bregott och det kostar 97:-
/kg att jämföra med Mjölkfritt smörgåsmargarin tex Carlshamn Smörgås Mjölkfritt 57,38:-/kg.


Att välja ett mjölkfritt alternativ är således både billigare, bättre för hälsan (nyckelhålsmärkt bla. 
pga. mindre mängd mättat fett) samt bättre för klimat och miljö. Enligt Livsmedelsverkets 
broschyr Bra mat i skolan skall man i första hand välja nyckelhålsmärkta produkter.


Att välja ett mjölkfritt alternativ är också bra ur den synpunkten att detta kan ätas av alla även 
laktosintolleranta, mjölkproteinallergiker samt veganer. Väljer man att ha tex laktosfritt 
alternativ kan inte mjölkproteinallergiker äta.


Så för att slippa dessa återkommande problem är mitt förslag att välja det mjölkfria alternativet 
till våra skolbarn.


Förslag till beslut


Mitt förslag till beslut blir således att Strömsunds kommun köper och bjuder på Mjölkfritt 
smörgåsmargarin, bra för hälsan, plånboken och klimatet.


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Ja, jag vill närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara
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Sida  av 1 2


 Notifieringar
E-post
SMS


 Mobiltelefon
070-3581318


 E-postadress
larsadotter@hotmail.com


 Telefon
0703581318


 Postnummer och ort
883 72 Backe


 Adress
LASARETTSVÄGEN 6


 För- och efternamn
Jenny Maria Persson


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Gratis busskort
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Önskvärt att alla ungdomar i Strömsunds kommun får gratis busskort.


Förslag till beslut


Gratis busskort


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Nej, jag vill inte närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara






  urn:visma-sirius:ticket-server:saml20 
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fTwxnm3yGnf7GDHUDOj0mOXSDN+b2X3ikmTzXQzp5m0OXQJ6JpfcggD4AbqYUQA9
Qn/9fQiBkP4gLHgCCR3f74gBHbQ+iwA7HtKq+JdeVM1jBlqSNYGvyPLfrTfvU0xl
67NQy7abtBYGtpoxDqv7oBGCDCk0XS+T4D2kSWF6/RihVGKhjH8Q1USEsn3Tw7KM
vLzZ0Mpv/HO/zUq9NiOtuDU2RJrjHp6sHrc9nR3mZNg/lq/hAVRbspOmUKHvnP/y
IS8HTFBFDbVbnJ9G4GTaxg==
 
 
 MIIDyDCCArACCQC8tQxZgv2WpTANBgkqhkiG9w0BAQUFADCBpTELMAkGA1UEBhMC  C=SE, O=Svenska Handelsbanken AB (publ), SN=Book, GN=Elsie Frida Molly, serialNumber=201007110289, name=(230726 12.00) Elsie Frida Molly Book - Mobilt BankID, CN=Elsie Frida Molly Book, issuerCommonName=BankID Mobile, idp=WPKI, type=sign, system=stromsund_nordicpeak     urn:signserver:1.0:stromsund_nordicpeak    urn:oasis:names:tc:SAML:2.0:ac:classes:unspecified   201007110289  201007110289  Elsie Frida Molly Book  Elsie Frida Molly  Book  2024-08-19 21:50:55  D1F14B47A71CD80EC3144671AF5A7740458572EFF8  https://etjanster.stromsund.se/oversikt/flow/555/8879?save-submit=1&nopost=1  jD+EJU4TLySkh6Mmmx0yv+XodiI=  2040849059  Underskrift 2024-08-19 21:50:55 av ref. nummer: 2040849059  40  134  stromsund_nordicpeak      201007110289  Book  Elsie Frida Molly  BankID Mobile
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 Notifieringar
E-post
SMS


 Mobiltelefon
0722099241


 E-postadress
bookmolly913@gmail.com


 Telefon
-


 Postnummer och ort
833 95 Strömsund


 Adress
STRAND 345


 För- och efternamn
Elsie Frida Molly Book


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Gratis busskort till ungdomar i Strömsunds kommun
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Jag har funderat denna sommaren över ett förslag till strömsunds kommun. Detta gäller gratis 
busskort till ungdomar under 18 år i kommunen så att vi kan ta oss runt i Jämtland. För att till 
exempel åka in till Östersund för att delta i diverse sporter och aktiviteter även för att kunna 
hälsa på släkt och vänner. Mina kusiner som är under 18 år bor i krokoms kommun och åker 
gratis i hela Jämtlands län. Vilket gör att dom kan åka med buss till mig gratis men jag kan inte 
åka till dom gratis. Jag tycker att det borde vara lika för alla ungdomar under 18 år i Jämtlands 
län. Tur och retur för en ungdom under 18 år kostar 198kr vilket kan vara rätt så mycket pengar 
för en ungdom som inte har någon inkomst. Mitt förslag är därför att alla ungdomar under 18 år i 
strömsunds kommun ska få gratis busskort så de kan resa runt i Jämtland gratis.


Förslag till beslut


Gratis busskort till alla ungdomar under 18 år i Strömsund kommun så att de kan ta sig runt i 
Jämtland gratis.


3. Medgivande


Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Nej, jag vill inte närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara
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mVv82cyxs1KTO9jTdv2PVHtJ1kI2H8+3OTcvH6fVJzEmTfBJIa7hyRkwZ5wiAIuZ
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hLgIDAY7Qg1UWFAoGrVjsw==
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 Notifieringar
E-post
SMS


 Mobiltelefon
0703515278


 E-postadress
marielidberg@hotmail.com


 Telefon
0703515278


 Postnummer och ort
833 93 Strömsund


 Adress
ULRIKSFORS 625


 För- och efternamn
Carin Elin Marie Lidberg


Medborgarförslag
Signeringsunderlag


1. Inlämnat av


Inlämnat av


2. Förslag


Rubrik på medborgarförslaget


Strömsunds kommuns app  samverkan mellan kommun, civilsamhälle och lokala handlare
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Ditt förslag


Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.


Strömsunds kommun ska vara en attraktiv kommun med olika mötesplatser, socialt kapital och 
ett gott företagsklimat. Idag sker en mängd olika aktiviteter för alla åldrar runt om i kommunen. 
Kommunen erbjuder också ett brett utbud av kostnadsfria aktiviteter och utöver detta får 
föreningar låna möteslokaler och anläggningar gratis. Lokala butiker annonserar ofta om 
specialerbjudanden och arrangerar olika typer av evenemang. Det finns många fördelar med att 
bo i Strömsunds kommun, men nås alla kommuninvånare och nyinflyttade av informationen 
som sprids via exempelvis sociala medier och olika hemsidor? Jag tror att fler skulle kunna nås 
via en kostnadsfri app för smartphones som rymmer både information och tips om aktiviteter 
som finns tillgängliga i hela kommunen. Appen ska vara fri att ladda ner för alla. Mitt förslag är 
att målet med appen ska vara att marknadsföra vad som sker i kommunen, göra den mer 
attraktiv och tillgänglig för flera. Fokus för innehållet ska vara delaktighet, socialt nätverk och 
lokal handel.


Förslag på innehåll i appen:


 Evenemang, aktiviteter


 Butiker - till exempel specialerbjudanden, rabattkoder och evenemang


 Skolor  till exempel matlådor finns att köpa, öppet hus och föräldramöten


 Avsnitt för äldre


 Nyinflyttad (ev. viss information översatt till andra språk)


 Besöksnäring


Nedan följer några namnförslag på appen


Hej Strömsund , Strömsund direkt eller liknande.


Kanske en namntävling kan vara aktuellt om kommunen väljer att gå vidare med förslaget.


Förslag till beslut


Att Strömsunds kommun utvecklar en app som är kostnadsfri att ladda ner. Appen ska 
marknadsföra aktiviteter i kommunen med fokus på delaktighet, inkludering och lokal handel. 
Appen utvecklas i samverkan med civilsamhälle och lokala handlare.


3. Medgivande
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Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.


Ja


När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara


Nej, jag vill inte närvara





		1. Inlämnat av

		Inlämnat av



		2. Förslag

		Rubrik på medborgarförslaget

		Ditt förslag

		Förslag till beslut



		3. Medgivande

		Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt förslag.

		När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara







